
وند کاهش قیمت گوشت در بازار تداوم ر
رییس شــورای تامین دام کشــور از کاهش ۳۰ هــزار تومانی قیمت هر 
کیلوگرم دام زنده در ســال جاری نسبت به پایان ســال گذشته خبر داد 
و گفت: اکنون با توجه به میزان افزایش واردات گوشــت قرمز و مازاد دام 
زنده گوســفندی و گوســاله در کشــور، روند قیمت ها در بازار همچنان 

کاهشی خواهد بود.
»منصور پوریان« در خصوص وضعیت بازار دام زنده و گوشت قرمز، افزود: 
از ابتدای سال تاکنون قیمت دام زنده در سراســر کشور به طور میانگین 
بین ۱۳۵ تا ۱۵۰ هزار تومــان و دام زنده بره شــیری کوچک ۱۶۰ هزار 
تومان بوده که این قیمت ها نسبت به اواخر ســال گذشته کاهش داشته 

است؛ بنابراین همین امر در کاهش قیمت گوشت قرمز اثرگذار است.
به گفتــه وی، در اواخر ســال ۱۴۰۱ قیمت هر کیلوگــرم دام زنده ۱۸۰ 
هزار تومان بود که از ابتدای ســال جاری تاکنون قیمت دام زنده به تدریج 
کاهش داشــته اســت تا جایی که اکنون حدود ۳۰ هــزار تومان کاهش 

قیمت دام زنده را نشان می دهد.
رییس شــورای تامین دام کشــور اظهار داشــت: اکنون قیمت لاشــه 
گوسفندی در عمده فروشــی ها حدود ۳۳۰ هزار تومان و گوشت گوساله 
۲۲۰ هزار تومان است، اما شرکت پشــتیبانی امور دام کشور در تهران هر 

کیلوگرم لاشه دام را ۳۵۳ هزار تومان خریداری می کند.
رییس شــورای تامین دام کشــور با تاکید بر اینکه دامداران و دامپروران 
با مشــکل جدی کمبود نقدینگی برای دامپروری در نیمه دوم مردادماه 
امسال روبرو هســتند، بیان کرد: در صورتی که صادرات ۴۰۰ هزار راس 
دام مازاد انجام شــود تولیدکنندگان می توانند با تامین نقدینگی تولید را 

ادامه بدهند.

گوشت رئیس سازمان بورس در جمع سهامداران:

وش شرکت ها اثر نخواهد داشت وی فر خ دلار ر کاهش نر
خریدار  رئیس ســازمان بورس در جمع 
ســهامداران گفت: اگر یک سوم نقدینگی 
ســال ۹۹ به ســمت تولید هدایت می شد 
سودآوری شــرکت ها رشــد چشم گیری 
داشت. مجید عشــقی در جمع سهامداران 
و بازدیدکنندگان از پانزدهمین نمایشــگاه 
صنعت مالی گفت: اتفاق های گذشته برای 
سیاســت گذاران تجربه هایــی را به همراه 
داشــت و اکنون تصمیماتی که در خصوص 
صنایــع مختلف وضع می شــود بــا تامل 

بیشتری اخذ خواهد شد.
وی با اشاره به این که خوشبختانه در مجلس 
شــورای اســامی با اســتفاده از نظرهای 
کارشناســی، تصمیمات مورد بررسی قرار 
می گیرد، گفت: در ســال جــاری تمرکز بر 
هدایــت به صحیــح نقدینگــی داریم. اگر 
در ســال ۹۹ حتی یک ســوم نقدینگی به 
درستی به تولید هدایت می شــد، درامد و 
سوداوری شرکت ها با افزایش چشم گیری 
رو به رو می شــد امــا متاســفانه هدایت به 
خوبی انجام نشــد؛ از ایــن رو از تجربیات 
گذشته در جهت هدایت منابع به طرح های 

توسعه ای شرکت ها اســتفاده و توجه بر این 
اهم، اســتفاده خواهد شــد.رئیس سازمان 
بــورس در بیــن ســهامداران ادامــه داد: 
تجربیات سال ۹۹ باعث شد سعی در بهبود 
زیرساخت ها داشــته باشــیم، درگذشته 
ســهامداران فرآیندهای طولانــی را طی 
می کردند و زیرســاخت ها توسعه چندانی 
نداشــت؛ با تجربیات ســال ۹۹ ســعی در 
بهبود زیرساخت ها و سامانه های معامات 
و پس از معامات داشته باشیم.وی با اشاره 
به این که مراقبت از نحوه ســرمایه گذاری 
و ابزارهــای مختلــف برای ثبات ســرمایه 
یکی از اولویت های ســازمان بورس اســت 
و اســتراتژی های فعلی به هیــچ وجه قابل 
مقابسه با گذشنه نیست، افزود: همه تاش 
ما این اســت که بازار ثانویه نیز رونق خوبی 
داشته باشــد.به گفته عشقی، انحراف هایی 
در بحث بازارگردانی ایجاد شده بود که مورد 
انتظار نبود. صندوق ها و بازارگردان با توجه 
به دستورالعملی که دارند اجازه پنیک بازار 
را نخواهند داد. بازار به هیــچ حمایتی نیاز 
ندارد. اگر دخالت بیجا در بازار اتفاق نیفتد، 

بازار مسیر خودش را طی خواهد کرد.
عشــقی گفت: بازار از منظــر بنیادی هیچ 
مشکلی ندارد. بازار مسیر خود را طی خواهد 
کرد. این روزها آمار تولید و فروش یک ماهه 
و دو ماهه شــرکت ها با عدد رقم های بورس 
کالا، مطلوب اســت.رییس سازمان بورس 
تاکید کرد: حتــی اگر کاهش نــرخ دلار را 
داشته باشــیم، روی فروش شــرکت ها اثر 
نخواهــد داشــت. امیدواریم ســودآوری 
شرکت ها مناسب باشــد. همه تاشمان را 
برای تشکیل و افزایش ســرمایه شرکت ها 
خواهیم کرد.عشقی با اشاره به این که هیچ 
مانعی برای عرضه خــودرو در بورس وجود 
ندارد، گفــت: دغدغه ما در حــوزه خودرو 
جلوگیری از زیان تولیدکننده و ســهامدار 
اســت. عرضه خــودرو در بــورس کالا به 
شرکت ها بســتگی دارد و هیچ مانعی برای 

عرضه شرکت ها وجود ندارد.
وی ادامه داد: متاســفانه میزان عرضه آنها 
تحت تاثیر تصمیمات ســابق قــرار گرفته 
است. دغدغه ما در حوزه خودرو ضرر نکردن 
تولیدکننــدگان و رعایت صرفــه و صاح 

سهام داران بوده و هســت. این صنایع نباید 
با تصمیمات غیرکارشناسی زمین بخورند. 
از هیئت مدیره این شرکت ها و مراجع بالاتر 
می خواهیم کــه این صنایــع را در طولانی 
مدت ســرپا نگه  دارند.عشــقی در پاسخ به 
پرسش های مردمی گفت: متاسفانه برخی 
از نمادها برای مدت طولانی بسته مانده اند و 

بستن نماد راه حل صحیحی نیست.
وی ادامــه داد: علی رغــم عدم همکاری ها 
ســعی در حل چالش هــای آن هــا داریم 
چراکــه ســهامداران خرد نســبت به این 

موضوع دغدغه منــد هســتند.   از یک ماه 
گذشــته بحث های جدی در هیات مدیره 
در خصوص نمــاد معاماتی بانــک آینده 
داشــته ایم. علت بســته بودن ایــن نماد 
مواردی بوده که افشا شــده است.به گفته 
وی، سازمان بورس نســبت به بسته ماندن 
نمادها بی توجه نیســت و حــل معضات 
شــرکت ها و بازگشــایی تمامی نمادهای 
بسته در دستور کار قرار دار و با تمرکز بر حل 
چالش  شرکت ها امید می رود که دیگر هیچ 

نمادی به طور بلند مدت بسته نماند.

خریدار   مشاور مدیرعامل یک پلتفرم اینترنتی 
ایرانی جلسه معاون اول رئیس جمهور با صاحبان 
کســب وکارهای اینترنتی را خوب ارزیابی کرد و 
گفت: امیدواریم این جلســه بتواند موانع موجود 
در سر راه کسب وکارهای اینترنتی را رفع کرده و 

باعث رشد اقتصاد دیجیتال کشور شود.
روزپنج شــنبه در یک جلسه ۳ ســاعته با حضور 
»محمد مخبــر« معــاون اول رئیــس جمهور، 
»عیسی زارع پور« وزیر ارتباطات و معاونان وی، از 
صاحبان کسب وکارهای اینترنتی دعوت شد تا به 

شرح مشکات و طرح پیشنهادات خود بپردازند.
در این جلســه که با حضور ۱۸ نفــر از مدیران و 
فعالان کسب و کارهای بزرگ دیجیتال در کشور 
برگزار شد، »رضا باقری اصل« دبیر شورای عالی 
فضای مجــازی و مدیران ســکوهای اینترنتی و 
فعالان حوزه اقتصاد دیجیتال و کسب و کارهای 

دیجیتالی حضور داشتند.
»رویین صمدزاده« مشــاور مدیرعامل ســکوی 
اینترنتی شــیپور در گفتگو با ایرنا این جلســه را 
خوب و موثر عنوان کرد و با بیــان این که امیدوار 
است جلسات اینچنینی منجر به عملیاتی شدن 
پیشنهادات مطرح شده باشد، گفت: در این جلسه 
از عموم فعالان اســتارتاپی کشــور دعوت شده 

بود و دغدغه ها و مشــکاتی که در حوزه کسب و 
کار خود داشــتند را با معاون اول رئیس جمهور، 
وزیر ارتباطات و معاونان وی که در جلسه حضور 
داشــتند مطرح کردند.وی گفت: عمــده زمان 
جلسه به صحبت کســب و کارها اختصاص یافت 
و ۱۵ دقیقه پایانی جلســه نوبت به جمع بندی و 
صحبت های معاون اول رئیس جمهور رســید و 
آقای مخبر قول همکاری، مساعدت و تسهیلگری 
را دادند.صمدزاده تصریح کــرد: معاون اول قول 
همکاری در خصوص مسائلی مانند رفع مشکات 
ورود به بورس و مالیات را دادند و امیدوار بودند که 

این جلسات ادامه دار باشند.
مشــاور مدیرعامل شــیپور با بیان اینکه عمده 
صحبت ها پیرامــون این موضوع بــود که چطور 
می توان را رفع موانع به اهدافــی که در خصوص 
ســهم اقتصاد دیجیتــال از اقتصاد کل کشــور 
ترسیم شده، دست یافت درباره درخواست هایی 
که از ســوی این سکو مطرح شــد، افزود: یکی از 
مســائلی که مطرح شــد مربوط به پیگیری وزیر 
ارتباطات بــرای رفع تحریم »گــوگل پلی« بود. 
مالیات نیز بحث دیگــری مهم دیگری بود. برخی 
از استارتاپ ها با مسائل و مشکات مالیاتی مواجه 
هســتند چرا که معافیت مالیاتی شــرکت های 

دانش بنیان نیز برداشــته شــده و اگر بــا پرونده 
مالیاتی ســنگین مواجه شــویم کارمان بســیار 

سخت می شود.
صمدزاده افــزود: یکی از پیشــنهاداتی که قصد 
مطرح کردن آن را داشــتیم اما زمانــی نبود که 
درباره اش صحبت کنیم، مربوط به تخصیص ارز 
نیمایی بود. شرکت های اســتارتاپی در بسیاری 
از مواقع به زیرســاخت و تجهیزاتی نیاز دارند که 
باید با هزینه دلاری و از خارج کشــور تهیه شوند. 
اگر برای ایــن کار دلار نیمایــی تخصیص داده 
شــود کمک بزرگی در کم کــردن هزینه های ما 
می شود. مســئله دیگر مربوط به جذب سرمایه 
بود که اکنون کمی وضعیت آن مناســب نیست. 
ما به دلیل قوانینی که در جذب سرمایه خارجی و 
دارایی نامشهود وجود دارد نمی توانیم وارد بورس 
شــویم، معاون اول نیز بر رفع ایــن موانع تاکید 
زیادی داشــت. اکنون بانک ها دارایی نامشهود را 
به عنوان وثیقه وام به رسمیت نمی شناسند و این 
برای ما مشــکل ایجاد می کند.وی در پایان تاکید 
کرد: ما فعالان حوزه کســب و کارهای اینترنتی 
دوســت داریم این جلســات نتایج خوبی داشته 
باشند و صرف برگزاری جلسه به آن ها نگاه نشود 

و کار عملی در این خصوص رخ دهد. 

تفاوت مالیات اصناف و کارکنان دولت چقدر است؟

کارت  به  کارت کنید تا مالیات ندهم!
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خانه  هنر   میرا

سخنگوی دولت:
بسیاری از تورم ها نتیجه عملکرد بد برخی 

بانک هاست

 رئیس جمهور:
ح آبرسانی میانه   برای تکمیل طر

در ۱.۵ سال اخیر به اندازه ۲۰ سال کار انجام شد

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
مبلغ یارانه به صورت اعتباری افزایش می یابد

وگاه ۱۵۰۰ مگاواتی  هر یک ساعت فعالیت نیر
۶ میلیارد تومان هزینه دارد
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بریکس و سیاست چندجانبه گرایی ایران
 حسین امیرعبداللهیان شــهر کیپ تاون در آفریقای جنوبی میزبان نشست 
وزرای امورخارجه کشورهای دوست بریکس بود. اینجانب به دعوت دکتر پاندور 
وزیر امور خارجه آفریقای جنوبی در این نشســت شرکت نمودم و طی سخنرانی 
در نشســت و نیز در ماقات با همتایان خود از کشورهای عضو بریکس، به تبیین 
مواضع جمهوری اســامی ایران در خصوص بریکس و اهــداف و برنامه های آن 
پرداختم.پنج کشور عضو بریکس بیش از یک پنجم تولید ناخالص داخلی، چهل 
درصد جمعیت )بیش از ۳ میلیارد نفر( و ســی درصد مســاحت جهان را شامل 

می شوند.
 با گذشــت پانزده ســال از تأســیس بریکس، این گروه توانسته اســت جایگاه 
خود را به عنوان یک ائتــاف مهم از اقتصادهای نوظهور و خط مقدمِ کشــورهای 
جنوب در مقابله بــا نظام های اقتصادی و مالی جهانی مطــرح نماید. رویکردهای 
اخیر کشــورهای عضو در قبال برخی روندهای غالب در جهــان و اقداماتی که از 
جمله برای مقابله با هژمونی دلار و مخالفت با یک جانبه گرایی در عرصه اقتصاد و 
تجارت جهانی در پیش گرفته اند مورد اقبال بسیاری از کشورها قرار گرفته است به 

گونه ای که تعدادی از کشورها خواستار عضویت در آن شده اند.

یادداشت

فراخوان ارزیابی کیفی
 جهت برگزاری مناقصه عمومي دو مرحله ای

 نوبت دوم

روابط عمومی شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب 

شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب در نظر دارد كالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه ي عمومي از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
 دولت )ستاد( تأمین نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکات از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
 www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه 

محقق سازند.

شماره فراخوان در سامانه ستادجمع عدديموضوع مناقصهتعداد اقلام

1 قلم

                  ”P/F ”HYDRIL” BLOWOUT  PREVENTERS TYPE ”GK
             ’PARTS FOR ”HYDRIL” BLOWOUT PREVENTERS TYPE ”GK 

LOCATION: DRILLING MOVEABLE 
PISTON INDICATOR BUSHING FOR

 5000 LB API MAXIMUM SPR
10  IN. BODY PACKING UNIT SYNTHETIC RUBBER  

 P/N:1003260-02

62001092288001334 عدد

شناسه آگهی: 1505201        شماره  DT2 0108389730077     تقاضاي شماره  08-38-03-9730077

لذا كلیه شركتهایي كه فعالیت آنها مرتبط با شرح كالاي مورد درخواست مي باشد مي بایست 
ظرف مدت 14 روز از تاریخ درج آگهي فراخوان نوبت دوم با مراجعه به درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد(، نسبت به استخراج و تكمیل» فرم تعهد نامه ارائه كالا مطابق با 
استانداردهاي شركت ملي مناطق نفتخیزجنوب« و بارگزاری آن به همراه مدارك و مستندات 
لازم منطبق با موارد مندرج در جدول ارزیابي كیفي )براي معاملات كمتر از بیست برابر نصاب 

معاملات متوسط ( در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد (اقدام نمایند.  
كسب حداقل نمره 60 در ارزیابي كیفي جهت دریافت اسناد مناقصه توسط فروشندگان/

سازندگان الزامي است.

اسناد و مدارک مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه 
ستاد به مناقصه گران واجد شرایط ارسال خواهد شد.

  ضمناً مبلغ تضمین شركت در مناقصه 616/420/000 ریال مي باشند.
كالاي تقاضاي مذكور میبایست از سازندگان مورد تایید داخلي تامین و تحویل گردد. 

مدارك ارزیابي كیفي میبایست در قالب یك فایل بصورت فشرده بارگذاري گردد.
 واحد اقلام حفاري و لوله اداره تداركات خرید كالاي داخلي )تلفن تماس  061-341-22471  ( 

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/03/16 
تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/20

مشاور مدیرعامل یک کسب وکار اینترنتی ایرانی:

همراهی دولت برای رفع موانع کسب وکارهای اینترنتی به رشد اقتصاد دیجیتال منجر می شود

کاهش قیمت ارز موقتی است؟

پشت پرده ریزش قیمت ها در بازار ارز
دلار در چه نرخی برای اقتصاد ایران مناسب است؟

صفحه 8



حسینی: 

وجان دوگانه سازی میدان و دیپلماسی نمی توانند در اراده ملت ایران تزلزل ایجاد کنند مر

سخنگوی دولت:

بسیاری از تورم ها نتیجه عملکرد بد برخی بانک هاست

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rشنبه      20 خرداد 1402    شماره 1337

بریکس و سیاست چندجانبه گرایی ایران
 حسین امیرعبداللهیان شهر کیپ تاون در آفریقای جنوبی میزبان 
نشست وزرای امورخارجه کشــورهای دوست بریکس بود. اینجانب به 
دعوت دکتر پاندور وزیر امور خارجه آفریقای جنوبی در این نشســت 
شرکت نمودم و طی سخنرانی در نشســت و نیز در ماقات با همتایان 
خود از کشــورهای عضو بریکس، به تبیین مواضع جمهوری اســامی 

ایران در خصوص بریکس و اهداف و برنامه های آن پرداختم.
پنج کشور عضو بریکس بیش از یک پنجم تولید ناخالص داخلی، چهل 
درصد جمعیت )بیش از ۳ میلیارد نفر( و ســی درصد مساحت جهان را 
شامل می شــوند. با گذشت پانزده سال از تأســیس بریکس، این گروه 
توانسته اســت جایگاه خود را به عنوان یک ائتاف مهم از اقتصادهای 
نوظهور و خط مقدمِ کشــورهای جنوب در مقابله با نظام های اقتصادی 
و مالی جهانی مطرح نماید. رویکردهای اخیر کشورهای عضو در قبال 
برخی روندهای غالــب در جهان و اقداماتی که از جملــه برای مقابله با 
هژمونی دلار و مخالفت با یک جانبه گرایــی در عرصه اقتصاد و تجارت 
جهانی در پیش گرفته اند مورد اقبال بســیاری از کشورها قرار گرفته 
است به گونه ای که تعدادی از کشورها خواستار عضویت در آن شده اند.

دولت جمهوری اســامی ایران در چارچوب دکترین سیاست خارجی 
متوازن از جمله دیپلماســی اقتصادی را مورد توجه جدی سیاســت 
خارجی خود قرار داده است. چندجانبه گرایی به عنوان یکی از ابزارهای 
محوری در پیشبرد دیپلماســی اقتصادی مدنظر دولت دکتر رئیسی 
می باشد. حضور فعال ما در ســازمان های اقتصادی منطقه ای ناشی از 
همین توجه به اهمیت چندجانبه گرایی است. عضویت اخیر جمهوری 
اسامی ایران در سازمان همکاری شانگهای- که بزودی مرحله نهایی 
عضویت دائم تکمیل می شود- یک دست آورد مهم دیگر در این عرصه 
می باشد. سازمان همکاری شــانگهای قطعاً با عضویت کامل جمهوری 
اسامی ایران تقویت خواهد شد کمااینکه جمهوری اسامی ایران نیز 
با عضویت در این ســازمان، بیش از پیش از مزایــای چندجانبه گرایی 
بهره مند خواهد شــد.همچنین عضویت در بریکس می تواند یک گام 
محکم دیگر در پیشــبرد و تقویت چندجانبه گرایی جمهوری اسامی 
ایران باشد. در ماه ژوئن ســال گذشــته نامه ای را برای همتایان خود 
در ۵ کشور عضو فرســتادم و ضمن اشــاره به مزایای متقابل، آمادگی 
جمهوری اســامی ایران برای عضویــت در بریکس را اعــام نمودم. 
عضویت جمهوری اســامی ایران با برخورداری از ظرفیت های بالقوه 
و بالفعل فــراوان نظیر منابع انرژی سرشــار و موقعیــت جغرافیایی و 
مواصاتی کم نظیر و نیز نیروی انســانی ماهر و دستاوردهای علمی و 
دانش بنیان قطعاً ارزش افزوده قابل توجهــی را برای بریکس به همراه 
خواهد داشت. تجربه گران ولی ارزشــمندِ ایران در مقابله با یک جانبه 
گرایی افسارگســیخته، یک دارایی کم نظیر برای بریکس خواهد بود. 
متقاباً، عضویت در بریکس، جمهوری اســامی ایــران را از ظرفیت 

جدیدی در دیپلماسی اقتصادی چندجانبه بهره مند خواهد ساخت.
تعداد کشــورهایی که در کنار جمهوری اسامی ایران عاقمندی خود 
را به عضویت در بریکس اعام کرده اند و برخی از آنها در نشســت کیپ 
تاون حضور داشــتند بیانگر اهمیت روزافزون اهدافی است که بریکس 
به دنبال تحقق آنهاســت. همانطور که در ســخنرانی خود در نشست 
دوستان بریکس تصریح نمودم یک بریکس گســترش یافته می تواند 
الگوهای مؤثری از حکمرانی شمولی و جمعی، همکاری نوین جنوب-

جنوب و ائتاف جدیــد اقتصادهای نوظهور را به جهــان عرضه نماید؛ 
الگوهایی که قطعاً در اصاح نظامات کنونی در جهان نقش ایفا خواهند 
کرد.در حال حاضر عضویت در بریکس در دســتورکار اعضای بریکس 
شامل هند، آفریقای جنوبی، برزیل، روســیه و چین قرار گرفته است. 
همچنین، شــرکای ما در بریکس در حال تدویــن معیارهای عضویت 
هستند )البته همانطور که در گفتگو با همتایان خود از کشورهای عضو 
بریکس تصریح کــردم هر معیاری که ماک عضویــت در بریکس قرار 
گیرد جمهوری اســامی ایران منطقاً یکی از کاندیداهای اصلی برای 

عضویت خواهد بود.(
در سخنان خود و رایزنی ها برای تحقق عضویت ایران در بریکس تاکید 
کردم که البته جمهوری اسامی ایران صرفاً منتظر عضویت رسمی در 
بریکس نمی ماند و راه های شــراکت با این بلوک مهمِ جنوب را مدنظر 
قرار خواهد داد. روابط سیاســی ما با هر ۵ کشور عضو در بهترین سطح 
قرار دارد و تعامات اقتصادی و تجاری دو جانبــه ما با تک تک اعضا رو 
به گسترش است. ما در جمهوری اســامی ایران به دنبال آن هستیم 
فضاهای همکاری چندجانبه جدیدی را فراهم ســازیم. بزودی وزرات 
امور خارجه جمهوری اســامی ایران نشســتی را در تهران با دعوت از 
کشورهای عضو بریکس برگزار خواهد کرد و راه های گسترش تعامات 
را بررســی خواهیم کرد.اینجانب نیز از فرصت هایی که در پیش است از 
جمله ماقات هایی که با همتایان خود از کشــورهای عضو بریکس در 
مناسبت های مختلف خواهم داشــت برای این منظور بهره خواهم برد.

دستور کار ما در پیگیری دیپلماسی پویا این است:  ما هر جا که منافعی 
برای ملت عزیز ایران باشد آنجا هستیم. با آرزوی بهترین ها و خبرهای 

خوش و شادی آفرین.

در تماس تلفنی سرلشکر باقری با وزیر جدید دفاع ترکیه مطرح شد
ورت استمرار همکاری های مشترک بین  ضر

وهای مسلح دو کشور نیر
رئیس ستاد کل نیروهای مســلح در تماس تلفنی با ارتشبد یاشار گولر 
انتصاب وی به عنوان وزیر دفاع ملی ترکیه را تبریک گفت و بر ضرورت 

استمرار همکاری های مشترک نیروهای مسلح دو کشور تاکید کرد.

سرلشــکر محمد باقری رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح جمهوری 
اسامی ایران در تماس تلفنی با ارتشــبد »یاشار گولر«، انتصاب وی به 
عنوان وزیر دفاع ملی ترکیه را گفت و بر ضرورت استمرار همکاری های 

مشترک نیروهای مسلّح دو کشور تاکید کرد.
سرلشکر باقری با تاکید بر اینکه ایران و ترکیه به عنوان دو همسایه خوب 
و راهبردی دارای مرزهای مشترک صلح و دوستی هستند، گفت: وجود 
مرزهای مشترک بین دو کشور استمرار همکاری های مشترک را بیش 
از پیش ضرورت می بخشد.تاکید بر انجام دیدارهای دوجانبه در سطوح 
مختلف و همچنین انتقال تجارب و دانش در مراکز آموزشــی و اجرای 
رزمایش های متقابل از دیگر محورهای رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
ایران در این تماس تلفنی بود.ارتشبد یاشار گولر نیز در این تماس تلفنی 
ضمن تاکید بر افزایش و توسعه سطح روابط نظامی بین دو کشور، گفت: 
کشور ترکیه شــاهد کمک های برادرانه و دوســتانه ایران در حادثه تلخ 
زلزله اخیر کشــورش بود که همواره مردم ترکیه این کمک و همیاری 
را مورد ستایش قرار می دهند.بر اســاس این گزارش، رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح جمهوری اســامی ایران در پایان از ارتشبد یاشار گولر 

وزیر دفاع جدید ترکیه برای سفر به تهران دعوت کرد.

یادداشت

تریبون

 رئیس جمهور با بیــان اینکه افتتــاح تصفیه خانه و 
خط آبرسانی میانه به مشــکات ۲۰ ساله آب شرب 
مردم این شــهر پایان داد گفت: در یکسال و نیم اخیر 
به اندازه ۲۰ سال گذشــته برای تکمیل این طرح کار 

انجام شد.
 آیت الله ســید ابراهیم رئیســی روز جمعــه در ادامه 
برنامه های ســفر دوم دولــت مردمی بــه آذربایجان 
شرقی، در مراســم بهره برداری از پروژه های آب و برق 
شهرستان میانه، افزود: در حالی که اطراف این منطقه 
رودخانه های متعــددی وجود دارد، امــا به دلیل عدم 

اســتفاده درست و مناســب از ظرفیت های 
خــدادادی و مدیریت صحیــح منابع آبی، 
مردم میانه ســال ها دچار مشکل شده بودند 
که با تکمیل این طرح مهم مشکات موجود 

برطرف می شود.
وی احــداث تصفیه خانــه میانه به  دســت 
متخصصــان ایرانــی را از جملــه اقدامات 

ماندگار در آذربایجان شــرقی دانست و گفت: با همت، 
تاش و پیگیری های مســئولان دولت، پیمانکاران و 
کارگران در طول یکســال و نیم اخیر به میزان ۲۰سال 

گذشته برای این پروژه کار صورت گرفته که 
شایسته قدردانی است.

آیت الله رئیســی همچنین بهره بــرداری از 
مرکز دیسپاچینگ برق شمال غرب کشور را 
نیز از دیگر اقدامات مهــم دولت در مدیریت 
انرژی عنوان کرد و نقش این مرکز در تبادل 
برق با کشــورهای همســایه را حائز اهمیت 

دانست.
وزیر نیرو نیز ضمن ارائه گزارشی از مصوبات سفر قبلی 
دولت به آذربایجان شــرقی در حوزه آب و برق گفت: 

در دور اول سفر استانی دولت به آذربایجان شرقی ۲۲ 
مصوبه در حــوزه آب و برق با اعتبار پنــج هزار و ۶۰۰ 
میلیارد تومان به تصویب رسید و برای امسال، یکهزار و 

۵۱۴ میلیارد تومان پیش بینی شده است.
علی اکبر محرابیان افزود: همچنین در قالب ۱۱ طرح 
مصوب در بخش آب، ۴۳ پروژه تعریف شــده بود که از 
این تعداد ۱۸ پروژه به طور کامل اجرا شده و به مرحله 
افتتاح و بهره برداری رســیده و باقــی پروژه ها تقریباً 
مطابق برنامــه زمان بندی و جلوتــر از آن در حال اجرا 

است.

رئیس جمهوری

خریدار  معاون رئیس جمهــوری با بیان 
اینکه ملت ایران در مکتب امام راحل درس 
خودبــاوری، عزت، اقتدار و ایســتادگی در 
برابر ظلم آموخته اند، گفت: کســانی که در 
برابر غرب احساس خودباختگی می کنند و 
در دوران مسئولیت با ایجاد دوگانه ناصواب 
میدان و دیپلماســی به مصالح ملی آسیب 
زدند امروز با همان روحیــه خودباختگی، 
مدعی هســتند کــه آرزوها بایــد به قدر 

توانایی ها باشد.
سیدمحمد حســینی در مراســم یادواره 
شــهدا و گرامیداشت ســه عالم بزرگوار از 
دیار ســوادکوه آیت الله صالحی مازندرانی، 
شهید آیت الله سلیمانی و شهید عبدالوهاب 
قاســمی و در جمع پرشــور مردم متدین، 
ولایی و انقابی و مســئولان ارشــد استان 
از جمله آیت الله معلمــی، نماینده مجلس 
خبرگان رهبــری، امام جمعه ســوادکوه، 
فرمانــدار و نمایندگان مردم ســوادکوه و 
قائمشــهر در مجلس شورای اســامی، با 
اباغ سام آیت الله رئیســی اظهار داشت: 
امروز مــردم ایران بــا خودبــاوری و اتکاء 
به توانمندی هــای داخلی در بســیاری از 
عرصه هــای علمــی، فنــاوری، صنعتی و 
دفاعی پیشــتاز هســتند. آخرین نمونه از 
دستاوردهای قابل توجه آزمایش ابرموشک 
هایپرسونیک فتاح است که موجب اعجاب 

و خشم دشمنان نظام اسامی شده است.
معــاون رئیس جمهوری تاکیــد کرد: ملت 
ایران با اعتمادبه نفــس و خودباوری ضمن 
خنثی کــردن توطئه هــا و تحریم هــای 
دشمنان، مسیر عزت و اقتدار را طی می کند 
و دستاوردها و موفقیت های چشم گیری را 
رقم زده است.او خاطرنشان کرد: اخیراً یکی 
از سیاسیون دولت قبل گفته است: »باید به 
اندازه توانایی ها آرزو کنیم.« قطعا اگر چنین 
حرف هایی مبنا قــرار می گرفت، با امکانات 

اندک امام و مبارزان هرگز انقاب اسامی به 
پیروزی نمی رسید و استمرار نمی یافت و در 
جنگ تحمیلی که در آن ائتاف نانوشته ای 
بیــن قدرت هــای جهانی وجود داشــت 
به پیــروزی نمی رســیدیم. بنابراین، این 
سخنان که برای توجیه رویکرد دیپلماسی 
التماسی گذشته و زیر سوال بردن سیاست 
متوازن و روبه گســترش آیت الله رئیســی 
است، با شــناختی که مردم از این جماعت 
دارنــد، نمی تواند تزلزل و خللــی در عزم و 
اراده مســتحکم ملت ایران به ادامه مسیر 

پیشرفت و عزت ایجاد کند.
حســینی گفت: بی تردید اگر ملت ایران با 
نگاه شکست خورده ی سازشکاری و تسلیم 
در برابر قدرت های شیطانی حرکت می کرد 
در هیچ حوزه ای نمی توانســت قدم از قدم 
بردارد؛ در حالی که اعتقاد راســخ داریم که 
»ان تنصرالله ینصرکــم و یثبت اقدامکم« و 
اینکه امدادهای غیبی و الهی شــامل حال 
مجاهدان راه خدا می شود و اگر صرف تکیه 
به امکانات و توانایی های مادی تعیین کننده 
بــود چگونه پیامبــر اکرم می توانســت در 
جزیره العــرب در مقابل اشــرافیت و کفار، 

رسالت خود را فراگیر کند.
معاون رئیس جمهوری  افــزود: وقتی امام 
راحل در سال ۴۸ مباحث مربوط به ولایت 
فقیه را مطــرح کرد، عــده ای آن را بیهوده 
توصیــف می کردنــد و امام در پاســخ آنها 
گفت که باید طرح و برنامــه ای برای آینده 
وجود داشــته باشــد و این مباحث حداقل 
برای نســل های آینده مفید اســت. تاکید 
همواره امــام راحل این بود کــه ما مامور به 
انجام تکلیف هســتیم، نتیجه با خداست. 
متاسفانه برای برخی سیاسیون، منافع ملی 
فقط لقلقه زبانشان اســت اما چون مرعوب 
قــدرت ظاهری غــرب هســتند در عمل 
تامین کننده مصالح ملی و دینی ملت بزرگ 

ایران نیستند و در گذشــته با طرح ناصواب 
دوگانه میدان و دیپلماسی و عدم بهره گیری 
از اقتدار کشور در عمل آسیب های فراوانی 
به جایگاه جمهوری اســامی در جهان زده 
و ســبب تبعات منفی اقتصادی برای کشور 
شــد. این در حالی اســت که دولت کنونی 
اعتقاد راســخی به دیپلماســی عزتمندانه 
و سیاســت خارجی متوازن دارد، همزمان 
با بازگشایی سفارت کشــورمان در ریاض، 
ابرموشک  هایپرســونیک فتاح نیز آزمایش 

شد و دوقطبی کاذب هم به وجود نیامد.
معــاون رئیس جمهــوری گفت: داشــتن 
اقتدار و توان بازدارندگی فرمان الهی است 
که »و اعدوا لهم ما استطعتم من قوه« ملت 
ایران هیچــگاه به دنبال تعــدی به دیگران 
نبوده و نیســت اما ضعیف هم نیســت که 
دشــمنان مثل اوایل انقاب به طمع تجاوز 
و اشــغال بیفتند. اتفاقاً اگر قدرتمند باشیم 
در مذاکــرات تامین کننده منافع کشــور 
خواهیم بود و تجربه نشان داد که دیپلماسی 
خواهش و تمنا نه تنها کارســاز نبوده، بلکه 
طرف های مقابل را به اخذ امتیازات بیشــتر 
ترغیب می کند مثل قضیــه برجام که هنوز 
تعهدات خود را انجام نــداده بودند برجام ۲ 
و۳ و ۴ یعنی منطقه ای، موشــکی و حقوق 
بشــری را مطرح کردند.معــاون پارلمانی 

رئیس جمهوری افزود: در هــر عرصه ای از 
مواضع اصولی خود عقب نشــینی کرده ایم 
دشــمنان پیشــروی کرده و نشــان دادند 
که حد یقف ندارند و بــه تعبیر رهبر حکیم 
انقاب مــی خواهند مــا را بــه وضع قبل 
از انقاب که تحت ســلطه  آمریــکا بودیم 
برگردانند، لــذا محافل بزرگداشــت یاد و 
خاطره شهدا، روحیه ایثار و فداکاری، عزت، 
شجاعت و شــهادت طلبی را در ملت ایران 
زنده نگه می دارد و اجــازه نمی دهد عده ای 
با مغلطه و اغواگری ذلت را به ملت ســرافراز 

ایران تحمیل کنند.
معاون رئیس جمهــوری در بخش دیگری 
از سخنانش با گرامیداشــت یاد امام راحل 
خاطرنشان کرد: دم مســیحایی امام راحل 
ملت ایران را متحول کرد وگرنه ملتی تحت 
ظلم و ســتم و حاکمیت طاغوت و اختناق 
بودیم.او گفــت: امام وظیفه خــود را صرفا 
بیان احکام فردی و عبادی نمی دانست بلکه 
با جامع نگری و با حساسیت جدیت مسائل 
سیاســی و اجتماعی را پیگیری می کرد و از 
روحیه ایستادگی و ظلم ســتیزی و دفاع از 
مظلوم برخــوردار بود و از هیــچ قدرت غیر 
خدایی ترس و دلهره نداشــت و باعث شــد 

این روحیه در ملت ایران نیز شکل بگیرد.
حســینی اظهار داشــت: بدون تردید اگر 
امثال شــهید تهرانی مقدم به این ســخن 
اعتقاد داشــتند که باید به اندازه امکانات و 
توانایی های موجود اهــداف را تعیین کرد 
هیچکدام از دســتاوردهای امروز در حوزه 

دفاعی را نداشتیم.
معاون رئیس جمهــوری در ادامه خطاب به 
مردم گفت: اطمینان داشته باشید که دولت 
مردمی برنامه ها و اقدامــات فراوانی را برای 
ایجاد تحول در زندگی و معیشــت مردم در 
دســت انجام دارد و آیت الله رئیسی تاکید 
دارد کــه مدیران باید با عمل خــود و انجام 

فعالیت های گسترده در عرصه های داخلی و 
خارجی امید و ایمان را در دل مردم تقویت 
کنند.معــاون پارلمانــی رئیس جمهوری 
افزود: دولت در ۲۲ ماه گذشــته در عرصه 
سیاست خارجی ۴۳۶ سند را با کشورهای 
مختلف در حوزه هــای اقتصــادی، علم و 
فناوری، فرهنگ و مسایل سیاسی، حقوقی 
و بین الملل امضا کــرده و مصمم به اجرای 
آنهاست تا شــرایط را به نفع مردم متحول 
کند و این حجم از تحرک و به نتیجه رسیدن 
حائز اهمیــت و کم نظیر یا بی نظیر اســت.

معاون رئیس جمهوری در بخش دیگری از 
سخنانش با گرامیداشــت یاد و نام شهیدان 
و با بیان اینکه زبان از توصیف جایگاه والای 
شهدا قاصر اســت، اظهار داشت:  شهیدان 
در اعلی علیین مأوا دارنــد و جایگاه آنان را 
فقط می توان با تمســک به آیــات قرآن و 
روایات اهل بیت توصیف کرد.او خاطرنشان 
کرد: گرامیداشت شــهیدان برای این است 
که راه آنــان را ادامه داده و پرچم شــرف و 
عزتی که برافراشــتند همواره در اهتزاز نگه 
داریم.معــاون پارلمانی رئیس جمهوری در 
ادامه با گرامیداشــت یاد آیــت الله صالحی 
مازندرانــی، این عالم بزرگــوار را از بزرگان 
فقه، تفســیر و اصول که در بالــغ بر چهل 
سال تدریس، شــاگردان فراوانی را تربیت 
کرده دانست و گفت: ایشــان مایه مباهات 
دیار مازندران است.معاون رئیس جمهوری 
همچنین با گرامیداشت یاد شهید آیت الله 
سلیمانی و شهید عبدالوهاب قاسمی و ذکر 
خاطراتی یادآور شــد: امــروز همه وظیفه 
داریم نســل جوان را با اندیشــه ها، سیره و 
ســلوک، سخت کوشــی، صبر، استقامت و 
تاش شــبانه روزی علما، مشاهیر و مفاخر 
و شــهیدان والامقام آشــنا کنیم تا با الگو 
قرارگرفتن این مقربــان درگاه الهی، آینده  

افتخارآمیزی برای کشورمان رقم بخورد.
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خریدار  ســخنگوی دولــت گفت: برخی 
بانک ها به ویــژه بانک هــای خصوصی، از 
دســتورات تمکین نمی کننــد و در حوزه 
کان اقتصــاد هم بــد عمــل می کنند و 
بســیاری از تورم های ما نتیجه این عملکرد 

بد و تخلفات برخی بانک ها است.
علی بهادری جهرمی در نشســت با جمعی 
از بانوان کارآفرین با اشــاره به اهمیت حوزه 
زنان و خانواده گفت: ما ســال گذشته یک 
جلســه  تخصصی با نخبگان داشتیم که به 
تقویت و تســریع در تصویــب دو آیین نامه 
حمایــت از نخبــگان ایرانــی و حمایت از 
نخبگان غیر ایرانی و یــک تفاهم نامه دفتر 
هیأت دولت بــا بنیاد ملی نخبــگان منجر 
شد که هر ســه هم اجرایی شده اند و خیلی 

از مشکات در این حوزه ها را حل کرده اند.
وی در پاســخ به نکات کارآفرینان در مورد 
فرآیند اخذ مجوز کســب وکار اظهار کرد: 
دولت ســیزدهم در حوزه صدور مجوزها با 
تأســیس درگاه ملی مجوزهــا یک انقاب 
انجام داد و حدود ۴۰۰ هزار مجوز از طریق 
این درگاه تاکنون صادر شــده است. البته 
امکان دارد در عمل مشکاتی وجود داشته 
باشد و ما ســعی می کنیم با شناسایی و رفع 
این مشــکات با کمک شــما کارآفرینان، 
موانع را از ســر راه شــروع کســب وکارها 

برداریم.
بهــادری جهرمــی با بیــان اینکــه دولت 
ســیزدهم در حوزه مالیات، نــگاه  حمایتی 
نســبت به کســب و کارها و به ویژه کسب 
و کارهــای کوچــک دارد، گفــت: دولت 
سیزدهم برای اولین بار پایه مالیاتی را پنج 
درصد در ســال اول و دو درصد در سال دوم 
کاهش داد. پایه مالیاتی کــه تا پیش از این 
۲۵ درصد بوده، امســال ۱۸ درصد است و 
نگاه ما این است که این میزان را به تدریج به 

۱۵ درصد برسانیم.
سخنگوی دولت در پاســخ به پیشنهادات 
ارائه شــده بــرای ارائــه مشــوق مالیاتی 
جهت تســهیل در کارآفرینی برای اقشــار 
آســیب پذیر بانوان، گفت: اگر در راســتای 

کارآفرینی برای اقشــار آســیب پذیر زنان 
مانند زنان سرپرست خانوار یا زنان معلول، 
مشوق های مالیاتی مدنظر دارید، لطفاً ارائه 

دهید و دولت از آن استقبال می کند.
بهــادری جهرمی ادامــه داد: لایحه اصاح 
مالیات های مســتقیم نیز در کمیســیون 
اقتصادی دولت در حال جمع بندی اســت 
و می شود این پیشــنهادات را به این لایحه 
اضافه کرد. اگر پیشــنهادات در چارچوب 
قانون هم نیاز به آیین نامه داشــته باشــد، 

دولت باز هم آمادگی برای انجام آن را دارد.
ســخنگوی دولت در پاسخ به ســوالی در 
خصوص برنامه های دولت در جهت حمایت 
بیمه ای از کسب و کارها تاکید کرد: مسئله 
دیگر بعد از حوزه مالیات، حوزه بیمه است. 
در این زمینه هم اگر حمایتی بشــود انجام 
داد، دولــت کوتاهــی نمی کنــد. چنانچه 
مواردی قباً تصویب شــده ولــی اجرایی 
نمی شــوند، برای پیگیری تا رفع مشــکل 

آماده ایم.
بهــادری جهرمی در پاســخ بــه برخی 

انتقادهــا از عملکــرد بانک هــا در ارائه 
تســهیات بانکــی و اخــذ تامیــن از 
کارآفرینــان اظهــار کــرد: نکتــه آخر 
در زمینــه ایــن ســه گانه حمایتــی از 
کارآفرینان، حوزه وام ها و تسهیات است 
که ما می دانیم در این زمینه مشــکاتی 
وجــود دارد و برخــی بانک ها نســبت به 
مصوبــات و قوانینی که داریــم، تمکین 
نمی کنند. این فقط هم نسبت به وام های 
کارآفرینی نیســت و در زمینه های دیگر 
ماننــد وام ازدواج نیز این مشــکل وجود 
دارد که برنامه بــرای برخورد با بانک های 

متخلف هم در نظر گرفته شده است.
وی اضافــه کرد: برخــی بانک ها بــه ویژه 
بانک های خصوصی، از دســتورات تمکین 
نمی کنند. آن ها در حــوزه کان اقتصاد هم 
بد عمــل می کنند و بســیاری از تورم های 
ما نتیجــه ایــن عملکــرد بــد و تخلفات 
برخی بانک ها اســت. دولت برای حل این 
کارشــکنی های بانک ها هــم برنامه جدی 
دارد و همین امسال هم تدابیری اتخاذ شده 

تا با چند بانک مخــرب خصوصی، برخورد 
جدی صورت بگیرد که یک مورد از آنها هم 

اقدام شده است.
ســخنگوی دولت افــزود: همچنین طرح 
مجلس در خصوص بانک مرکزی که دولت 
گذشــته با آن مخالف بود، مورد موافقت و 
حمایت دولت ســیزدهم قــرار گرفت و در 
مجلس تصویب شــد. با تصویب نهایی این 
طرح، قدرت زیادی به بانــک مرکزی داده 
می شود تا از تخلف بانک ها جلوگیری کند. 
با اجرای این طرح ان شاءالله امسال تحولی را 

در حوزه بانکداری شاهد خواهیم بود.
بهادری جهرمی در پاســخ به پیشــنهادی 
در مــورد اینکه مجموعه ای بــرای فعالیت 
اشتغال بانوان تأســیس شود تا کارهای این 
حــوزه را پیگیری کند، اظهــار کرد: دولت 
ســاختار مربوطه بــه حوزه زنــان را درون 
خود دارد و اگر پیشــنهاد تشکیل مجموعه 
مردمی هست دولت می تواند از آن حمایت، 
پشتیبانی و تسهیل گری کند. قطعا تشکیل 
مجموعه هــای هم افــزا و هماهنگ کننده 

از بانوان که از کســب وکار یا فعالیت بانوان 
حمایت کنند می تواند آثــار مثبت فراوانی 
داشــته باشــد. این مجموعه می تواند در 
قالب یک ســازمان مردم نهاد که از وزارت 
کشور مجوز اخذ یا ســایر قالب های موجود 

مردمی، فعالیت کند.
وی در مورد پیشنهادات برای ارائه زمین 
بــه کارآفرینان برای کاهــش هزینه های 
تولید اظهار کرد: این پیشــنهاد بســیار 
خوبی اســت که بتوانیم هزینــه مکان را 
برای کسب وکارهای حوزه بانوان به ویژه 
آنان که در حوزه اشــتغال زنان سرپرست 
خانوار فعالیــت می کننــد، مرتفع کنیم. 
در ایــن صــورت حتماً بخــش جدی ای 
از هزینه ها کاهــش می یابــد. البته باید 
ســازوکارهای اجرایی این مسئله طراحی 

شود.
ســخنگوی دولت ادامه داد: یکی از مسائلی 
که در مصوبه مولدســازی دنبال می شــد، 
همین بود که برخی اماکــن تغییر کاربری 
پیدا کند؛ به عنــوان مثال یــک مجموعه 
فرهنگی و رفاهی که یک دســتگاه دولتی 
دارد، بتوانــد در حــوزه مســائل فرهنگی 
اجتماعــی یــا به صــورت عمومــی مورد 

استفاده قرار بگیرد.
بهــادری جهرمــی در مــورد حمایــت از 
کسب وکارهای مجازی آسیب دیده در ایام 
اخیر گفت: اولین رســالت کارگروه اقتصاد 
دیجیتال دولت این اســت و این مأموریت 

باید دنبال و تقویت شود.
سخنگوی دولت در پایان سخنانش تصریح 
کرد: با توجه به اهتمــام جدی که برای رفع 
مشــکات موجود در بین اقشــار مختلف 
مردم و مســئولان وجود دارد، من بسیار به 
آینده کشور امیدوار هستم؛ ولی می دانم که 
ســاختن آینده خوب نیازمند تاش بسیار 
است. در جلساتی که با اقشار مختلف مردم 
دارم، تفاوت هدف کانی نمی بینم و اهداف 
همه ما مشترک اســت؛ بنابراین می توانیم 
برای حصول هدف مشــترک مان به تفاهم 

برسیم.
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رییس سازمان امور مالیاتی:
۸۰ درصد صاحبان مشاغل و اصناف مالیات 

پرداخت کرده اند
رییس ســازمان امور مالیاتی کل کشــور اعام کرد: تا به امروز بیش از 
۸۰ درصد صاحبان مشاغل و اصناف،  از طریق تکمیل فرم تبصره ماده 
۱۰۰،  بدون هیچ الزامی به تســلیم اظهارنامه،  مالیات خود را پرداخت 
کرده اند.   سید محمد هادی سبحانیان رییس سازمان امور مالیاتی روز 
پنجشــنبه در فضای مجازی نوشــت: گزارش همکارانم از اقصی نقاط 
کشور نشان دهنده استقبال بی سابقه از مشوق های مالیاتی است و تا به 
امروز بیش از ۸۰ درصد صاحبان مشاغل و اصناف، از طریق تکمیل فرم 
تبصره ماده ۱۰۰، بدون هیچ الزامی به تسلیم اظهارنامه، مالیات خود را 

پرداخت کرده اند.
وی در ادامه تکریــم مودیان را وظیفه قطعی ســازمان امــور مالیاتی 

دانست.

احیای ۵۰۰ واحد تعطیل و نیمه تعطیل از ابتدای 
سال تاکنون

دبیر اجرایی نهضت احیای واحدهای اقتصادی گفت: از ابتدای ســال 
تاکنون ۵۰۰ واحد تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل احیا شده است.

 علی کریم پور، دبیر اجرایــی نهضت احیای واحدهــای اقتصادی در 
میز اقتصادی برگزار شــده در ســیما درباره آمار واحدهای احیا شده، 
گفت: تا هــم اکنــون ۵۰۰ واحد احیا شــده را شناســایی کردیم. در 
نهضت احیا، دســته بندی وجود دارد و یکی از موضوعاتی که پیگیری 
می شود بحث های تأمین مالی اســت نه فقط وام و تسهیات؛ بحث ها و 

روش های آشنایی صنعتگران با روش های تأمین مالی است.
وی افزود: مسئله دیگر بحث های مدیریت است مثل برندینگ، رقابت، 
مدیریت کارخانه و… زیرا غالباً این شــرکت ها با این مســائل درگیر 

هستند.

دبیر اجرایی نهضت احیای واحدهای اقتصادی ادامه داد: امســال ۵۰۰ 
واحد تعطیل و نیمه تعطیل احیا شــده است؛ اما هنوز فهرست آنها ارائه 

نشده است.

مدیرعامل فرابورس:
توقف نمادها خط قرمز است

مدیرعامل فرابورس ایران بــا تاکید بر اینکه توقــف نمادها خط قرمز 
این شرکت اســت، از بررسی افزایش دامنه نوســان در سازمان بورس 
خبر داد. محمدعلی شیرازی در نشســت خبری که در حاشیه سومین 
روز نمایشــگاه صنعت مالی )بورس، بانک، بیمه( برگزار شــد، با تاکید 
بر اینکه شــرایط بازار ســرمایه در سال گذشته از ســال های ۱۳۹۹ و 
۱۴۰۰ فاصله گرفت، اظهار کرد: در سال گذشته ۱۷ عرضه اولیه در بازار 
فرابورس انجام شد؛ همچنین شاهد پذیرش شــرکت تپسی به عنوان 
اولین شرکت اقتصاد دیجیتال بودیم. سال قبل پذیرش اولین صندوق 
اهرمی و اماک و مستغات انجام و در اوایل سال جاری نیز اولین اوراق 

قرض الحسنه منتشر شد.

وی درمورد برنامه های فرابورس در ســال جاری توضیــح داد: یکی از 
برنامه های سال جاری راه اندازی بازار توافقی برای شرکت های سهامی 
عام است که شرایط پذیرش در بازارهای دیگر را ندارند. همچنین بازار 
SME فعال خواهد شــد، این بازار مختص شــرکت های دانش بنیان 
کوچک و اســتارت اپ ها اســت، هیات پذیرش این بازار تشکیل شده 

است. سال خوبی برای پذیرش شرکت های دانش بنیان است.
مدیرعامل فرابورس ادامه داد: ســال قبل بر پذیرش شرکت های دانش 
بنیان و صندوق های جســورانه تاکید داشــتیم و بزرگ ترین صندوق 

جسورانه را پذیرش کردیم، این فرایند امسال هم ادامه دارد.
شیرازی از فعال سازی بازار ســوم در فرابورس خبر داد و گفت: این بازار 
مختص شرکت های سهامی خاص است و با همکاری سازمان این اتفاق 
رخ میدهد. همچنیــن برنامه دیگر تامین مالی جمعــی خواهد بود که 
کارکرد آن در خصــوص تامین مالی خرد اســت؛ حداکثر تامین مالی 
۲۵ میلیارد تومان خواهد بود، ضوابط و ایین نامه تنظیم شــده است و 
مخاطب آن عموم مردم هستند. همچنین ایین نامه حاکمیت شرکتی 
در راســتای حفظ منافع ســهامداران و الزامات کنتــرل درخصوص 
حاکمیت شرکتی را خواهیم داشــت.وی در ادامه با اشاره به روش های 
عرضه اولیه عنوان کرد: روش عرضه اولیه صندوق های سرمایه گذاری 
به سه دلیل انجام می شود. نخست آنکه شــرکت های کوچک ریسک 
بالاتری دارند، دوم آنکه اگر شــرکت های کوچک به عموم مردم عرضه 
شوند عدد کوچک می شــود و ســون آنکه ترجیح این است که عموم 
مردم که سرمایه گذاران حرفه ای نیستند به روش غیرمستقیم در بازار 
سرمایه گذاری کنند.به گفته مدیرعامل شرکت فرابورس افزایش دامنه 

نوسان در سازمان بورس درحال بررسی است.

خط قرمز ما توقف نماد است
شیرازی در ادامه درمورد بسته شــدن نمادها گفت: سیاست این است 
که تا جایی که ممکن است نمادی بسته نشود و اگر بنا به ضرورت بسته 
شد بیشترین تاش این اســت که بازگشایی شــود. اختیار بازگشایی 
نماد بانک اینده در اختیار فرابورس نیســت اما تاش می شــود زودتر 
تعیین تکلیف شود. خط قرمز ما توقف نماد است. وقتی نمادی متوقف 

می شود بورس ها هم به دلیل عدم اخذ کارمزد متضرر می شوند.
وی ادامــه داد:  مصوبه اخیر ســازمان بــورس درمورد لغــو پذیرش 
شرکت ها راهگشا اســت، پیش از این برای لغو پذیرش باید از شرکت ها 
ارزش گذاری میگرفتیم که فرایندی طولانی بود، با این مصوبه الزام به 

ارزشگذاری برداشته شده است.
وی با بیان اینکه دســتورالعمل مناسبی برای تامین مالی جمعی وجود 
ندارد، عنوان کرد: ۱۸ ســکو مجوز تامین مالی جمعی از ما اخذ کردند 
که مصمم تعداد آن ها افزایــش یابد. البته برخی فعال نیســتند و اگر 
ندارند فعال شــوند باید مجوز خود را واگذار کنند. بــازار ثانویه تامین 

مالی جمعی تا پایان شهریور راه اندازی خواهد شد.

بازار

کارشناس بازار طا گفت: باتوجه به کاهش بهای انس 
جهانی طا و نرخ ارز در داخل، سیر نزولی قیمت  طا و 
سکه شدت بیشتری یافت و قیمت ها به نرخ های سال 

گذشته )۱۴۰۱( بازگشت. 
»محمد کشــتی آرای« اظهار داشــت: هفته گذشته 
قیمت جهانی طا با نوســان ۲۰ دلاری همــراه بود و 
طی روز گذشــته و امروز در آخریــن معامات بهای 
انس جهانی به یک هزار و ۹۴۹ دلار رســید که به طور 
متوســط در مقایســه با ابتدای هفته ۲۰ دلار کاهش 
داشت.وی افزود: از ســوی دیگر سیر نزولی نرخ ارز نیز 

در داخل کشور را شاهد بودیم و بر این اساس 
قیمت طا و سکه در داخل به شدت کاهشی 
بــود و ســیر نزولی داشــت و حتی شــاهد 
بازگشــت نرخ ها به قیمت های سال گذشته 

بودیم.
این فعال صنفی گفــت: در آخرین معامات 
روز گذشته، ســکه طرح قدیم یک میلیون و 

۷۰۰ هزار تومان، ســکه طرح جدید ۲ میلیون و ۱۰۰ 
هزار تومان، نیم ســکه یک میلیون تومان، ربع ســکه 
۷۰۰ هزار تومان و ســکه های یک گرمــی ۳۵۰ هزار 

تومان کاهش قیمت هفتگی داشت.
کشــتی آرای بیان داشــت: نرخ ارز در هفته 
گذشــته به کانال ۴۰ هزار تومان بازگشــت 
و در نتیجه هــر مثقال طای آب شــده که 
مبنای معامات طا اســت ۶۴۰ هزار تومان 
کاهــش قیمت هفتگــی داشــت و هر گرم 
طای ۱۸ عیار نیــز ۱۳۷ هزار تومان کاهش 

قیمت تجربه کرد.
وی ادامه داد: هفته گذشــته داد و ستدها در بازار طا با 
توجه به ســیر نزولی قیمت ها، کم شده بود و در نتیجه 

حباب سکه نیز ۸۰۰ هزار تومان کاهش یافت و به پنج 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان رسید.

این کارشــناس بازار طا گفت: پیش بینی می شود با 
توجه به افت قیمت طا و نــرخ ارز در ۱۰ روز اخیر، در 

روزهای آینده نیز این روند ادامه داشته باشد.
وی تصریح کرد: مواقعی که قیمت ها نزولی اســت داد 
و ســتدها و تقاضا نیز کاهش می یابــد و در این روزها 
تقاضایی برای ســکه وجود ندارد و معامات با احتیاط 
انجام می شــود و می توان گفت بازار در حالت ســکون 

قرار دارد.

طلا

خریدار  معاون رفــاه و امــور اقتصادی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از افزایش 
مبلغ یارانه ها به صــورت اعتباری و در قالب 
طرح کالابرگ الکترونیک خبر داد و گفت: 
دولت سیزدهم سیاســت حمایتی و رفاهی 

را در شرایط تحریمی اجرایی کرد.
علیرضا عســگریان در نشســتی بــا گروه 
اقتصــادی ایرنا جزئیات جدیــد از افزایش 
۲۰ درصــدی یارانه ها در طــرح کالابرگ 
الکترونیک ارائه داد و گفت: دولت سیزدهم 
سیاست های حمایتی را با تأکید بر سامت 
مردم و با اســتفاده از ابزارهای مختلف برای 
همه ســطوح جامعه به ویــژه خانواده های 
زیر نظــر کمیته امداد امــام خمینی)ره( و 

بهزیستی ارائه می کند.
وی افزود: رویکرد دولت و وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی، عدالت توزیعی در سامت 
غذایی و تغذیه ای خانواده هاست و در همین 
راستا سیاســت های کان دولت در شبکه 

ملی اعتبار با نام شما تعریف شده است.
معاون رفاه و امور اقتصــادی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی با اشــاره بــه اینکه در 
آینده ســبد فیزیکی کم خواهیم داشــت، 
گفت: یارانه ها بر روی سبد کالایی و غذایی 
متمرکز می شود و بر اســاس اعتبار یارانه، 
خانوارهــای تحــت پوشــش می توانند از 

تخفیف ها بهره مند شوند.
وی تأکید کــرد: در حال حاضــر این طرح 
آزمایشــی افزایش ۲۰ درصدی یارانه های 
اعتباری برای ســه دهک نخست جامعه از 
جمله مددجویان بهزیستی و کمیته امداد 
امام خمینی)ره( در حال اجراســت و یک 
ماه زودتر می توانند مبلــغ یارانه را از طریق 
خرید در طرح کالابــرگ الکترونیکی خرج 

کنند.
عسگریان بیان داشــت: جمعیت سه دهک 
اول ۲۴ میلیون نفر اســت کــه از این تعداد 
۲ میلیــون و ۲۰۰ هــزار خانــوار )معادل 
حــدود ۸.۵ میلیــون نفر یعنــی جمعیت 
یک دهک( تحت پوشــش کمیتــه امداد 
و بهزیســتی هســتند که این گروه، یارانه 
۴۰۰ هزارتومانی دریافت می کنند و ســایر 
دهک ها ۳۰۰ هزار تومان یارانه به حســاب 

آنها واریز می شود.
وی بــا بیــان اینکــه در طــرح کالابرگ 
الکترونیک به دنبال ســامت سفره مردم 
هســتیم گفت: این طرح سرپرست محور و 

متمرکز بر یارانه اســت و درصدد پر کردن 
تورم در سفره خانوارهاست.

معاون رفاه و امور اقتصــادی وزارت تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعــی عنوان کــرد: فقط 
خانوارهایــی کــه در دهــک اول تا ســوم 
قراردادند و مبلغ یارانه دریافتی آنها به ازای 
هر نفــر ۴۰۰ هزار تومان اســت مشــمول 
افزایش ۲۰ درصدی اعتبار خرید هســتند، 
این اعتبار زمانی قابل اســتفاده اســت که 
خانوار حداقل ۷۰ درصــد یارانه نقدی خود 
را به صورت کالابرگ الکترونیک از ۱۱ گروه 

کالایی خرید کند.

شرط استفاده از افزایش 20 درصدی 
یارانه اعتباری

وی خاطرنشان کرد: درصورتی که فردی از 
دهک اول تا سوم، از ۴۰۰ هزار تومان یارانه 
حــدود ۳۲۰ هزار تومــان را کالا خریداری 
کند ۸۰ هزار تومان افزایــش اعتبار خرید 

کالا به او تعلق می گیرد.
عســگریان با بیــان اینکه قیمــت ۱۱ قلم 
کالا در طرح کالابــرگ الکترونیک مصوب 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ اســت گفت: در این 
طرح به عنوان مثال قیمت یک کیلو گوشت 
قرمز ۱۱۰ هــزار تومان و قیمــت یک عدد 
پنیر ۱۷ هزار تومان به قیمت ســال ۱۴۰۱ 

ثبت شده است.

واریز مبلغ یارانه یک ماه زودتر 
به حساب خانوارها

وی ابــراز داشــت: همگام با اجــرای طرح 
مردمی ســازی یارانه ها، دولت ارز ترجیحی 
را حذف کرد و برای کمک به ســفره غذایی 
مردم طــرح کالابــرگ الکترونیــک را با 
گنجاندن ۱۱ قلم کالای اساســی را اجرایی 

کرد تا به سامت تغذیه ای مردم بپردازد.
معاون رفاه و امور اقتصــادی وزارت تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی از واریــز مبلغ یارانه 
یک ماه زودتر به حســاب خانوارها خبر داد 
و گفــت: خانوارها فرصت دارنــد از طریق 
کالابــرگ الکترونیکی خریدهــا را انجام 
دهند اگــر در یک ماه خریــد انجام ندهند 
افزایش ۸۰ هزارتومانی را از دست می دهند 
همچنین درصورتی که خانــواری از مبلغ 
یارانه اقدام بــه خرید کالا نکنــد در زمان 
مقرر واریز یارانه می توانند مبلغ را برداشت 

کنند.
عســگریان افزود: برای خرید کالا در طرح 
کالابرگ نیازی به ارائه کارت بانکی خاصی 
نیســت؛ بلکه با هر کارت بانکی کــه به نام 
سرپرســت خانوار باشــد می تواند خرید را 
انجام دهــد حتی اگر در زمانی سرپرســت 
خانــوار کارت بانکی بــه همراه نداشــت، 
می تواند از کد دســتوری ۱۴۶۳#*۵۰۰* 

استفاده و خرید را انجام دهد.

وی گفت: در ایــن طرح نیازی به داشــتن 
تلفن همــراه هوشــمند نیســت؛ بلکه از 
طریق کد دستوری اعام شده نیز می تواند 
از ۱۱ گروه کالایی خریــد را انجام دهد و یا 

مانده حساب را استعام بگیرد.

۵0 هزار فروشگاه برای خرید مردم 
در طرح کالابرگ الکترونیک

عســگریان با تأکید بــر اینکــه ۲۰۰ هزار 
بارکدخــوان در ســامانه شــما )شــبکه 
ملــی اعتبار( ثبت شــده اســت گفت: این 
بارکدخوان ها در مغازه ها و سوپرمارکت ها 
نصب شده ضمن اینکه هشــت فروشگاه با 
۱۱ هزار شعبه به این ســامانه متصل شده 
اســت درصورتی که خریدار اعام کند که از 
اعتبار یارانه خرید می کند مبلغ موردنظر از 

حساب یارانه کسر می شود.
وی عنوان کــرد: خانواده هــا می توانند با 
مراجعه به سامانه شــرکت خدمات فناوری 
 )sfara.ir( اطاعات رفــاه ایرانیان – فــارا
نرم افزار شما را نصب کنند و با روشن کردن 
موقعیت مکان یاب، نزدیک ترین فروشــگاه 
در محل زندگــی خود را مشــاهده و برای 

خرید به آنجا مراجعه کنند.
معاون رفاه و امور اقتصــادی وزارت تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعــی تأکید کــرد: از یک 
میلیون فروشــگاه در سطح کشور، ۵۰ هزار 

فروشگاه به نرم افزار شما متصل شده است و 
به مردم خدمات ارائه می کنند ضمن اینکه 
هیچ محدودیتی در انتخــاب ۱۱ قلم کالا و 

نشان تجاری وجود ندارد.

آماده سازی زیرساخت های روستایی 
در طرح کالابرگ الکترونیک

وی با اشــاره به تکمیل زیرســاخت ها در 
روســتاها، بیان کرد: بیشترین حجم کاری 
به انتخــاب، تجهیز و آموزش فروشــگاه ها 
در سراســر کشــور به خصوص در روستاها 
اختصاص پیدا کرده است، برای آماده سازی 
زیرســاخت ها در روســتاها جلســه های 
مختلفی بــا فرمانداری ها، اســتانداری ها، 
مدیــران  دهســتان ها،  بخشــداری ها، 
وزارت صمت، جهــاد، کمیته امــداد امام 
خمینی و بهزیســتی برگــزار می کنیم تا 
زیرساخت های خرید در روســتاها تأمین 

شود.
عســگریان گفت: بســیاری از روســتاها 
صعب العبور هســتند بــه دنبــال تجهیز 
زیرســاخت ها در این روســتاها هستیم تا 
خدمات به مردم ارائه کننــد درصورتی که 
مغازه هــا متصل به بارکدخوان بشــوند و از 
بین ۱۱ قلم کالایی، سه تا پنج قلم را داشته 
باشــند، می توانند در این طرح مشــارکت 

کنند.
به گفته معاون رفــاه و امور اقتصادی وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی، خریدهای 
اعتباری از یارانه در سامانه شما ثبت و قابل 

رصد است.
وی با بیان اینکه به دنبال ارائه سیاست های 
تشــویقی در جذب مردم به طرح کالابرگ 
الکترونیــک هســتیم گفــت: ایــن طرح 
به صورت آزمایشــی برای دهک های اول تا 
سوم اســت و در مرحله بعد به سایر دهک ها 
تسری پیدا می کند ضمن اینکه ۹۰ درصد 

مردم عاقه مند به دریافت یارانه هستند.
عســگریان اضافه کرد: اکنون رفتار هزینه 
کردی وارد زندگی مردم شــده و مردم پول 
نقدی یارانه را در زندگــی هزینه می کنند، 
تغییر روش مردم به راحتی نیست، شرکت 
در طــرح کالابرگ الکترونیکــی اختیاری 
اســت. درصورتی که سیاست های تشویقی 
از کالابــرگ الکترونیکــی افزایــش یابد، 
گرایش مردم به سمت خرید کالاها خواهد 

رفت.

خ های پارسال کارشناس بازار طلا اعلام کرد؛ بازگشت قیمت  طلا و سکه به نر

کاهش قیمت ارز موقتی است؟

پشت پرده ریزش قیمت ها در بازار ارز

مریم فکری  دبیــرکل کانــون صرافان 
درباره این که کاهش قیمت هــا در بازار ارز 
موقتی است یا این که ادامه دارد، می گوید: 
همــواره نرخ ارز بــا پارامترهای سیاســی 
و اقتصادی تغییر می کند و اگــر این اخبار 
مثبت سیاسی درست باشــد، اثرات مثبت 
آن ادامــه دار و کاهــش قیمت هــا ادامــه 
خواهــد داشــت. بالاخره پس از گذشــت 
بیــش از ۸۰ روز، دلار به کریــدور ۴۰ هزار 
تومان بازگشــت و از کانال ۵۰ هزار تومان 
عقب نشــینی کرد. این اتفاق را در شرایطی 
در دو روز گذشــته شــاهد بودیــم دلار در 
دهمین روز اردیبهشــت ماه وارد کانال ۵۵ 
هزار تومان هم شــده بود و ایــن یعنی در 
طول تقریبا ۴۰ روز قیمــت دلار ریزش در 
حدود ۶ هزار تومانی را تجربه کرده اســت. 
به تبع کاهش قیمت دلار، هر قطعه ســکه 
طای طرح جدید نیز در بازار افت شدیدی 
را تجربه کرده و با معامله در رقم ۲۷ میلیون 
تومان در کف ۸۴ روز قبل خود قرار گرفت. 
این کاهــش کــه از ابتدای معامــات روز 

گذشــته در بازار رخ داد، ســبب غافلگیری 
بسیاری از معامله گران شد.

در حــال حاضــر تحلیلگران، ســه عامل 
را در روند کاهشــی بازار موثــر می دانند. 
نخســتین دلیل را می توان اخبار مثبت در 
زمینه مناســبات سیاســت خارجی کشور 
دانســت. در روزهای اخیر با سفر یک مقام 
مهم خارجی به کشــور، زمزمه ها از احتمال 
وقوع یک توافق کوتاه مدت بالا گرفته است. 
اگرچه امروز خبری منتشــر شــد مبنی بر 
این کــه نمایندگی ایران در ســازمان ملل 
متحد در واکنش به انتشار برخی گزارش ها 
مبنی بر نزدیک شــدن ایــران و آمریکا به 
توافق موقت، اعــام کرد که هیــچ توافق 
موقتی به جایگزینی برجام در دســتور کار 
نیســت.با این حال، به باور تحلیلگران بازار 
ارز، عامل دوم در کاهش قیمت دلار، شــارژ 
بخش عرضه بازار توسط بازارساز در روزهای 
پس از تعطیلی بود. عامل ســوم نیز شرایط 
فصلی اســت؛ به نحوی که از نــگاه فعالان 
بازار، در نیمه نخست ســال در صورتی که 

بازار با ریسک های سیاســی همراه نباشد، 
چشــم انداز معامله گــران به طــور عمده 

کاهشی است.
کامــران ســلطانی زاده، دبیــرکل کانون 
صرافــان در گفت وگــو بــا خبرگــزاری 
خبرآناین دربــاره دلایــل اصلی کاهش 
نرخ ارز در بــازار می گوید: اخبــار از آزادی 
دارایی هــای ایران و بهبود روابط سیاســی 
منطقه ای با کشــورهای عربی و به خصوص 
عربستان سعودی، در منفی شدن قیمت ها 

در بازار اثرگذار بوده است.
وی می افزاید: همچنین بــه دلیل نگرانی از 
کاهش قیمت ها پس از توافق و آزادســازی 
دارایی های بلوکه شــده، با کاهش تقاضای 

خرید ارز روبه رو بودیم.
دبیرکل کانون صرافان با بیان این که عامل 
اصلی تغییرات نرخ، عرضه وتقاضا اســت، 
توضیح می دهد: هر زمــان اخبار خوب در 
بازار پخش شــود، تقاضا کاهــش می یابد 
و خریداران کــه اکثرا واردکننــدگان کالا 
هســتند هم به دلیل نگرانی از کاهش نرخ، 

از خرید ارز دست نگه می دارند.
ســلطانی زاده متذکر می شــود: همچنین 
مردم نه تنها خرید نمی کنند، بلکه احتمال 
فروش هــم در بازار از ترس کاهش بیشــتر 

قیمت ها افزایش می یابد.

دلار در چه نرخی برای اقتصاد ایران 
مناسب است؟

دبیرکل کانــون صرافان در ادامه با اشــاره 

به ســیگنال های مثبت سیاســی به بازار 
ارز، می گویــد: عــدم صــدور قطع نامه در 
شورای حکام نشــان دهنده وضعیت خوب 
برنامه های صلح آمیز هسته ای ایران بوده و 
بهانه ای برای اجرا و تحریم جدید به دســت 

کشورهای خارجی نداده است.
ســلطانی زاده می افزایــد: همچنین اخبار 
آزادســازی منابع مالی ایران و دسترســی 
به آنها و نیز افزایــش احتمال فروش نفت و 
افزایش درآمدهای ارزی، همه و همه اثرات 

مثبت در بازار ارز دارد.
وی در عین حــال تاکید می کنــد: یکی از 
موارد مهــم در کاهش قیمت ها، بررســی 
کــف نــرخ دلار از نــرخ اقتصاددانــان و 
سیاست گذاران است که دلار در چه نرخی 
برای وضعیت اقتصادی مناســب است و بر 
اساس آن می توان کاهش و مجدد بازگشت 
دلار را پیش بینــی کرد.ســلطانی زاده در 
توضیــح این کــه دلار در چه نرخــی برای 
اقتصاد ایران مناسب است، بیان می کند: به 
این معنا که هم بــرای صادرات ایجاد انگیره 
کند وهم بــرای واردات صرفــه اقتصادی 
داشته باشــد و با قدرت خربد مردم تناسب 

داشته باشد.

کاهش قیمت ارز موقتی است؟
دبیرکل کانــون صرافان در پاســخ به این 
پرسش خبرگزاری خبرآناین که آیا کاهش 
قیمت ها در بازار ارز موقتی است؟ می گوید: 
همواره نــرخ ارز با پارامترهای سیاســی و 

اقتصادی تغییــر می کند. اگر ایــن اخبار 
درســت باشــد، اثرات مثبت آن ادامه دار و 

کاهش قیمت ها ادامه خواهد داشت.
ســلطانی زاده می افزاید: اما در صورتی که 
اخبار، پایه و اســاس قابل اتــکا برای مدت 
طولانی نداشته باشد، باید منتظر تغییرات 

دیگر بود.
وی عنوان می کند: نکته دیگری که می تواند 
در نرخ ارز موثر باشــد، نحوه عرضه درست 
ارز در ســامانه های رســمی از قبیل نیما و 
سنا است که به صورت درســت و همه گیر 
در سراسر کشــور اکثریت نیازهای رسمی 
را پاســخ گو باشــد.دبیرکل کانون صرافان 
تصریح می کند: از آن جایی که اکثر نیازهای 
وارداتــی از ســامانه های رســمی مرتفع 
می شود، عملکرد درســت این سامانه ها در 

عرضه بسیار موثر خواهد بود.
ســلطانی زاده متذکر می شــود: همچین 
سیســتم سراســری صرافی های کشور و 
پاسخ گو بودن سیستم رســمی صرافی ها 
به نیازهای رسمی در سراسر کشور در بازار 

اثرگذار است.

منتفعان افزایش قیمت دلار چه 
کسانی هستند؟

او همچنین در پاســخ به این پرســش که 
منتفعــان افزایش قیمت ارز، چه کســانی 
هستند؟ می گوید: کسانی که بیشترین کالا 
و ارز رو در اختیار دارند، مطمئنا از گرانی ارز 

بهره مند خواهند شد.
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 ساعت کاری جدید دفاتر پلیس +۱۰ اعلام شد
دفاتــر پلیس +۱۰ تهــران و مراکــز اســتان ها در روزهای شــنبه تا 
چهارشــنبه از ســاعت ۷ تا ۱۵ و در روزهای پنج شــنبه از ساعت ۷ تا 
۱۱ فعال هســتند. در راســتای اصاح الگوی مصرف و مدیریت بهینه 
انرژی، ساعت فعالیت دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی تا ۱۵ شهریور 
اعام شد.دفاتر پلیس +۱۰ تهران و مراکز استان ها در روزهای شنبه تا 
چهارشنبه از ساعت ۷ تا ۱۵ و در روزهای پنج شــنبه از ساعت ۷ تا ۱۱ 

فعال هستند.
همچنین دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی ســایر شهرســتان ها در 
روزهای شنبه تا چهارشنبه از ساعت ۷ تا ۱۳ و در روزهای پنج شنبه از 

ساعت ۷ تا ۱۱ فعال هستند.

سرهنگ گودرزی خبر داد
و  پایان راه جیب بر نوجوان در ایستگاه متر

 پایانه جنوب
رئیس پلیــس پیشــگیری پایتخت از دســتگیری نوجــوان جیب بر 
در ایســتگاه مترو پایانه جنوب حین ســرقت خبر داد و گفت: از متهم 
یک دستگاه تلفن همراه سرقتی کشــف شد. سرهنگ محمد گودرزی 
رئیس پلیس پیشــگیری پایتخت گفــت: در پی افزایش ســرقت در 
ایســتگاه های مترو به روش جیب بری موضوع به کلیه مأموران مستقر 
در ایســتگاه های مترو تهران اعام و گشــت زنی هــای هدفمند برای 

پیشگیری از سرقت و دستگیری سارقان افزایش داده شد.
وی با بیان اینکه مأموران مســتقر در ایســتگاه پایانه جنوب صبح روز 
هشتم خرداد به نوجوانی که در حال پرســه زنی بی هدف در مترو بود 
مشکوک می شوند افزود: مراقبت های ویژه آغاز تا اینکه مأموران متهم 
را در حال سرقت از شهروندی با اســتفاده از ازدحام جمعیت مشاهده 

می کنند و سریعاً وارد عمل شده و متهم را غافلگیر و دستگیر می کنند.
رئیس پلیس پیشــگیری تهران تصریح کرد: در بررســی اولیه از متهم 
یک دستگاه گوشی تلفن همراه سرقتی کشف شد و متهم ۱۸ ساله که 
از اتباع کشور همسایه بود در تحقیقات پلیسی بعمل آمده به جرم خود 

و سرقت به روش جیب بری در ایستگاه های مترو تهران اعتراف کرد.
سرهنگ گودرزی با اشاره به اینکه تحقیقات بیشتر برای کشف جرایم 
احتمالی متهم و شناسایی مال باختگان ادامه دارد در پایان خاطر نشان 

کرد: پرونده و متهم به مرجع قضائی معرفی شدند.

در پی تخریب سد کاخوفکا اعلام شد
آمادگی هلال احمر ایران برای کمک های 

بشردوستانه به اوکراین
رئیس جمعیت هال احمر در نامه ای رســمی به رئیس صلیب ســرخ 
اوکراین برای اعزام تیم های امدادی و ارســال کمک های بشردوستانه 

به این کشور اعام آمادگی کرد.
 پیر حســین کولیوند رئیس جمعیت هال احمر در نامه ای رســمی به 
رئیس صلیب سرخ اوکراین، با اشاره به حادثه تلخ تخریب سد کاخوفکا 
در جنوب این کشور و وقوع حادثه مناطق، برای اعزام تیم های امدادی 

و ارسال کمک های بشردوستانه به اوکراین اعام آمادگی کرد.
در متن نامه پیرحسین کولیوند خطاب به میکولا پولیش چوک رئیس 

صلیب سرخ اوکراین آمده است:

وقوع حوادث ناشی از انفجار ســد عظیم »کاخوفکا« در جنوب کشور 
اوکراین، موجب شده است تا تعداد کثیری از ساکنان روستاهای اطراف 
آن، ناگزیر محل زندگی خود را ترک کنند و ایــن حادثه تلخ بر زندگی 
و سامت افراد بی گناه تأثیر گذاشــته و خسارات بشردوستانه و زیست 

محیطی بسیاری در این منطقه به بار آورده است.
با توجه بــه مواضع اصولــی جمهوری اســامی ایران، مبنــی بر نگاه 
بشردوســتانه از جمله حفاظت از جــان افراد بی گنــاه و کاهش آلام 
آنان، جمعیت هال احمر جمهوری اســامی ایران بــه عنوان نهادی 
بشردوســتانه و عضوی از نهضت بین المللی صلیب سرخ و هال احمر، 
آمادگی خود را جهت هرگونه کمک به افراد آســیب دیده آن کشــور و 

پیشگیری از به خطر افتادن جان این افراد اعام می دارد.
لذا، این جمعیت آمادگی دارد تا در کوتاه ترین فرصت با اعزام نیروهای 
تخصصی امدادی، اقام امدادی و زیســتی مورد نیــاز را برای کمک به 
مردم حادثه دیده در جنوب اوکراین ارسال کند.یادآور می شود که سد 
عظیم »کاخوفکا« در جنوب اوکراین بــر رودخانه دنیپرو، که نیروهای 
اوکراین و روسیه را در منطقه جنگی جنوب اوکراین از هم جدا می کند، 

بنا شده است.
روز سه شنبه شــانزدهم خرداد، ســد نووا کاخوفکا، که در دوران اتحاد 
شوروی ساخته شــده بود، و آب نیروگاه هسته ای شبه جزیره کریمه را 

تامین می کرد، منفجر شد.

مدیرکل حمل و نقل عمومی شهرداری تهران خبر داد
تجهیز پیمانکاران حمل ونقل به QR کد

مدیرکل حمل و نقل عمومی و امور مناطق شــهرداری تهران از کمک 
شرکتهای دانش بنیان برای پیشگیری از سرقت المانهای شهری خبر 
داد.مهدی گلشــنی در خصوص وضعیت ســرقت از المان و تجهیزات 
ترافیکی اظهارکــرد: تمامی خودروهای حــوزه ترافیکی در مناطق به 
QR کد و همچنین تابلوی معرفی پیمانکار مجهز هستند و شایان ذکر 
است که تعداد سرقت ها در سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل 
کمی کاهش یافته است؛ اما سال گذشــته ۵۵ میلیارد تومان از عناصر 

ترافیکی شهر به سرقت رفتند.
وی با بیان اینکه ســرقت تجهیزات ترافیکی ارتبــاط نزدیکی با ایمنی 
تردد در شــهر دارد و بر همین اساس ما به ســرقت تجهیزات ترافیکی 
حساس هستیم، اظهار کرد: شاید اگر یک سارق سطل زباله را به سرقت 
ببرد آسیب کمتری به شهروندان می رســد، اما سرقت گاردریل یا کف 

عرشه پل عابرپیاده ارتباط نزدیکی به سامت و جان شهروندان دارد.
مدیرکل حمل و نقل عمومی و امور مناطق شــهرداری تهران در پاسخ 
به این سوال که عمده ســرقت ها چه المان هایی هستند؟ تصریح کرد: 
ســارقان عمدتا گاردریل ها، نرده های جداکننده ترافیکی، نرده های 
پل عابرپیاده، پایه تابلو، کف عرشــه پل عابرپیــاده و کنترلرهای چراغ 

راهنمایی را به سرقت می برند.
وی در پاسخ به این  سوال که چه اقدامات پیشــگیرانه ای را در راستای 
کاهش ســرقت ها انجام داده اید؟ نیز گفت: با شرکت های دانش بنیان 
جلســه گذاشــته ایم که جنس و متریال برخی المان های ترافیکی را 
تغییر دهند به گونه ای که دیگر جنس این المان ها ارزشــمند نباشــد 
و سرقت نشــوند؛ اما دقت داشــته باشــید که جنس برخی از المان ها 
را نمی توان تغییر داد و در هر صورت برخورد با ســارقین می بایســت 

همیشه مد نظر باشد.

دیوار

خریدار  پاســتیک با مانــدگاری بیش 
از ۵۰۰ ســال در طبیعت یکی از دشمنان 
اصلی طبیعت اســت. بر این اساس سازمان 
حفاظت محیط زیســت در تاش اســت تا 
کیســه های پارچه ای جایگزین کیسه های 
پاســتیکی شــود که به این منظور اواخر 
پارسال آیین نامه کاهش مصرف کیسه های 

پاستیکی تصویب و اباغ شد.
 در روزگاران نه چنــدان دور پدر بزرگ ها 
و مادربزرگ ها و حتی پــدران و مادرانمان 
برای خرید از کیسه های پارچه ای استفاده 
می کردند، آن زمان در هــر خانه ای یکی از 
این کیسه ها که بیشتر شبیه کیف دستی و 
پوشــیده از دانه های ریز رنگی با طرح های 
مختلف بود بر دیــوار آشــپرخانه یا راهرو 
خودنمایــی می کرد، طرح هــای مختلفی 
مانند باغ، انســان و طاووس روی این کیف 
ها نقش بســته بود که معمولا هم دانه های 
ریز رنگی آن به مرور کنده شده بود، یادش 
بخیر، زمانی که مادر این کیف را به دســت 
می گرفــت یعنی بــه زودی خوراکی های 
خوشــمزه ای خریــده خواهد شــد و حالا 
فقط باید محل مخفی کردن آنها را پیدا می 

کردیم.
بعد از خرید و خالی شــدن لوازم خریداری 
شــده ، دوباره کیف در جای خود در دیوار 
آشــپزخانه یا راهرو خانه جای می گرفت تا 
برای خرید بعدی در دست مادر خانه جای 
گیرد، اما امــروز دیگر خبــری از آن کیف 
دستی های رنگی نیســت و جای آنرا کیسه 
های پاســتیکی گرفته که بــه بای جان 
طبیعت و محیط زیســت تبدیل شده اند، 
عمر مفید هر کیســه پاستیکی حدود ۱۰ 
دقیقه اســت که در این مدت مسیر مغازه تا 
منزل را طی می کند و بعد از آن مســتقیم 
وارد ســطل زباله مــی شــود، بگذریم که 
تعدادی از خانواده ها از آنها به عنوان کیسه 
زباله اســتفاده می کنند اما در نهایت آنهم 

وارد طبیعت می شود.
آمارها نشــان می دهد کــه وضعیت ایران 
از لحــاظ مصرف پاســتیک چندان خوب 
نیســت، بر اســاس آمارهای جهانی ایران 
جزو ۲۰ کشــور اول دنیا در تولید زباله های 
 پاستیکی است و ســالانه حدود ۴ میلیون 
تن زباله پاســتیکی تولیــد می کند که از 
زباله های تولید شــده در کشور نیم میلیون 
تن به کیســه پاســتیکی اختصاص دارد 
یعنی هر ایرانی روزانه به  طور متوســط سه 
کیسه پاســتیکی مصرف می کند که ۹۶ 
درصد آن مســتقیم وارد ســطل های زباله 

می شود.
ایــن در حالی اســت که زمــان ماندگاری 
پاســتیک در طبیعت به بیش از ۵۰۰ سال 
می رســد و در این مدت منابع آبی و خاکی 
را آلوده می کند، بر این اســاس ســازمان 
حفاظت محیط زیســت در صــدد کاهش 
تولید و مصرف پاستیک به عنوان پسماند 
برآمد که در این راســتا آییــن نامه کاهش 
مصرف کیسه های پاســتیکی اواخر سال 
گذشته تصویب و اباغ شــد و در آن تاکید 
شــد که با روش های عملی و تشــویقی به 
سمت کیسه های ســازگار با محیط زیست 

حرکت شود.
با توجه به اهمیت موضوع شــعار امســال 
روز جهانی محیط زیســت راه حل ها برای 
آلودگــی پاســتیک تعیین شــد که در 

راســتای آن شــعار محوری هفته محیط 
زیســت هم نهضت ملی کاهــش آلودگی 
های پاســتیکی در نظر گرفته شــد. برای 
اینکه اهمیت موضوع بیش از پیش آشــکار 
شــود یکی از روزهای هفته محیط زیست 
) ۲۰ خرداد ( محیط زیســت، صنعت سبز، 
پســماند و پیشــرفت پایدار دانــش بنیان 

نامگذاری شد.
معاون محیط زیســت انســانی ســازمان 
حفاظت محیط زیســت در گفــت و گو با 
خبرنــگار محیط زیســت ایرنــا گفت: در 
گذشــته مردم برای خرید از ســبدهایی با 
قابلیت مصــرف چندباره و یا کیســه های 
پارچه ای اســتفاده می کردنــد که قابلیت 
شستشو داشتند اما با تغییر سبک زندگی، 
سبدها و کیســه های پارچه ای خرید جای 
خود را به کیســه های پاستیکی دادند و به 
مرور به یکی از موضوعات پرخطر در محیط 

زیست تبدیل شدند.
ایرج حشمتی افزود: ســالیانه مقدار زیادی 
از این پاســتیک ها وارد منابع آب و خاک 
از جملــه دریاها، دریاچه هــا، رودخانه ها، 
جنگل ها و مراتع می شــود و عاوه بر ایجاد 
انواع آلودگــی بر زندگی موجــودات زنده 
اثرگذار بوده و حیات آنهــا را دچار خطرات 

زیادی می کند.
وی ادامــه داد: ســازمان حفاظت محیط 
زیســت به عنوان متولی حفاظت از عرصه 
هــای طبیعی در صــدد کاهــش مصرف 
پاســتیک و جایگزینی آن با کیســه های 
پارچــه ای چند بــار مصرف برآمــد که در 
این مســیر اواخر سال گذشــته آیین نامه 
کاهش مصرف کیســه های پاســتیکی 
تصویب و اباغ شــد و در آن تاکید شده که 
تدبیری اندیشــیده شود تا ۵ ســال آینده 
تولیدکنندگان کیســه های پاســتیکی با 
ضخامــت ۲۵ میکرون ســالانه ۲۰ درصد 
تولیــدات خــود را کاهــش و به ســمت 
کیسه های سازگار با محیط زیست حرکت 

کنند.
حشمتی اظهار داشــت: یکی از مهمترین 
موضوعات در این راســتا، کاهــش تولید 
پســماند در مبدا اســت، زمانی که تولید با 
کاهش تولیــد ضایعات و افزایــش امکان 
بازیابــی و بازیافت پســماندهای تولیدی 
همراه باشــد گام اصلی و اولیه در راســتای 

مدیریت پســماند برداشته شــده است، از 
ســوی دیگر مصرف صحیح مواد نیز امکان 
کاهش تولید پســماند را فراهم می کند که 
این موضوع نیاز به عزم ملی دارد که با همین 
رویکرد، شعار محوری هفته محیط زیست 
نهضت ملی کاهش آلودگی های پاستیکی 
در راستای شــعار روز جهانی محیط زیست 
راه حل ها برای آلودگی پاســتیک تبیین 

شده است .
معاون محیط زیســت انســانی ســازمان 
حفاظت محیط زیست تاکید کرد: به عنوان 
یک مسئولیت اجتماعی، حذف کیسه های 
پاســتیکی در زمان خرید فرهنگ سازی 
شــود و آحاد جامعه خود را در حفظ محیط 
زیســت و حذف پاســتیک از آن مسئول 

بدانند.
وی درباره روز جهانی محیط زیست گفت: 
از پنجم ژوئــن ۱۹۷۲ و همزمان با برگزاری 
اولین اجــاس جهانی محیط زیســت در 
استکهلم ســوئد پیرامون مســائل محیط 
زیست انســانی و تشــدید آلاینده ها و به 
دلیل وقوع این رخداد مهــم، تاریخ فوق به 
روز جهانی محیط زیســت نــام گرفت، در 
شــرایط فعلی، محیط زیست جهانی اوضاع 
خوش و به ســامانی ندارد، بهــره برداری 
بی رویه از منابع و ثروت هــای طبیعی و یا 
توســعه نامتوازن اقتصادی و صنعتی منجر 
به اتاف منابع و ایجاد آلودگی شده و میراث 
گرانبهای بشــریت و امانت آینــدگان را با 
بحران های جدی روبرو کرده اســت. بدون 
شــک، تامین صحیح نیازهای نسل حاضر 
برای غذا، آب، انرژی، منابع طبیعی مستلزم 
عزم ملــی برای برقــراری تعــادل و توازن 

محیط زیست است.
وی افــزود: از آنجایــی که جهــان کنونی، 
دنیای رقابــت، ظهور فناوری هــای برتر و 
گسترش توسعه و تجارت اســت، هرگونه 
توســعه اقتصادی- اجتماعی زمانی منجر 
به پیشــرفت پایدار می شــود که با رویکرد 
راهبردی نســبت به حفظ و صیانت محیط 
زیست، حیات انســان های سراسر جهان و 
نگاه همه جانبه به شــرایط کنونی و چشم 
انــداز آینده همراه باشــد. تمامــی جوامع 
بایستی تدوین برنامه های جامع پاسداری 
از محیط زیســت را مــد نظر قــرار داده و 
پیشرفت و توسعه را در سایه توجه به محیط 

زیست به یک پیشرفت پایدار تبدیل کنند.

برگزاری همایش صنعت سبز
حشمتی در ادامه درباره صنایع سبز گفت: 
از آنجایی که پیشرفت پایدار در گرو نهادینه 
کردن رابطه بخش صنعت، معدن و خدمات 
با حفظ محیط زیســت اســت لذا سازمان 
حفاظت محیط زیســت، همایش تقدیر از 
واحدهای صنعتی، معدنی و خدماتی ســبز 
کشــور را در راســتای تحقق اهداف کان 
حفاظت محیط زیست کشور اصل ۵۰ قانون 
اساسی، سیاســت های کلی محیط زیست 
)اباغی مقــام معظم رهبــری( برگزار می 

کند.
وی اظهار داشــت: این همایــش با رویکرد 
ارتقاء و گســترش فرهنگ محیط زیستی 
به فناوری های ســازگار با محیط زیست و 
فرآیند تولیــد پاک، ایجــاد نگرش محیط 
زیستی، رقابت جدی و ســازنده، فضا برای 
تبادل تجربیــات و دســتاوردهای محیط 
زیســتی در بین صاحبان صنایــع، معادن 
و خدمات، برقــراری ارتباط ســازنده بین 
بخش های محیط زیست با صنعت، معدن 
و خدمات و تشــویق و قدردانــی از مدیران 
صنعت ، معدن و خدمات در راستای کاهش 
و جلوگیــری از صدمات زیســت محیطی 
صنایع، معــادن و خدمــات را برنامه ریزی 
کرده و برترین اقدامات محیطی زیســتی 

می پردازد.
وی ادامــه داد: از مهمترین شــاخص ها و 
معیارها در این باره مــی توان به بکارگیری 
فنــاوری های نویــن و پــاک در مدیریت 
مصرف انــرژی ) آب، برق و ســوخت نظیر 
جایگزینی انرژی های پاک و تجدید پذیر، 
بازچرخانــی آب( و حذف آلاینــده های 
خروجی، عملیاتی کردن مدیریت پسماند 
در راستای اجرای کاهش، استفاده مجدد و 
بازیافت و ایجاد نگرش چرخه حیات و تولید 
محصول ســبز با ارایه کالا ، خدمات و تولید 
فناوری های زیست محیطی و یا تولید پاک 
)محصولات سازگار با محیط زیست ( اشاره 

کرد.
حشــمتی گفت: عاوه بر این برنامه ها، در 
راستای دستیابی به پیشرفت پایدار دانش 
بنیان و به منظور حمایــت از فعالان و بنگاه 
های اقتصادی، صندوق ملی محیط زیست 

نیز انواع طرح های دانــش بنیان در زمینه 
فناوری های نوین بازچرخانی آب، مدیریت 
پســماند، انرژی های نو و .. را در چارچوب 
ضوابط و مقررات مربوطه مورد بررســی و 
حمایت مالی قــرار داده و با نظارت بر تحقق 
اجرای آنهــا، تحقق اهــداف کان محیط 

زیست کشور را دنبال می کند.
وی تاکید کرد: بدون شــک تحقق توسعه از 
نظر تولید و مصرف باید بــا بهره وری بهینه 
از منابع و صیانت از آن صورت گیرد، جامع 
نگری در سیاســت گذاری هــای مصرف 
، نقــش بســزایی در بهبود کارایی رشــد 
اقتصادی ، ایجاد اشــتغال و توسعه متوازن 

و حفظ محیط زیست ایفا می کند.
وی گفــت: از مهمترین اقدامات شــاخص 
ســازمان در راســتای هوشــمند سازی و 
اســتفاده از فنــاوری های نویــن در حفظ 
و توسعه محیط زیســت با هدف تسریع در 
دستیابی به پیشــرفت پایدار دانش بنیان 
می توان به راه اندازی سامانه جامع حفاظت 
محیط زیست و توســعه ســامانه ارزیابی 
عملکرد دســتگاه های اجرایی مسئول در 
قانون هوای پاک اشــاره کرد کــه عملکرد 
دستگاههای اجرایی، پایش و خوداظهاری 
تمامی صنایع در این ســامانه ثبت و مورد 
رصد و ارزیابی قرار مــی گیرند و از ظرفیت 
شــرکت های دانش بنیان در ارتقاء ، توسعه 
و نگهداری سامانه پایش کیفی هوا استفاده 

می شود.
حشــمتی افزود: برخی از پایــش هایی که 
تاکنون در این ســامانه ثبت شــده شامل 
پایش منابع زیســتی )آب، خــاک و هوا(، 
اجرای پایش خروجی های صنایع از طریق 
خوداظهاری آزمایشگاه معتمد، انجام پایش 
های نظارتی، ممیــزی و ویژه، پایش کیفی 
سوخت، پایش عملکرد دستگاه های تصفیه 
پســماند عفونی )بی خطرســازها( مراکز 
درمانی و بهداشــتی اســت که در راستای 
ارتقاء این ســامانه به روز رســانی و تدوین 
آیین نامــه خوداظهاری در پایش و شــیوه 
نامه های آزمایشگاههای معتمد در دستور 

کار قرار دارد.
معاون محیط زیســت انســانی ســازمان 
حفاظت محیط زیســت ادامه داد: نظارت 
بــر کاهــش عوامــل آلاینــده واحدهای 
صنعتی، تولیدی و خدماتــی نیز از طریق 
سیاســتگذاری و تدوین قوانین، برنامه ها 
و استانداردهای مورد نیاز از دیگر اقدامات 
اثرگذار و مهم اســت که برخی از مصوبات 
اخیر در این راســتا می توان بــه مقررات و 
ضوابط استقرار واحدهای صنعتی، تولیدی 
و معدنی، خط مشی های مدیریت، حفاظت 
و بهره  برداری پایدار از خاک کشور مقررات 
خوداظهــاری واحدهای بــزرگ تولیدی، 
صنعتــی، عمرانــی، خدماتــی و معدنی 
مطابق مــاده ۱۸ قانون حفاظــت از خاک، 
دســتورالعمل شناســایی منابع آلاینده، 
تخمین بار و ســهم آلودگی ناشــی از آنها 
در منابع آب کشــور، تهیه ســیاهه انتشار 
آلاینده های هوای کانشــهرها اشاره کرد 
و این روند با توســعه ســامانه های نظارتی 
محیط زیســتی در ســطوح ملی و استانی 
و ۱۰۰ درصد شــدن پایش و خوداظهاری 
تمامی واحدهای صنعتی مشــمول و رفع 
آلودگی منابع زیستی آب، خاک و هوا ادامه 

خواهد شد.

خریدار  رئیس کل دادگســتری تهران 
گفت: فرماندهــان انتظامی و مســئولان 
قضائی با یک برنامه ریزی منســجم نسبت 
به جلب و دســتگیری متهمان و محکومان 

متواری اقدام کنند.
 نشســت مشــترک مســئولان قضائی با 
فرماندهــان انتظامی، ســپاه پاســداران 
و وزارت اطاعــات بــا حضــور رئیس کل 
دادگســتری اســتان تهران، دادســتان 
تهران، مســئولان قضائی اســتان تهران، 
فرماندهــان انتظامی، مدیران و رؤســای 
ســازمان های امنیتی و اطاعاتی اســتان 
تهران و رؤســای پلیس  هــای تخصصی به 
منظور بررســی آخرین وضعیــت امنیتی 
اســتان تهران، برگــزار شــد.علی القاصی 
رئیس کل دادگســتری اســتان تهران بر 
بهره منــدی از تمامــی ظرفیت های قانون 
به دســتگاه قضائی، فرماندهــی انتظامی 
و دســتگاه های اطاعاتــی و امنیتی برای 
تأمین امنیت و آرامش مردم شــریف ایران 
اســامی، تاکید کرد.القاصی با اشــاره به 
جنگ ترکیبی دشمن علیه نظام جمهوری 
اسامی در سال گذشــته اظهار کرد: وقایع 
و حوادث گوناگونی که در ســال گذشته به 
وقوع پیوست موجب صرف بخشی از توان و 
وقت مدیران دستگاه های مختلف خصوصاً 
دســتگاه های انتظامی، امنیتــی و قضائی 

برای خنثی سازی حربه های دشمنان شد.
رئیــس کل دادگســتری اســتان تهران 
ابتــکارات و منویات رهبر معظــم انقاب، 
تاش های صورت گرفته توسط فرماندهان 
انتظامی، بسیج و سپاه پاسداران و نیروهای 
امنیتی، مدیــران مرتبــط در بخش های 
گوناگون و دســتگاه های مختلف از جمله 
دادســتان ها،  دادگســتری ها،  رؤســای 
قضات دادگاه های انقاب و شــعب ویژه ای 
که تعیین شــد، در اجــرای فرامین رهبر 
معظم انقاب و کاهــش جرایم ضد امنیتی 
و التهابات پاییز ســال گذشــته اثر گذار و 

ارزشمند توصیف کرد.
وی افزود: در عین حال که دشمن فضا را به 
نحوی مدیریت می کرد کــه انگیزه و اراده را 
در همکاران قضائی تضعیف کند، اما مدیران 
و قضات دادگستری اســتان تهران با تاش 
زیاد و بکارگیری اعتقاد، ایمان و اراده قوی، 
ضمن حضور در صحنه و رعایت مؤلفه های 
دینی و شــرعی با اتکا به قانون به خطاها و 
جرایم افراد خاطی به ســرعت رســیدگی 
کردند و توانستند در مواجهه با اقدامات ضد 
امنیتی و اجتماعی صــورت گرفته در مدار 
قانون و شرع با افراد مجرم و خطاکار برخورد 

درست و صحیح را داشته باشند.
القاصی ابتــکار رئیس دســتگاه قضا را در 
خنثــی ســازی توطئه های دشــمن مهم 

دانســت و بیان کرد: بعــد از اینکه اهداف 
دشمن در ایجاد اختاف و شکاف بین نظام 
و مردم به نتیجه نرســید ما شاهد بودیم در 
یک ابتکار بســیار ارزشــمند که رئیس قوه 
قضائیــه بــرای خنثی کــردن توطئه های 
دشــمن داشــت، با تقدیم پیشــنهاد عفو 
افرادی که معاند نیستند و کسانی که اغفال 
شدند و تحت فضای این شــرایط دست به 
اقدامات خاف قانون زدنــد به محضر مقام 
معظم رهبری با نــگاه حکیمانــه و بزرگ 
منشانه ای که معظم له داشــتند، این افراد 
از رأفت اسامی بهره مند شدند و مورد عفو 
رهبر معظم انقاب قرار گرفتند و با این اقدام 
یک ثبات، امنیت و وحدت در جامعه حاکم 
و توطئه های شوم دشــمن نیز نقش بر آب 
شد.رئیس کل دادگستری اســتان تهران 

امنیــت در جامعه را محصول هــم افزایی، 
هماهنگی و همکاری مجموعه دستگاه های 
انتظامی و امنیتی و قضائی دانســت و اظهار 
کرد: اعتمــاد و رضایت مندی مردم بهترین 
ســنجه برای عملکرد دســتگاه ها است و 
زمانی که ســطح این رضایتمندی افزایش 
یابد می توانیم ادعا کنیم که به طور صحیح 

به وظایف خود عمل کرده ایم.
القاصی با اشــاره به گزارش های فرماندهان 
انتظامی تهران بزرگ، غرب و شــرق استان 
تهران و مســئولان امنیتــی و فرماندهان 
قرارگاه هــای ســپاه پاســداران انقــاب 
اســامی در اســتان تهــران در خصوص 
شــکل گیری جنگ ترکیبی تمــام عیار و 
توطئه های دشــمنان در ایــن زمینه، بیان 
کرد: باید بهره مندی هر یک از دســتگاه ها 
از ظرفیت های قانونــی در رویارویی با این 
جنگ ترکیبی مورد بررســی قــرار گیرد و 
بخش عمــده ای از مطالبات مردم مســائل 
معیشتی و اقتصادی است.وی افزود: مردم 
نســبت به حوزه های فرهنگی، اجتماعی و 
امنیتــی دغدغه دارند و بایــد با تصمیمات 
قانونی و صدور دســتورات قضائی لازم در 
کوتاه ترین زمــان برای مواجهــه با جرایم 
امنیتی و آســیب های اجتماعــی خصوصاً 
توســط افرادی که قصد برهم زدن امنیت 
روانی جامعــه را دارنــد، بازدارندگی لازم 

صورت پذیرد.القاصی با اشــاره به سخنان 
اخیر رهبــر معظم انقــاب در مرقد مطهر 
حضرت امام خمینــی )ره( افزایش اعتماد 
و امید در جامعه را با تــاش و اهتمام تمام 
مســئولان میســر دانســت و تاکید کرد: 
اقتضائات امــروز و جامعــه و مطالبه افکار 
عمومی از دستگاه قضائی، پلیس و امنیتی، 
برخورد مناســب با افراد خاطی و کســانی 
اســت که آرامش مردم را برهــم می زنند و 
با انتشــار و انعکاس آن در فضای مجازی و 
رسانه ای کردن اقدامات خاف قانون سعی 
می کنند تا جریان ســازی و التهاب آفرینی 
کنند.وی از فرماندهان انتظامی و مسئولان 
قضائی خواســت تا بــا یــک برنامه ریزی 
منســجم نســبت به جلب و دســتگیری 

متهمان و محکومان متواری اقدام کنند.
رئیــس کل دادگســتری اســتان تهران 
نشســت فرماندهان انتظامی و قرارگاه های 
سپاه پاسداران و مســئولان امنیتی استان 
تهران را فرصت مغتنمــی برای هم افزایی و 
هماهنگی بین بخشی عنوان کرد و از آن ها 
خواست تا در پیگیری و رسیدگی به مسائل 
و رخدادهایــی که در حــوزه قضائی اتفاق 
می افتد، حساســیت ویژه داشته باشند و با 
ورود جدی به اتفاقات در سریع ترین زمان، 
نتایــج قابل قبولــی را در نظر مــردم برای 

کسب اعتماد و افزایش امید ایجاد کنند.
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»ناف« در سینماتک خانه هنرمندان ایران
 فیلم سینمایی »ناف« در ســینماتک خانه هنرمندان ایران به نمایش 
درمی آید.به گزارش روابط عمومی خانه هنرمندان ایران، پانصد و سی  
و نهمین برنامه ســینماتک خانه هنرمندان ایران دوشــنبه ۲۲ خرداد 
۱۴۰۲ ساعت ۱۷ به نمایش فیلم ناف ساخته محمد شیروانی محصول 

سال ۱۳۸۲ اختصاص دارد.
پس از نمایش اثــر، محمد شــیروانی، نوید پورمحمدرضــا، منتقد و 
پژوهشگر مطالعات ســینمایی و پیمان یگانه، منتقد با موضوع سیمای 

زنی در میان جمع فیلم را تحلیل خواهند کرد.
این فیلم داستان زنی است که پس از سال ها به ایران برگشته و به خانه 

دوستانش می رود...
فیلم سینمایی ناف در ســال ۲۰۰۴ میادی جایزه بزرگ بهترین فیلم 
جشنواره بین المللی اســپلیت کرواســی و جایزه حمایتی اچ.بی.اف 

فستیوال روتردام هلند را کسب کرده است.
شیروانی عاوه بر ساخت آثار مستند و فیلم های کوتاه، فیلم سینمایی 
لرزاننده چربــی را نیز در کارنامــه دارد که این اثر نیز در ســال ۲۰۱۳ 
نیادی برنده ببر طایــی بهترین فیلم جشــنواره بین المللی روتردام 
هلند، انتخاب ویژه جشنواره ساندنس شد و در فهرست منتخب مجله 

فیلم کامنت در لیست ۲۲ فیلم خیره کننده سال قرار گرفت.

وی صحنه   نمایش »شنل قرمزی« ر
فرهنگ سرای فردوس 

 نمایش شــاد و موزیکال »شنل قرمزی« به نویســندگی و کارگردانی 
مهرداد قرآن کیش در ســالن آمفی تئاتر فرهنگ سرای فردوس روی 

صحنه می رود. 
 نمایش شــاد و موزیکال شــنل قرمزی کاری از گروه هنــری تاک به 
نویســندگی و کارگردانی مهرداد قرآن کیش، با هــدف ایجاد فضایی 
شــاد و مفرح برای کودکان و ارائه آموزه های اخاقی بــه آن ها، از ۱۷ 
خرداد تا ۲۵ تیر همه روزه ســاعت ۱۷ و صبح ها ویژه مهدکودک ها در 

فرهنگ سرای فردوس اجرا می شود.
داســتان نمایش شــنل قرمزی با بــازی مهرداد قرآن کیــش، نیلوفر 
ابراهیمی، سامان فرشیدنیا، نفیســه ترحم جو و زهرا سماواتی درباره 
دختری کوچکی به نام شــنل قرمزی است که در مســیر رفتن به خانه 
مادر بزرگ ماجراهایــی برایش اتفــاق می افتد که حــاوی پیام های 

اخاقی و تربیتی برای مخاطبان است.

عاقمندان برای تهیه و خرید بلیت می توانند به فرهنگ سرای فردوس 
واقع در فلکه دوم صادقیه، بلوار فردوس شــرق، بعد از چهار راه شــهید 
ســلیمی جهرمی مراجعه کنند و برای کســب اطاعات بیشــتر نیز با 

شماره  ۴۴۰۸۱۰۳۹ تماس بگیرند.

انسیه شاه حسینی:
 دفاع مقدس مساله شخصی من است

 انسیه شاه حسینی، کارگردان ســینما و تلویزیون که برای پیش تولید 
کار جدیدش »دست ناپیدا« به خوزستان رفته می گوید: دفاع مقدس 
مساله شخصی من است و من دو بار متولد شدم؛ یک بار در سال ۱۳۳۳ 

و دومین بار زمانی که ۲۸ ساله و در میان خاکستر جنگ بودم.
انسیه شاه حسینی اظهار داشت: در ســال های جنگ و وقتی ۲۸ ساله 
بودم بار دیگر در میان خاکســترهای جنگ به دنیا آمدم و دفاع مقدس 

مساله مهم شخصی من است.

اگر شرایط و مسائل جنگ را به تصویر نکشم گناه کرده ام
وی افزود: در ســال های جنگ چیزهایی در شــرایط آن سال ها دیدم 
و انسان هایی را شــاهد بودم که پشــت خاکریزها به پیغمبری رسیده 
بودند. آنچه دیــده ام را باید بازگو کنــم و اگر آن اتفاق ها و انســان ها و 

شرایط سال های دفاع مقدس را به تصویر نکشم گناه کرده ام.

انسان هایی را شاهد بودم که پشت خاکریزها به پیغمبری رسیده بودند
شاه حســینی گفت: ســینمای دفاع مقدس یعنی به تصویر کشیدن 
فرهنگ ایثار و برادری در پشــت خاکریزهایی کــه رزمندگان برای باز 
کردن معبرها از هم سابقه می گرفتند. این از خودگذشتگی ها به خاطر 
فرهنگ عاشــورایی است که رزمندگان داشــتند و چنین فرهنگی در 
هر شــرایط و در هر جامعه ای جوابگوی تمامی مســالئل در حوزه های 

مختلف حتی سیاسی و اقتصادی است.
کارگردان فیلم ســینمایی آب را گل نکنید )۱۳۶۸( گفت: در سینمای 
ملی که رسانه بهترین بخش آن اســت، فقط دفاع مقدس است که می 

تواند بایستد و پرچمدار حق و حقانیت باشد.
وی افزود: وقتی فیلم های دفاع مقدس خوب ســاخته و از آنها به خوبی 
حمایت شود همین ســینما پاسخی برای خیلی از ســوالات و مسائل 
در جامعه ماســت اما تولیدات دفاع مقدســی حامی آنچنانی به غیر از 
کسانی که دلسوزند، ندارند. برخی که امکانات دارند اما آنها را در اختیار 
تولیدات دفاع مقدسی نمی گذارند و در این میان عده ای هم هستند که 

سینمای دفاع مقدس را به فراموشی سپرده اند.

اتفاق های خوب دیگری در راه است
شاه حسینی گفت: اتفاق های خوبی در ســینمای دفاع مقدس افتاده 
و اتفاق های خوب دیگری در راه اســت. هر وقت که خبرهای ســاعت 
۱۴ را گوش می دهم می شــنوم که هر روز کتاب جدیدی در مورد دفاع 
مقدس نوشته شده و این مایه خوشحالی من را فراهم می کند چرا که از 

دغدغه های رهبر معظم انقاب بوده و بر آن تاکید دارند.
وی افزود: نویســنده های دفاع مقدس به ســمت نوشــتن بیوگرافی 
شــهدا رفته اند که اگر حمایت های شایانی از این دســت تولیدات در 
سینما شــود، ســینمای دفاع مقدس بار دیگر به تنظیمات سابق خود 
بازمی گردد.کارگردان فیلم ســینمایی دل نمک )۱۳۶۸( گفت: در هر 
کاری که به ثمر رساندم از انجامش لذت بردم چون با شناخت بود. اول 
باید مساله ام باشــد و حرفی برای گفتن داشته باشم وگرنه هرگز کاری 

شروع نمی کنم.

قاب

نمایش »خدای جهنم« به کارگردانی ســیاوش جامع 
از جمله نمایشنامه های سم شپارد است که در واکنش 
به سیاست های آمریکا بعد از واقعه ۱۱ سپتامبر نوشته 

شده و این روزها در تالار چهارسو روی صحنه است.
 نمایش »خدای جهنم« نوشته سم شــپارد با ترجمه 
میاد قطبــی و طراحی و کارگردانی ســیاوش جامع 
این روزها در تالار چهارسوی مجموعه تئاتر شهر روی 
صحنه اســت.بازیگران این اثر نمایشی به ترتیب ورود 
به صحنه، بهرام ســروری نژاد، اعظــم عرفانی، مهدی 

رحیمی سده، سیاوش جامع هستند.
شپارد »خدای جهنم« یا »خدای دوزخ« را در واکنش 
به سیاست های دســت راســتی دولت آمریکا پس از 

رویدادهای ۱۱ ســپتامبر ۲۰۰۱ نوشــت و 
خودش آن را »تو دهنی بر فاشیســم حزب 
جمهوری خواه« توصیف کرده اســت. این 
نمایشنامه نخســتین بار در اکتبر ۲۰۰۴ به 
کارگردانی لوجیکوب و با شــرکت تیم راث و 
رندی کوئید در نیویورک روی صحنه رفت و 
سپس در لندن و دیگر شهرهای اروپا نیز اجرا 

شد.در توضیح داســتان و ویژگی های این اثر نمایشی 
آمده است: »زمستانی ســرد در یک مزرعه دورافتاده 
در حوالی ویسکانسین، زن وشــوهری دامدار در حال 
گذران زندگی خود هستند که دوستی قدیمی به منزل 
آنها پناه می آورد. این دوســت قدیمی از یک مؤسسه 

تولید پلوتونیم فرار کرده است و افرادی برای 
پیدا کردن دوبــاره او وارد مزرعه و منزل آن 
زوج دامدار روســتایی می شــوند تا با ایجاد 

تغییراتی بتوانند او را بازگردانند.
»خــدای جهنــم« این بــار نــه در قامت 
یک اســطوره یونانــی بلکه در جســم یک 
میهن پرســت آمریکایی قرن ۲۱ ظهور پیدا 
کرده است. میهن پرستی که از ســهم مرز خاک خود 
همچون هادس یونانی راضی نیســت پس دســت به 
تســخیر فضای زندگی مردمان میهن خود می زند و از 

آنها همچون یک مستعمره بهره می برد.
ســام شــپارد خود یکــی از هــزاران نفری بــود که 

تسخیرشــدگی فضای زندگی را تجربه کــرده بودند 
و در بســیاری از نمایشــنامه هایش رگه هــای آن را 
می توان پیدا کرد؛ اما با اتفاق افتادن یازدهم ســپتامبر 
و مشاهده رفتار دولت کشورش بود که »خدای جهنم« 
را به مثابه هشداری از آینده به ورطه نمایش وارد کرد. 
شــاید در آینده مردمانی برای بازپس گرفتن فضاهای 
تسخیرشــده زندگی خود بر علیه آن خــدای جهنم 
حلول کرده در جسم یک میهن پرست بلند شوند. شاید 

او شخصی همچون امِا باشد…«
این اثر نمایشــی کاری از گروه تجربی نمایش است که 
تا ۶ تیر ماه ساعت ۱۸:۱۵ در تالار چهارسوی مجموعه 

تئاتر شهر روی صحنه می رود.

صحنه

خریدار  اکران ســینمای ایران در ســال 
۱۴۰۲ با »فسیل« شــروعی امیدوارکننده 
برای فیلم های کمدی داشت، اما آیا ترکیب 
تازه فیلم های غیرکمدی می تواند توازن را 

به گیشه سینمای ایران بازگرداند؟
 بعد از دو سال کرونا و وقایع پاییز و زمستان 
سال گذشته که ســینماها را به رکود برد، از 
ابتدای امسال فیلم »فسیل« توانست رکورد 
فروش صــد میلیاردی را بزنــد و حالا برای 
دویســت میلیاردی شــدن دورخیز کرده 
اســت. وضعیت فروش فیلم ها در سه ماهه 
اخیر ســال ۱۴۰۲ نشــان داد در کنار همه 
آثار به اکران رسیده، »فسیل« بخش اعظم 

سینما را از آن خود کرد.
رقم کل فروش ســال ۱۴۰۲ بیشتر از ۲۲۹ 
میلیارد با ۵ میلیــون و ۲۳۰ هزار مخاطب 
بوده است که از این میزان فقط حدود ۱۶۵ 
میلیارد با ۳ میلیــون و ۷۰۰ هزار مخاطب 
به کمدی »فســیل« اختصاص یافته است؛ 
یعنی فروشــی در حدود ۷۰ درصد مجموع 
فروش ســینمای ایران. اگر این سی درصد 
را هــم البته جزیی تر نگاه کنیــم با توجه به 
فیلم های کمــدی دیگر مثــل »آهنگ دو 
نفره« و »یقه سفیدها« یا فیلم های سرگرم 
کننده مثل »عروس خیابان فرشته« سهم 
ســینمای اجتماعی و به تعبیری فیلم های 

»غیرکمدی« ناچیزتر هم می شود!
اما آیا ظرفیت فــروش فیلم های غیرکمدی 
اکران امســال ماننــد »غریب«، »دســته 
دختــران«، »ســه کام حبــس« و »جنگ 

جهانی سوم« واقعاً همین اندازه بوده است؟
حتی با نگاهی به فیلم »ماقات خصوصی« 
که پرفروش ترین فیلــم غیرکمدی تاریخ 
سینمای ایران شده اســت، می توان گفت 
این فیلم در سال ۱۴۰۱ به چنین رکوردی 
دســت پیدا کرد آن هم بعــد از چندین ماه 

روی پرده بودن.
در چنین شــرایطی از روز ۱۷ خرداد اکران 
تابســتانه ســینماها با ترکیبی متفاوت از 
فیلم ها آغاز شده و به نظر می رسد قرار است 
وزن ســینمای اجتماعــی در چرخه اکران 
کمی پررنگ تر شود و گیشــه رو به احتضار 

فیلم های غیرکمدی جان تازه ای بگیرد.
در همین چند روز ابتدایی اکران فیلم های 
جدید، غیر از »شــهر هرت« کمدی جدید 
کریــم امینی، کارگردان »فســیل« برخی 
فیلم هــای اجتماعی مثل »کــت چرمی« 
و »مصلحت« هــم با یک اســتقبال خوب 
در جایگاه های بعدی قــرار گرفته اند و حالا 

امیدهای تازه ای به ســینمای ایران تزریق 
شده است که این سینما هم می تواند احیای 
دوباره ای داشته باشد که البته باید دید رقم 
فروش گیشــه این فیلم هــا در ادامه به چه 

سمت و سویی خواهد رفت.
در ادامــه نگاهی داریــم بــه جدیدترین 
فیلم هــای روی پرده در فضــای اجتماعی 
که هر یــک می تواند طیفــی از مخاطبان و 

عاقمندان را با خود همراه کند.

کت چرمی؛ معمای یک مهمانی 
زیرزمینی و قهرمانی های جواد عزتی

فیلم »کــت چرمی« یکــی از پربحث ترین 
فیلم هــای رونمایی شــده در جشــنواره 
فجر چهــل و یکم بود که به واســطه میزان 
استقبال مخاطبان در ســالن های مردمی 
جشنواره، یکی از شانس های شکار سیمرغ 
تماشاگران در صورت اهدای این جایزه نیز 

محسوب می شد.
»کت چرمــی« اگرچه یک فیلم پرســتاره 
اســت اما برگ برنده این فیلــم در اکران و 
جذب مخاطب اســتفاده از همه مولفه های 
یک ترکیب برنده اســت. قصــه و فیلمنامه 
قوی و پیش برنــده و نقاط عطــف و فراز و 
فرودهــای آن، معرفی اســتعدادهای تازه 
مثل ســارا حاتمی که اتفاقاً بازی او توانست 
تندیس سیمرغ نقش مکمل زن را برایش به 
ارمغان بیاورد، حضور چهره هایی چون جواد 
عزتی که این ســال ها در نقش های جدی و 

ملودرام درخشــش های متعددی داشته و 
جسارت پرداخت به سوژه هایی که می تواند 
دردسر آفرین هم باشــد از جمله این موارد 

است.
»کت چرمــی« این چنــد وقت بــه دور از 
حاشــیه هم نبوده اســت و ماجرای اعدام 
الکــس و برخی شــباهت های داســتانی 
می توانست دست اندازی را برای اکران این 
فیلم در موعد مقرر فراهم آورد که این اتفاق 
رخ نــداد و فیلم در حال حاضــر روانه پرده 

سینماها شده است.
این فیلم کــه از روز ۱۷ خــرداد روی پرده 
سینماهای کشور رفته بعد از »شهر هرت« 
توانسته اســت انتخاب دوم مخاطبان برای 
تماشای فیلم در ســینما باشــد و با توجه 
به قصــه و بازیگــران و ادامــه همین روند 
می توانــد یکی از مدعیان صدرنشــینی در 
جدول پرفروش ترین فیلم های غیرکمدی 
امسال باشد.این فیلم به کارگردانی حسین 
میرزامحمــدی و تهیه کنندگــی کامران 
حجازی ســاخته شده اســت و به ماجرای 
مرموز یــک مهمانی زیرزمینــی و دختران 

قربانی شده آن می پردازد.

تصور؛ عاشقانه ای با حضور لیلا حاتمی 
و مهرداد صدیقیان

»تصور« از دیگر فیلم های اجتماعی اســت 
کــه از روز ۱۷ خــرداد به اکران ســینماها 
پیوســت. فیلمــی اجتماعی در بســتری 

عاشــقانه که این بار لیا حاتمــی و مهرداد 
صدیقیان را در مقــام یک زوج قــرار داده 

است.
»تصور« اولین بار در خال جشــنواره فیلم 
کن خبرساز شد و پس از رونمایی در اولین 
حضور جهانی خود در فســتیوال کن سال 

۲۰۲۲، نظر تماشاگران خود را جلب کرد.
حضور لیــا حاتمی بــرگ برنــده اصلی 
»تصور« است و می تواند بخشی از مخاطبان 
را به سالن های نمایش این فیلم بکشاند.این 
فیلم رونمایی در جشــنواره فجر نداشت و 
همین باعث شــد کمتر خبر و اطاعاتی از 
آن در دســترس مخاطبان داخلی باشد و به 
همان میزان بر کنجکاوی های مخاطب هم 

افزوده است.
تهیه کننــدگان  از  نوروزبیگــی  جــواد 
پرکار ســینمای ایران در ســال های اخیر 

تهیه کنندگی این فیلم را بر عهده دارد.
او هم »تصور« را برای ســبد اکــران فیلم 
مناســبی دانســته و هم کارگردانش علی 
بهراد را چهره تازه ای که به ســینما معرفی 

شده است.

مصلحت؛ پس از سال ها یک تریلر 
سیاسی با طعم عدالت

از چالشــی ترین فیلم هــای اجتماعی در 
اکران تازه سینماها می توان به »مصلحت« 
اشاره کرد که پیش تر در گزارشی مشروح به 
فرآیند تولید و رسیدن آن به اکران عمومی 

پرداختیم.مصلحت به دلیل قصه و ســوژه 
مرتبط با تاریخ معاصر که در بستری از یک 
درام سیاســی و جنایی هم روایت می شود 
می توانــد طیفی از عاقه منــدان به چنین 

فیلم های را به خود جذب کند.
این فیلم نیــز ترکیب برنــده ای دارد که از 
بازیگران کاربلد تئاتــری مثل امیر نوروزی 
تا چهره هایــی مثــل فرهــاد قائمیان در 
نقش هایی کمتر دیده شــده بهــره برده، 
ســتاره این فیلم وحید رهبانی اســت که 
اگرچه بعد از دو دهه بــا »گاندو« به عرصه 
تصویر بازگشــت اما حالا می تواند از دیگر 
ستاره های تلویزیونی باشد که حضور قابل 

توجهی بر پرده سینما را هم تجربه می کند.
»مصلحت« به کارگردانی حســین دارابی و 
تهیه کنندگی محمدرضا شفاه محصولی از 
سازمان سینمایی سوره و سازمان اوج است 
و داســتان آن روی »عدالت« تاکید ویژه ای 

دارد.

نگهبان شب؛ از حاشیه پایتخت
 تا دل انتخابات

به یقیــن می توان گفت در میــان موج تازه 
فیلم های ســینمایی که اکثر آن ها امضای 
کارگردانان نسل جوان ســینما را پای خود 
دارند، »نگهبان شــب« به کارگردانی رضا 
میرکریمــی می توانــد نمایندگی نســل 

فیلمسازان باسابقه را به عهده بگیرد.
کارگردانی کــه همواره نگاه ویــژه ای را در 
آثار خود داشــته و برای فیلم اخیرش سراغ 
چهره هایی کمتر دیده شده و استعدادهای 

جدید رفته است.
نقش اصلی این فیلم را تــورج الوند به عهده 
دارد که از طریق تست های چند مرحله ای 
به این نقش رســید و در کنار او لاله مرزبان 
دیگر بازیگــر اصلی فیلم اســت. الوند برای 
ایفای ایــن نقش به صــورت ویــژه مورد 

تحسین منتقدان قرار گرفت.
محســن کیایی و ویشکا آســایش از دیگر 
بازیگران فیلم هســتند و از اتفاقات مهم در 
ترکیب بازیگران این فیلم می توان به حضور 
کوتاه زنده یاد کیومرث پوراحمد کارگردان 
نامدار فیلم و سریال های خاطره انگیز اشاره 

کرد.
»نگهبان شــب« قصه اش را در حاشیه ای 
از پایتخت تعریف می کنــد قصه زوجی که 
ماجراهای زندگی شخصی شان گاه تا عمق 
حاشــیه ای ترین و مهمتریــن اتفاقات روز 

جامعه مثل انتخابات هم کشیده می شود.

»خدای جهنم« از مردم چه می خواهد؟

احمد نجفی: 

مسعود کیمیایی می توانست پدیده باشد اما درگیر حواشی شده است

خریدار  بازیگر فیلم ســینمایی »دندان 
مار« گفت: مســعود کیمیایی می توانست 
)همچنــان کــه هنوز هــم در این ســن 
می تواند(، پدیده باشد اما در ۱۵ سال اخیر 
گرفتار حواشی ای شــده که او را از خودش 

دور کرده است.
احمد نجفــی  در توضیح نحــوه ورودش به 
دنیای بازیگری، بیان داشــت: ورود من به 
عرصه بازیگری بیش از هرچیز شانس بود؛ 
این که من با کیمیایی در اســتودیو میثاقیه 
آشنا شدم؛ دوستی داشــتم که آنجا کار می 

کرد و این واسطه شــروع همکاری و مقدمه 
یــک کار تولیدی بود که پــس از آن با روند 
پیچیده ای وارد بازیگری و همکاری با آقای 

کیمیایی شدم.
بازیگر فیلم ســینمایی سگ کشــی )بهرام 
بیضایی ۱۳۷۹( افزود: البتــه تجربه این را 
داشتم که بدانم سینما چیست چون تجربه 
داشتم و دســتیاری و کار تولید کرده بودم 
)البته نه ایــن که بدانم بازیگری چیســت 
چون این دو مقوله با هم فرق دارند( اما زیاد 
عاقه ای به بازیگری نداشتم و به کار تولید 

عاقمند بودم و هنوز هم این عاقه را بیشتر 
دارم. قبل از انقاب با کیمیایی آشنا شدم و 

من را وارد این زمینه کرد.
نجفی ادامه داد: شــناخت من از کیمیایی 
صحبت از ۴۸ ســال آشنایی اســت؛ قبل از 
انقاب و قبل از این که وارد بازیگری سینما 
شــوم ســر فیلم ســینمایی غزل )مسعود 
کیمیایی ۱۳۵۵( با ایشــان کار کرده بودم 

و در کار تولیدی حضور داشتم.
احمد نجفی: مسعود کیمیایی می توانست 

پدیده باشد اما درگیر حواشی شده است
بازیگر فیلم ســینمایی دندان مار )مسعود 
کیمیایی ۱۳۶۸( در توضیح این مطلب که 
روند کاری و تولید اثر کیمیایی در طی چند 
دهه فیلمســازی چگونه بوده است، اظهار 
داشــت: کیمیایی روابط متفاوتی داشت و 
در آن سالها بر اســاس رفاقت با آدم ها کار 
می کرد ســالها با نعمت حقیقی، اسفندیار 
منفردزاده، فرامــرز قریبیان و بهروز وثوقی 
کار می کرد؛ این بحــث رفاقت بود که باعث 
می شــد کیمیایی مدام با اسامی مشخصی 
کار کند و بیــش از این که ایــن آدم ها تیم 
تولیدش باشــند رفیق هم بودند. آن زمان 
رفاقت معنای دیگری داشت و امروز معنا و 
مفهوم رفاقت مادی شده است. حتی امروز 
هم که این گونه شــده باید گفت اســتفاده 
از همدیگر اشــکالی ندارد تــا زمانی که به 

سواستفاده نرسد.
نجفی در پاســخ به این ســوال که آیا آثار 
متاخــر کیمیایــی را می پســندد، گفت: 
بسیاری اش را خیر. چون فیلم های قدیمی 
اش را دوســت دارم. کیمیایی می توانست 
)همچنــان که هنــوز هم در این ســن می 
تواند(، پدیده ای باشد.وی افزود: کیمیایی 
بسیار فرد جذاب و نویســنده ای خوب اما 

یکمقدر بی حوصله است. همین.
بازیگــر مجموعه تلویزیونی ولایت عشــق 
)مهــدی فخیــم زاده ۱۳۷۹( در توضیح 
چرایی از دست دادن عاقه اش به تولیدات 
متاخر کیمیایی عنوان کرد: ذاتی که قبا در 
کیمیایی و کامش بود دیگر نیســت. امروز 
او از فولکلور و پتانسیل عظیمی که از تجربه 
و ادبیات قدیم داشــت و در آثــارش از آن 

استفاده می کرد دور شده است.
احمد نجفی: مسعود کیمیایی می توانست 

پدیده باشد اما درگیر حواشی شده است
این هنرپیشه پیشکسوت خاطرنشان کرد: 
این که اثری متاثر از ۵۰ ســال پیش باشد 
ایرادی ندارد مهم این اســت که صاحب اثر 
تا چه اندازه خودش را با آن نگاه به این دوره 
نزدیک کرده و ضعف کیمیایی این است که 
به این دوره نزدیک نشده. این عقیده ام است 
و گهگاهی که او را دیده ام این را گفته ام که 
حیف است چون او بسیار آدم با استعدادی 

است. موزیســین خوب، نویسنده خوب اما 
در ۱۵ ســال اخیر گرفتار مــن خوبم و او بد 
اســت و نقدنویسی و مســائلی از این دست 
شده و این حواشی او را از خودش دور کرده 
اســت.بازیگر مجموعه تلویزیونی کارآگاه 
علوی )حســن هدایت ۱۳۸۶( تصریح کرد: 
مســعود کیمیایی آدم پرشروشوری است؛ 
آدم گوشه نشــین و آرام و در خلوت و عزلت 
نیســت؛ او همیشــه در بطن کارهاست به 
خصوص قبل از انقــاب تبحری در ورود به 
سینما داشت نه به عنوان کارگردان بلکه کا 
در ورود به مسائل ســینمایی؛ موضوعی که 
امروز کمتر دیده می شــود و بیشتر درددل 

می کند.
نجفی در پاسخ به این پرسش که آیا خاطره 
ای جذاب از این همکاری ها دارد، گفت: در 
سینما شــما با صدها نفر در طول زندگیتان 
روبرو می شوید و هرکدام یک خاطره است 
که برخی بسیار زیباست اما گفت وگو پذیر 
نیست چون ممکن است مسائل خصوصی 
فرد را دربربگیرد. خاطرات خوبی از ماقلی 
پور، بیضایــی، کیمیایی و برخــی دیگر از 
دوستان به عنوان تهیه کننده و بازیگر دارم 
چون رابطــه م صمیمــی و خصوصی بوده 
است. من با این آدم ها زندگی کردم و به آنها 
احترام می گذارم اما لزوما خاطراتمان قابل 

گفت وگو نیست.
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میدان

ســرمربی تیم ملی کاراته با بیان اینکه ورزشــکاران 
کاراته از مظلوم ترین ورزشکاران ایران هستند، گفت: 
مسئولان ورزش همان طور که از کاراته انتظار مدال در 

بازی های آسیایی را دارند از این رشته حمایت کنند.
سیدشــهرام هروی، درباره پایان ســومین اردوی تیم 
ملی کاراته در راه حضور در رقابت های قهرمانی آســیا 
اظهار کرد: ســومین مرحله اردو پنجشــنبه به پایان 
رســید و مرحله چهارم تمرینات نیــز از هفته آینده از 
ســر گرفته خواهد شــد. از آنجا که رقابت های مرحله 
نهایی انتخابی تیم ملی روز ۳۰ خرداد برگزار می شود، 
تمرینات نفرات حاضر در اردو به شــکلی طراحی شد 
که بچه ها در شــرایط خوب بدنی در مسابقات انتخابی 

حاضر شوند.
سرمربی تیم ملی کاراته افزود: بعد از مسابقات انتخابی 
تیم ملی و مشخص شــدن نفرات اعزامی به مسابقات 
قهرمانی آسیا، سه مرحله اردو خواهیم داشت و پس از 

آن عازم رقابت های آسیایی می شویم. خدا را 
شکر شرایط نفرات حاضر در اردوی تیم ملی 
بسیار خوب اســت و همه بچه ها برای حضور 
پرقدرت در رقابت انتخابی و رســیدن به تیم 
ملی از انگیزه بالایــی برخوردارند. امیدوارم 
شــاهد مســابقات بســیار خوب و انتخاب 

آماده ترین نفرات باشیم.
او درباره هدف از حضور در رقابت های قهرمانی آســیا 
و جبران نتیجه ســال قبــل گفت: قطعا برای کســب 
بهترین نتیجــه عازم این مســابقات می شــویم تا از 
جایگاه کاراته ایــران دفاع کنیم. ملی پوشــان کاراته 
ایران شایستگی زیادی برای کســب بهترین نتایج را 
دارند و امیدوارم رقابت های آســیایی با کسب نتیجه 
درخشــان پیش زمینه خوبی برای حضور پرقدرت در 
رویدادهای مهم بازی های آســیایی و قهرمانی جهان 
باشد. خوشبختانه تیم ملی تمرینات خوبی را پشت سر 

می گذارد و همه بچه هــا و کادر فنی همدل 
هستند تا بهترین نتایج را رقم بزنند.

هروی با اشاره به اهمیت عملکرد کاراته کاها 
در رقابت های انتخابی تیم ملی خاطرنشــان 
کرد: نفــرات برتــر ایــن مســابقات عازم 
رقابت هــای آســیایی می شــوند و ترکیب 
کمیته تیمی نیز با نظــر کادر فنی تیم ملی 

انتخاب خواهد شد.
ســرمربی تیم ملــی کاراته، دربــاره نحــوه انتخاب 
ملی پوشان برای بازی های آســیایی و قهرمانی جهان 
گفت: بعد از رقابت های قهرمانی آســیا و ارزیابی دقیق 
کادر فنــی تیم ملی بر اســاس نتایــج و عملکرد فنی 
بازیکنان، دربــاره بازی های آســیایی تصمیم گیری 

خواهد شد.
او درباره برخی گایه ها از بی توجهی مسئولان ورزشی 
به تیم هــای ملی کاراتــه تاکید کرد: کاراته همیشــه 

جزو بازوان اصلی و مــدال آور کاروان ورزش ایران در 
بازی های آسیایی بوده است. امیدواریم همان گونه که 
روی مدال های کاراته حساب می کنند، از این رشته نیز 
حمایت داشته باشند. بچه های کاراته جزو مظلوم ترین 
ورزشکاران در ایران هستند که همیشه با وجود برخی 
بی مهری ها، با همــه وجود برای کســب افتخار برای 
ورزش ایران تاش کرده اند. ســال بسیار سختی پیش 
روی کاراته ایران اســت و امیدوارم مســئولان بیش از 
اینها از کاراته به عنــوان ورزش مدال آور ایران حمایت 

کنند.
هروی در پایان گفت: از جامعه بــزرگ کاراته ایران که 
همیشــه یار و یاور تیم ملی بوده انــد و از کاراته ایران 
حمایت کرده اند قدردانی می کنــم. امیدوارم تیم ملی 
با کســب نتایج خوب در رقابت های قهرمانی آســیا و 
رویدادهای دیگر محبت های جامعــه کاراته را جبران 

کند.

گلر ملی پوش تراکتور در آستانه بازگشت به استقال 
قرار دارد.استقال در فصلی که گذشت در گرفتن جام 
ناکام بود و در همه رقابت ها رقابت قهرمانی را به رقیب 
سنتی واگذار کرد. ساپینتو که نزد استقالی ها محبوب 
بود، در نهایت بــرای ادامه همکاری بــا مدیران فعلی 
استقال به توافق نرســید و از این تیم جدا شد. شواهد 

نشان می دهد ســرمربی بعدی آبی ها خارجی خواهد 
بود و مذاکــره با چند گزینه توســط حجــت کریمی 

سرپرست مدیرعاملی استقال آغاز شده است.
تیم مدیریتی اســتقال با وجود اینکه هنوز سرمربی 
تیمشــان را انتخاب نکردنــد، باب مذاکــره را با چند 
بازیکــن داخلی آغــاز کردند تــا از نقــل و انتقالات و 

تقویت تیمشــان عقب نمانند.یکی از پســت هایی که 
استقالی ها احســاس می کردند در آن نیاز به تقویت 
دارند، پست دروازه بانی بود. سید حسین حسینی که 
کاپیتان اول استقال به حســاب می آید، در این فصل 
درخشش همیشــگی را نداشــت و هواداران استقال 
هم بارهــا از او انتقاد کردند.اوج انتقادات از حســینی 

مربوط به دربی اخیر در فینال جام حذفی بود. هواداران 
استقال معتقد بودند حســینی روی گل های خورده 
تیمشان به خصوص گل دوم پرســپولیس مقصر بود. 
البته که طبق نظر کارشناســان حســینی تقصیری 
روی دو گل پرسپولیس نداشــت و مدافعان استقال 

مقصران اصلی گل های خورده این تیم بودند.

کاراته

استقلال

سپهر ستاری  فــرزاد آشوبی پیشکسوت 
فوتبــال ایران معتقد اســت که ســاپینتو 
بیشــتر از هرشــخص دیگری به استقال 

ضربه زده است.
 پرسپولیس با یحیی گل محمدی یک فصل 
فوق العاده ای را ســپری کرد. قرمزپوشان 
تهران عاوه بــر قهرمانی در لیگ برتر و جام 
حذفی، توانســتند در دو دربی پیروز شوند 
تا کام شــان از قهرمانی شــیرین تر شود. 
پرســپولیس در حالی قهرمان جام حذفی 
شــد که اســتقال در ثانیه های پایانی گل 
مساوی را به ثمر رســاند اما اخراج ساپینتو 
کار را برای آنها سخت تر کرد و در نهایت این 
پرســپولیس بود که با گلزنی در وقت های 
اضافی توانســت جام قهرمانی را بالای سر 
ببرد.به همین دلیل به ســراغ فرزاد آشوبی 
بازیکن سابق پرسپولیس و استقال رفتیم و 
با او درباره قهرمانی پرسپولیس و همچنین 
عدم موفقیت استقال صحبت کردیم که در 

ادامه می خوانید:

 همه فکر می کردند استقلال انگیزه 
بیشتری از پرسپولیس برای دربی جام 
حذفی دارد و با نتایجــی که این تیم 
در چند بازی آخــرش گرفته بود همه 

منتظر آتش بازی تیم ساپینتو بودند.
کادرفنی پرســپولیس مثل دربی برگشت، 
آنالیز خوبی از استقال داشتند و بازیکنان 
پرســپولیس خیلی خوب مهدی قایدی و 
محمد محبی را کنترل کردند. پرسپولیس 
از ابتدا بــازی را خیلی خوب شــروع کرد و 
نیمه اول خیلی خوبی را پشت سر گذاشت. 
سرخپوشان به گل رسیدند و توپ را به نفع 
خودشــان به خوبی به چرخش درآوردند و 
استقال را مجبور کردند به همان شیوه ای 
که می خواهند بازی کند و عما اســتقال 
غیر از چند شــوت از راه دور موقعیت خاص 

دیگری نداشت.

 پرسپولیس در بدترین زمان ممکن 
گل خورد و بعد از گل استقلال بسیاری 
فکر می کردند ایــن تیم به بازی برمی 

گردد.
پرســپولیس در نیمه دوم به یــک باره افت 
کرد و عقب کشید و ســعی در حفظ نتیجه 
داشت. به نظر من اگر شاگردان گل محمدی 
در نیمه دوم هم به بازی هجومی شان ادامه 
می دادند می توانستند به گل های بیشتری 

برسند. 
این اتفاق در چند ضدحمله سرخپوشــان 
دیدیــم و بازیکنــان پرســپولیس اگــر با 
جدیت بیشتری به دروازه استقال نزدیک 
می شدند می توانستند موقعیت های خیلی 
خطرناک تری را خلق کننــد. در نیمه دوم 
بازیکنان پرسپولیس خیلی ساده توپ را از 
دست می دادند و به نوعی بازی را رها کرده 
بودند. بازیکنان پرســپولیس در نیمه دوم 

تقریبا توپ را از دست داده بودند و استقال 
کنترل بازی را در اختیار خودش گرفته بود، 
البته آبی پوشــان خیلی موقعیت آن چنانی 
روی دروازه پرســپولیس ایجاد نکردند ولی 
مالکیت توپ را در اختیار داشتند و ساپینتو 
هم هرچه داشــت در نیمه دوم رو کرد و به 
دنبال ایــن بود که در ۹۰ دقیقــه بازی را به 
نفع خودش تمام کند. در نهایت اســتقال 
توانســت در آخرین ثانیه ها روی یک ضربه 
ایستگاهی به گل برسد و آب سردی را روی 
پیکر پرســپولیس ریختند، اما سرخپوشان 
در دو وقت اضافه خودشــان را پیدا کردند و 
به جای اینکه اســتقالی ها شرایط بهتری 
داشــته باشــند، این پرســپولیس بود که 
پس از دریافت گل به خــودش آمد و بازی 
بهتری به نمایش گذاشــت. پرسپولیس در 
کل ۱۲۰ دقیقه شــرایط بهتری نســبت به 
استقال داشــت و در وقت های اضافه هم 

مزد برتری اش را گرفت.

 برسیم به جنجالی ترین صحنه دربی 
و اخراج ساپینتو. فکر می کنید چقدر 
این رفتــار ســاپینتو روی بازیکنان 
تیمش آن هم زمانی که به گل رسیده 

بودند تاثیر گذاشت؟
رفتارهای ســاپینتو هیچ فایــده ای برای 
تیمش نداشــته اســت، اینکــه بعضی ها 
بخواهنــد او را متعصب نشــان دهند قبول 
نــدارم، درگیری هــا و حاشــیه هایی که 
ســاپینتو در طول فصل به وجــود آورد به 
هیچ وجه نشــان از هیجــان و تعصب یک 
مربی ندارد و ســرمربی پرتغالی بیشــتر از 
همه امســال به اســتقال ضربه زده است. 
رفتارهای ســاپینتو زننده  و اصا قابل قبول 
نیســت و به نوعی باید گفت که درگیری و 

اعتراض در DNA ساپینتو است.

 یحیی گل محمدی بعد از قهرمانی با 
پرسپولیس در یک مصاحبه ای عنوان 
کرد که قصد اســتراحت دارد و همین 
موضوع هواداران پرسپولیس را نگران 

کرده است.
به نظر من حفــظ کادرفنــی و همین طور 
بازیکنــان مدنظــر گل محمــدی باید در 
اولویت مدیران باشــگاه باشد. همانطور که 
سرمربی پرسپولیس بعد از قهرمانی حذفی 
گفت، شرایط پرســپولیس در فصل آینده و 
بویژه در لیگ قهرمانان آســیا بسیار سخت 
خواهــد بــود و سرخپوشــان خیلی خوب 
باید در همه خطوط تقویت شــوند و در یک 

شرایط خیلی خوب به آسیا بروند. 
شــرایط پرســپولیس با حفظ بازیکنان 
تاثیرگذار ایــن فصل خیلی بد نیســت 
و فکــر می کنم بــا جــذب ۳-۴ بازیکن 
خــوب شــرایط پرســپولیس ایــده آل 
خواهد شــد. به اعتقاد مــن باید مدیران 
باشگاه پرســپولیس اجازه بدهند یحیی 
گل محمدی چند روزی استراحت کند و 
سپس با او سر یک میز نشسته و مذاکرات 

جدی را آغاز کنند. 
من فکر می کنــم مهم ترین انگیــزه برای 
حفظ یحیی گل محمدی در پرســپولیس 
و منصــرف کردن او از بحــث جدایی، لیگ 
قهرمانان آسیا باشد. پرسپولیس یک بار با او 
تا فینال این رقابت ها رفته و باز هم می تواند 
به فینال و حتــی قهرمانی برســد. یحیی 
گل محمدی باید بماند و خودش این تیم را 

قهرمان آسیا کند. 
البته واقعیت امر این اســت که قهرمانی در 
آســیا نیاز به بودجه و امکانات خاصی دارد 
و متولیان امر باید شــرایط را برای این تیم 
خوب و شایسته پرســپولیس مهیا کنند تا 
یحیی گل محمدی نیز دلگرم شده و با تمام 
وجود در تیمش بماند و برای قهرمانی آسیا 

بجنگد.

وی از بی توجهی مسئولان ورزش به تیم ملی کاراته گلایه هر

وازه بان ملی پوش توافق استقلال با در

فرار مالیاتی دستیار مجیدی

ونمایی از تخلفات عجیب در قراردادهای استقلال ر
خریدار  باشگاه استقال در چند قرارداد 
با بازیکنان و مربیــان خود مرتکب تخلفاتی 
شده است که عدم رســیدگی و توجه به آن 
از ســوی مســئولان ذی ربط و همچنین 

سازمان لیگ عجیب به نظر می رسد.
 در شــرایطی که هنوز چند روز از ماجرای 
افشــای قرارداد »لئاندرو پریــرا« مهاجم 
برزیلی پرســپولیس و بندهای عجیب این 
قرارداد نمی گــذرد حالا بررســی قرارداد 
بعضــی از بازیکنــان و مربیان اســتقال 
نشــان می دهد که تخلف و اقدامات عجیب 
فقط مختص پرســپولیس نبوده و مدیران 
اســتقال هــم تصمیماتــی گرفته اند که 
ممکن است شرایط باشــگاه را تحت تاثیر 

خودش قرار بدهد.
از جمله ایــن اتفاقات می توان بــه قرارداد 
»کوین یامگا« بازیکن فرانســوی استقال 

اشاره کرد.
یامگا ســال ۱۴۰۰ قرارداد دو ســاله اس با 
باشگاه استقال امضا کرد که برای سال اول 
۳۰۰ و برای ســال دوم ۳۶۰ هزار دلار مبلغ 
قراردادش بود. از یــک تاریخ به بعد، قرارداد 

اول یامــگا ناخالص بوده اســت، یعنی هم 
پرداخت پورســانت ایجنت و هم مالیات بر 

عهده بازیکن بوده است.
این مسئله در برنامه تلویزیونی »ورزشگاه« 
هم مورد بررسی قرار گرفت. طبق اطاعات 
عوامل ایــن برنامــه، چند ماه بعــد متمم 
جدیدی با تمدید دو ســاله به قرارداد یامگا 
اضافه می شود.در قرارداد جدید مبلغ سال 
دوم که ۳۶۰ هزار دلار بود را به ۴۶۰ افزایش 
داده اند و برای سالهای بعد هم همینطور تا 
جایی که مبلغ این قــرارداد به بیش از ۵۰۰ 
هزار دلار می رسد و عجیب اینکه از قرارداد 
ناخالص بــه خالص تبدیل می شــود یعنی 
هم مالیات هم کمیســیون ایجنت بر عهده 

باشگاه می افتد.
مجری برنامه ورزشــگاه گفت: اســنادش 
هســت ولی به خاطر بند محرمانگی نشان 
نمی دهیم. پایین این متمم قید می شــود 
این قرارداد را تا فان تاریــخ احتمالاً تا دی 
ماه در ســازمان لیگ ثبت کنیــد که ثبت 
نمی شــود. اصاً این قرارداد گم می شــود. 
بعد از یک مدت پیدا می شــود در حالی که 

ثبت نشــده. بدون ثبت قرارداد، مبلغ ۱۸۰ 
هزار دلار هم به یامگا پرداخت شــده است. 
اگر قرارداد ثبت نشــود فاقد اعتبار است و 
قرارداد یامــگا هم پرداخت شــده. تبدیل 

ناخالص به خالص هم تخلف است.
موضوع عجیب دیگر در قرارداد استقالی ها 
مربوط به »آمانوف« است که در میانه های 
این فصل، اســتقال را به مقصد تیم نسف 
قارشی ازبکستان ترک کرد؛ آن هم در حالی 
که استقالی ها مدعی بودند در شکایت این 
بازیکن به فیفا، دست بالا را دارند و محکوم 

نمی شوند.
آمانــوف بــرای دریافــت مطالباتــش به 
استقال ۱۰ روز مهلت داد که در این ۱۰ روز 
فقط بخشــی از پول واریز می شود و اخطار 
ســر جایش باقی می ماند. بــا این وضعیت، 
دست بالا در شــکایت به فیفا برای آمانوف 
است؛ آن هم در حالی که اســتقال باید از 
۷۵۰ هزار دلار مطالبه شده از سوی بازیکن 
ازبک، مابه التفاوت قرارداد جدیدش با نسف 
قارشــی را پرداخت کند.مجری این برنامه 
تلویزیونی همچنین به گم شــدن اسناد و 

مدارک روی ایمیل های باشگاه استقال در 
زمان مدیریت مصطفی آجورلو اشاره کرد و 
در خصوص مطالبات »گابریله پین« مربی 
ایتالیایی و دســتیار وقت فرهــاد مجیدی 
گفت: قرارداد پین با استقال بیش از ۲۰۰ 
هزار دلار بوده با پرداخــت مالیات. مالیات 
پین ۷۰ هزار دلار می شده است که از سوی 

او پرداخت نشــده. با این حــال وقتی این 
مربی ۵۰ هزار دلار برای قهرمانی استقال 
درخواســت پاداش داشــته، ایــن پاداش 
پرداخت شده است. فکر می کنم مناسباتی 
بین ایــران و ایتالیا هســت که اســتقال 
می تواند وضعیت گابریله پیــن را به عنوان 

فرار مالیاتی پیگیری کند.

سورپرایز قهرمان لیگ و جام حذفی
دو لژیونر تیم ملی در لیست خرید پرسپولیس

مدیرعامل باشــگاه پرســپولیس بعد از قهرمانی این تیم در لیگ برتر و 
جام حذفی برای جذب دو لژیونر تیم ملی ایــران منتظر تصمیم نهایی 
یحیی گل محمدی سرمربی تیم اســت. یحیی گل محمدی سرمربی 
تیم فوتبال پرسپولیس پس از کسب ســه گانه قهرمانی فصل گذشته 

فوتبال کشور در تعطیات خانوادگی به سر می برد.
او که پس از قهرمانی با پرســپولیس در جام حذفی که منجر به کسب 
خودکار ســوپرجام نیز با توجه به قهرمانی در لیگ برتر شــده اســت 
احتمال پشــت ســر گذاشــتن اســتراحت برای نیم فصل یا دوری از 
پرســپولیس داد.با این حال مدیر عامل باشــگاه پرســپولیس از گل 
محمدی خواســته تا استراحت کامل داشته باشــد و برای فصل آینده 
آماده شــود.درویش بــرای حفظ یحیی منتظر بازگشــت او از ســفر 
تفریحی اش از خارج از کشور است تا طبق قرارداد یک فصل دیگر با این 
سرمربی کارش را ادامه دهد.مدیرعامل پرســپولیس در حالی منتظر 
یحیی است که پیشنهاد ویژه ای برای جذب دو لژیونر تیم ملی ایران با 

سابقه حضور در جام جهانی ۲۰۲۲ دارد.

هــر دو بازیکن که بــرای حضــور در اردوی تیم ملی ایــران به تهران 
بازگشــته اند از طریق مدیر برنامه های خود به درویش معرفی شده اند 
اما درویش منتظر تصمیم نهایی گل محمدی است و نمی خواهد بدون 

تصمیم او برای نقل و انتقالات تابستانی اقدام کند.
دو لژیونر تیــم ملی ایران که بــه احتمال فــراوان در تورنمنت کافا در 
لیســت امیر قلعه نویی قرار خواهند داشت عاقه خود برای پیوستن به 
پرسپولیس را نیز اعام کردند اما ابتدا باید تکلیف نیمکت پرسپولیس 

مشخص شود تا درویش وارد مذاکره با آنها برای فصل آینده شود.

با اشاره به حقوق معوقه
ونده جدید علیه استقلال در فیفا پر

ریکاردو ساپینتو ســرمربی سابق اســتقال قصد دارد از این باشگاه به 
فیفا برای دریافت مطالباتش شــکایت کند. جدایی ریکاردو ســاپینتو 
ســرمربی پرتغالی از اســتقال و پیوستنش به باشــگاه آپوئل قبرس 

بازتاب زیادی در ایران، قبرس و پرتغال داشته است.
رسانه های کشــور پرتغال از جمله روزنامه رکورد و وب سایت پابلیکو با 
اشاره به این اتفاق برای ساپینتو، اظهارنظر این مربی پرتغالی و شکایت او 
به فیفا را هم منعکس کرده اند.رکورد در این ارتباط نوشت: »ریکاردو سا 
پینتو روز چهارشنبه از جدایی اش از اســتقال ایران خبر داد، باشگاهی 
که حدود یک سال در آن سپری کرد و برای آن یک سوپرجام را به دست 
آورد.سرمربی پرتغالی در بیانیه ای که در شــبکه های اجتماعی منتشر 
کرد، گفت که در باشگاه ایرانی با چالش هایی مواجه شده است که دیگر 
نمی توان آن ها را نادیده گرفت، از جملــه بی احترامی برخی از حریفان، 
۸ ماه حقوق معوقه و تصمیم های مشــکوک داوران و کمیته انضباطی.

ســاپینتو تضمین داد که پیشــنهادی برای ادامه حضور در اســتقال 
دریافت نکرده اســت و قصد دارد برای حل این مشکل به مراجع قضایی 
)فیفا( مراجعه کند و افزود: این تصمیم منعکس کننده احســاس من در 
مورد باشگاه و هواداران نیست. این اقدامی است که برای تصحیح اشتباه 
و اجرای عدالت برداشته شده است.« ساپینتو پیش از این و در طول فصل 
گذشته بارها اعام کرد که هشت ماه اســت حقوقی از استقال دریافت 
نکرده است. در صورت شکایت این مربی به فیفا، پرونده جدید و احتمالاً 
سنگینی علیه استقال باز می شــود که حتی می تواند شرایط مالی این 

باشگاه در فصل آینده را تحت تاثیر خود قرار بدهد.

آگهی مفقودی
برگ سبز وسواری پراید ۱۱۱نقره ای مدل ۱۳۹۵به شماره موتور 
۵۵۱۸۱۴۷وشاســی NAS۴۳۱۱۰۰G۵۸۵۰۷۰۱,وشــهربانی 
ایران ۵۴_۲۳۶ق۴۳به نام فاطمه سادات استانه مفقود واز درجه 

اعتبار ساقط میباشد.
یزد
 آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابــر رای شــماره  ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۰۶۳۵ – مــورخ۳/۱/ ۱۴۰۲ هیــات موضوع  
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در 
واحد ثبتی بوشــهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  خانم شــهناز یوســف زاده بحری      
فرزندعبدالامیر   به شــماره شناســنامه ۲۷۵۱ صادره ازبندر امام خمینی   به شــماره ملی 
۱۹۵۰۱۸۷۴۳۸ درششــدانگ یکباب ســاختمان      به مســاحت ۱۵۹   متــر مربع  پلاک 
۶فرعــی از ۲۴۶۳ اصلــی مفروز و مجزی شــده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشــهر 
خریداری از مالک  رســمی  گردیده است . لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به 
فاصله۱۵ روز  آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت 
 مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.م الف ۲۲۴

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۲۰
تاریخ انتشارنوبت دوم : ۱۴۰۲/۴/۴
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آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره  ۱۴۰۲۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۰۶۳۷ – مورخ۳/۱/ ۱۴۰۲ هیات موضوع  قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
بوشهرتصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  اقای محمدامین یحیی زاده      فرزند مجید   به 
شــماره شناسنامه - صادره ازبوشهر  به شــماره ملی ۳۴۹۰۱۷۰۹۳۸  درششدانگ یکباب 
ســاختمان  به مســاحت۱۴۰  متر مربع  پلاک ۱۱۲ فرعــی از ۳۳۸۷  اصلی مفروز و مجزی 
شــده از پلاک اصلی واقع در بخش دو  بوشهر خریداری از مالک  رسمی  گردیده است . لذا 
به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله۱۵ روز  آگهی می شــود در صورتی که 
اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را بــه مرجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.م الف ۲۲۶
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۳/۲۰
تاریخ انتشارنوبت دوم : ۱۴۰۲/۴/۴

شکراله سعادتی   - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان بوشهر



مدیرعامــل  کرمانشاه-حسنافخارزاده 
شــرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه در 
دیدار با مردم روستای ده پهن گفت: مشترکان 
خانگی با مصرف بهینه برق در تابستان آتی از 

پاداش ۲۰ برابری وزارت نیرو بهره مند شوند
در ادامه دیدار های مردمی نماینده ولی فقیه در 
استان به همراه مدیران استانی از مناطق محروم 
و کم برخوردار استان،دیدار با اهالی روستای ده 

پهن انجام شد.
درابتدای این جلسه آیت الله علماء با تبریک دهه 
کرامت، خدمت به محرومان را از اصول انقلاب 
اسلامی عنوان کرد و اظهار داشت: امام خمینی 
)ره( و مقام معظم رهبــری، همواره بر خدمت 
به مستضعفان و محرومان جامعه تاکید کرده 
اند و این آرمان باید همواره در نگاه مسوولان و 

مدیران کشور مورد توجه ویژه قرار گیرد.
وی با بیــان اینکه در مناطق کــم برخوردار 
و حاشــیه نشــین بطور قطع مشــکلات و 

کمبودهایی وجود دارد بیان داشــت: در این 
منطقه قطعا مشــکلاتی وجود دارد بنابراین 
همه مشکلات را یک شــبه قابل حل شدن 
نیست و لذا باید تلاش شود در وهله نخست، 
مشکلات اصلی و مهم منطقه حاشیه نشین 
ده پهن در دســتور کار مسئولان قرار گیرد و 
حل شوند و ســپس نســبت به رفع تمامی 

نواقص و کمبودها اقدام شود.
در ادامه این جلســه مهنــدس محمد مرادی 
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان 
کرمانشاه نیز ضمن تقدیر و تشکر از اهالی این 
روستا که در تابستان ســال گذشته همکاری 
بسیار خوبی با صنعت برق داشــتند از آنان در 
خواست کرد در تابســتان امسال نیز همکاری 

لازم را با شرکت توزیع برق داشته باشند.
وی گفت: با رعایت مصرف بهینه برق و رعایت 
الگوی مصرف علاوه بر رایگان شدن بهای برق 
مصرفی خود میتوان با انجام چند راه کار ساده 

مانند عدم استفاده از وسایل برقی پرمصرف در 
زمانهای پیک مصرف برق، استفاده از دور کند 
کولر های آبی بجای دور تند و استفاده از سایه 
بان بر روی کولر های آبی و...پاداش ۲۰ برابری 

امسال را از وزارت نیرو دریافت نمایند.
مهندس مــرادی در ادامــه پــس از بازدید از 
تجهیزات شبکه و روشنایی معابر کل روستا به 
امور برق مرکز کرمانشــاه ماموریت داد هرچه 
سریعتر کنتور تک فاز ۲۵ آمپر مسجد ده پهن 
تعویض شــود و کابلهای جدید با مقطع و توان 
بالاتر با کابل های فرسوده و آسیب دیده مسجد 

جایگزین شود.
وی افزود: همچنین نسبت به تعویض لامپ های 
پرمصرف مصرف روشنایی معابر اطراف محوطه 
مسجد روستای ده پهن با لامپهای پر بازده کم 
مصرف  اقدام شــود  تا مشــکلات برق  مسجد 
روســتای ده پهن علیرغم داخلی بودن بطور 

کامل مرتفع گردد.                

ساری-امیری فر  شرکت گاز مازندران ۱۲۰۰ موتور خانه قدیمی و مستهلک 
استان را امسال با ۳۰ میلیارد تومان بهسازی می کند.

مایلی رستمی مدیر عامل شــرکت گاز مازندران  گفت:یکی از برنامه های مهم 
شرکت ملی گاز ایران بهینه سازی مصرف سوخت در موتورخانه های قدیمی است.

او با بیان اینکه اجرای این طرح ســبب کاهش ۵۰ درصدی مصرف گاز می شود، 
افزود:برنامه ریزی شده اســت۱۲۰۰ موتورخانه قدیمی مازندران با سی میلیارد 

تومان هزینه بهسازی شوند.
مدیر عامل شرکت گاز مازندران تعمیر و عایق کاری موتورخانه ها و اصلاح آن را از جمله 
اقدامات این شرکت در راستای طرح اعلام کرد و ادامه داد: توافقنامه ای بین شرکت گاز 
مازندران و سازمان فنی حرفه ای استان و شرکت تولید کننده عایق های حرارتی با هدف 

برگزاری دوره آموزشی نصب و تعمیر تاسیسات، موتورخانه منعقد شده است.
مایلی رستمی گفت: این دوره آموزشی تئوری و عملی سه ماهه است و حدود هزار 
نفر با شرکت در این دوره های می توانند آموزش های لازم برا اصلاح موتورخانه ها را 
فرا بگیرند و در راستای اجرای طرح بهینه سازی موتور خانه ها به شرکت گاز استان 

کمک کنند.
او افــزود: ۷۰۰ موتور خانه قدیمی در ادارات، مدارس، آموزشــگاه و برخی منازل 

مسکونی استان پارسال با ۶ میلیارد تومان بهینه سازی شده بود.
مدیر عامل شرکت گاز مازندران ادامه داد: مدیریت مصرف گاز، صرفه جویی 
مشترکان و اجرای طرح بهینه سازی موتور خانه ها سبب شد زمستان پارسال 

در استان قطع گاز اتفاق نیفتد.

اردبیل-افسون جبارزاده   ایسنا/اردبیل مدیر شرکت ملی پخش فرآورده 
های نفتی منطقه اردبیل گفت :  در دو ماهه  سال جاری، بیش از یک هزار و ۶۰۰ تن 

گاز مایع در سطح منطقه بصورت الکترونیکی توزیع شده است.
سیدحجت مدنی  درباره توزیع الکترونیکی گاز مایع با زیر ساخت بانکی در منطقه 
اظهار کرد: در بازه زمانی یاد شــده یک هزار و ۶۰۳ تن گاز مایع در سراسر استان 
تامین و توزیع شده است که با آنالیز و مقایسه مصرف این فرآورده در این مدت در 

قیاس با مدت مشابه سال قبل ۲۵ درصد کاهش مشاهده می شود.
مدنی هدف از اجرای این طرح را تامین و رفاه شهروندان در راستای رعایت حقوق 
شهروندی، جلوگیری از عرضه خارج از شبکه و استفاده غیر مجاز از گاز مایع و نیز 
ساماندهی توزیع فرآورده های نفتی با استفاده از کارت بانکی سرپرست خانوار در 

همه شهرستان های منطقه اعلام کرد.
مدیر منطقه اردبیل علت کاهش مصــرف گاز مایع در ســطح منطقه را توزیع 

الکترونیکی این فرآورده و عدم انجام تراکنش به میزان کافی عنوان کرد.
وی تاکید کرد: با اجرای این طرح، گاز مایع از طریق کارت بانکی سرپرست خانوار 
که در سامانه تجارت آسان به آدرس newtejaratasan.niopdc.ir ثبت نام 

کردند، توزیع خواهد شد.
مدنی گفت: افرادی که تاکنون در این سامانه ثبت نام نکرده اند نیز می توانند بدون 
واســطه و به صورت غیر حضوری، با مراجعه به سامانه یاد شــده ثبت نام کنند و 
سیلندر گاز مایع خود را با نرخ مصوب وزارت صمت از طریق کارت خوان و با دریافت 

رسید سوخت خریداری کنند.

مازندران

هزارو200موتورخانهقدیمیمازندرانامسالبهسازیمیشوند

بصورت الکترونیکی؛
۶۰۰تنگازمایعدراردبیلتوزیعشد بیشازهزارو

اهواز – محمد مجــدم مدیرعامل شــرکت برق 
منطقه ای خوزســتان گفت: با تعویض هادی خط ۲۳۰ 
کیلوولت پست اهواز ۲ به سپیدار و پست صنایع، ظرفیت 
شبکه خطوط برق کلانشهر اهواز برای انتقال بار افزایش 

پیدا کرده است.
 محمود دشــت بزرگ بیان کرد: عملیات تعویض هادی 
)سیم( فاز اول خط ۲۳۰ کیلوولت پست اهواز ۲ به سپیدار 

به طول ۱۲ کیلومتر مدار به پایان رسید و برق دار شد.
وی افزود: در پروژه تعویض هادی دیگری در اهواز، هادی 
خط ۲۳۰ کیلوولت اهواز ۲ به صنایع بطول ۱۲ کیلومتر 

مدار به پایان رسید و مورد بهره برداری قرار گرفت.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان با بیان اینکه 
ارزش سرمایه گذاری این دو پروژه ۳8۰ میلیارد ریال بوده 
است، تصریح کرد: افزایش امکان ترانزیت توان، افزایش 
امکان مانور در شبکه انتقال منطقه، بهبود قابلیت اطمینان 
شــبکه ناحیه شــرق اهواز و افزایش پایداری و تامین 
برق مشــترکین خانگی و صنعتی از مهم ترین اهداف 

بهره برداری پروژه های مذکور است.
به گفته محمود دشــت بزرگ از مهرماه ســال ۱4۰۱ 
تاکنون ۳۳.۵ کیلومتر مدار خــط و ۵۷ کیلومتر هادی 
پرظرفیت به بخش انتقال و فوق توزیع شبکه تحت نظارت 
این شرکت در دو استان خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد 
اضافه شــده است.شــرکت برق منطقه ای خوزستان 
مسئولیت انتقال برق در دو استان خوزستان و کهگیلویه 

و بویراحمد را بر عهده دارد.

مدیرعامل شرکت بهره برداری  اهواز – محمد مجدم
نفت و گاز مارون به مناســبت آغاز هفته محیط زیست، از 
افزایش توان و ظرفیت روزانه جمع آوری گاز های همراه این 
شرکت به میزان ۵ میلیون فوت مکعب در پی اتمام اصلاحیه 
ای خبر داد که توســط کارکنان این شرکت پیشنهاد داده 
شده است.مهندس قباد ناصری ضمن تاکید بر لزوم اولویت 
بخشی به محیط زیست در کلیه بخشهای فرایند تولید، 
گفت: خوشبختانه  شرکت در آغاز سال ۱4۰۲ نیز به روال 
سالهای گذشته موفق شــد تولید را به میزان بیش از ۱۰۰ 
درصد برنامه ابلاغی تحقق بخشد؛: این دستاورد را که نتیجه 
تعهد، توانمندی و عزم جهادی کارکنان شــرکت است را 
آغازی خوشایند برای یک سال پرخیر و برکت ارزیابی می 
کنم و امیدوارم بتوانیم همچون همیشه، رسالت تولیدی 
خود را برای صنعت نفت کشورمان به انجام برسانیم.وی به 
تشریح اصلاحیه انجام شــده پرداخت و افزود: با اتصال چاه 
۲۱۵ مارون-۵ به خط لوله چاه ۱۷ مارون-۳، توانستیم ۵ م 
ف م ر گازی که پیش از این مشعل می شد را به تاسیسات بخش 

خصوصی مستقر در شرکت )که در حال حاضر روزانه ۱۲ م 
ف م گاز را جمع آوری می کند(، ارسال و گام بزرگ دیگری را در 
مسیر صیانت از محیط زیست و منابع هیدروکربوری برداریم.

مهندس ناصری همچنین خاطر نشان کرد که شرکت بهره 
برداری نفت و گاز مارون در ۲ ماه نخست سال جاری با استحصال 
۱۶ هزار و ۵۲۵ بشکه نفت به وسیله دستگاه های فرآورش سیار 
نفت)MOT( و تفکیک گر سیار نفت)MOS( افزون بر سایر 

اقدامات اصلاحی، سالی بدون  نفت سوزی را  آغاز کرده است.

خوزستان خوزستان

افزایشظرفیتانتقالبارخطوطفوقتوزیعبرقکلانشهراهواز افزایشظرفیتجمعآوری"گازهایهمراه"درشرکتنفتوگازمارون

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه :

مشترکانخانگیبامصرفبهینهبرقازپاداش۲۰برابری
بهرهمندشوند

مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شرکت 
مخابرات ایران خبرداد؛

خسارت۷۰۰میلیاردتومانی
درسرقتتجهیزاتمخابراتی

اصفهان-مریم مومنی  مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــرکت 
مخابرات تاکید کرد: در ســال ۱4۰۱ حدود ۷۰۰ میلیارد تومان خسارت به 
شبکه مخابرات و ارتباطات کشور وارد شده است و در برخی از موارد تا ۱۵ بار 

جبران خسارت شده است.
 محمدرضا بیدخام درخصوص خبرهایی مبنی بر دزدی کابل های مخابرات از 
سطح شهر گفت: در چند سال اخیر سرقت و تخریب تجهیزات مخابراتی باعث 
خسارت های مالی و معنوی بسیار زیادی به شبکه مخابرات و ارتباطات کشور 
وارد کرده اســت. در این مورد مذاکرات و جلسات متعددی با نیروی محترم 
انتظامی داشتیم و علیرغم تلاش بسیار زیاد نیروی انتظامی متاسفانه تعداد 

این سرقت ها هر روز افزایش پیدا کرده است.
او با بیان اینکه ایمن ســازی تجهیزات مخابراتی به طور جدی در حال انجام 
است، افزود: ســرقت ها و تخریب های انجام شده باعث اختلال در ارتباطات 

مشترکین محترم و افزایش شکایات شده است.
قابل ذکر است عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات به تازگی درباره دزدی کابل  
های مخابراتی توضیح داد: متاسفانه بخشی از مراجعات مردمی و تماس هایی 
که با شماره ۱۹۵ گرفته می  شوند مربوط به سرقت کابل  های مخابراتی است. 

زیرا مس ارزش و قیمت پیدا کرده است.
راهکار ما برای این مشکل زمینی کردن کابل  ها در روستاها و فیبر نوری است 
که ما در شهرها طرح فیبر نوری منازل کسب و کارها را دنبال می  کنیم که عملا 

این مشکل را به صورت ریشه  ای حل می  کند.

 ظرف یک ماه آینده ؛
۲۵۰مگاولتآمپرظرفیتجدیددرشبکهبرق

ایذهوباغملکواردمدارخواهدشد
اهواز – محمد مجدم  مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان گفت: 
فاز اول پست برق میانگران ایذه و فاز سوم پست 4۰۰ باغملک به ظرفیت ۲۵۰ 

مگاولت آمپر ظرف یک ماه آینده وارد مدار خواهند شد.
محمود دشت بزرگ در جریان بازدید از پست برق میانگران ایذه بیان کرد: فاز 
اول پست میانگران ایذه به ظرفیت ۵۰ مگاولت آمپر ظرف یک ماه آینده وارد 

مدار خواهد شد.
وی افزود: عملیات ساختمانی پست برق میانگران به پایان رسیده و در حال 
حاضر ترانســفورماتور ۵۰ مگاولت آمپری در پســت تخلیه شده که پس از 

عملیات مونتاژ و نصب به بهره برداری خواهد رسید.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان تصریح کرد: با وارد مدار شدن فاز 
اول پست میانگران ایذه با ارزش سرمایه گذاری ۹۰ میلیارد تومان، ظرفیت 
پست های برق این شهرستان به ۲۹۵ مگاولت آمپر خواهد رسید و بارگیری 

از این پست ها تعدیل خواهد شد.
دشــت بزرگ در بازدید از روند مونتاژ و نصب ترانس فاز سوم پست برق 4۰۰ 
کیلوولت باغملک بیان کرد: ترانس فاز سوم پســت 4۰۰ به ۱۳۲ کیلوولت 

باغملک با ظرفیت ۲۰۰ مگاولت آمپر تا پایان خرداد وارد مدار خواهد شد.
وی اضافه کرد: عملیات نصب ترانس ســوم پســت 4۰۰ باغملک با ارزش 
ســرمایه گذاری ۳۱۰ میلیارد تومان در مراحل پایانی است و تا پایان خرداد 

تحت ولتاژ و برق دار خواهد شد .
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزســتان با بیان اینکه با وارد مدار شدن 
فاز سوم، ظرفیت پست به ۶۰۰ مگاولت آمپر خواهد رسید، اظهار کرد: پست 
4۰۰ کیلوولت باغملک تنها پست انتقال ایذه و باغملک است که نقش حیاتی 
و ویژه ای در پایداری شبکه برق مارون و کلیت شبکه برق خوزستان دارد و از 

نیروگاه سد کارون ۳، تغذیه می شود.
به گفته دشت بزرگ با وارد مدار شدن فاز سوم پست 4۰۰ کیلوولت باغملک و 
فاز اول پست ۱۳۲ کیلوولت میانگران ایذه، ۲۵۰ مگاولت آمپر ظرفیت سازی 
جدید در دو شهرستان ایذه و باغملک صورت خواهد گرفت که باعث پایداری 
ناحیه مارون) رامهرمز، هفتکل، ایذه، باغملک، دزپارت، غیزانیه اهواز و مشراگه 

رامشیر( و شبکه برق خوزستان خواهد شد.
شرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت انتقال برق در دو استان خوزستان 

و کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

مدیر عامل شرکت گاز استان کردستان خبرداد؛
تحقق۱۰۰درصدیضریبنفوذگازطبیعیدرقروه

ســنندج -فاطمه ملایی  برای تحقق ۱۰۰ درصدی ضریب نفوذ گاز 
طبیعی در کل جمعیت شهرستان قروه بیش از ۱۰۰۵ کیلومتر شبکه گذاری 

انجام گرفته است.
احمد فعله گری مدیر عامل شرکت گاز اســتان کردستان به همراه ناصری 
رئیس بهره برداری شهرســتان ها اولی زاده رئیس روابط عمومی ، احمدی 
رئیس حراســت و مروتی رئیــس دفتر مدیر عامــل از بخش های مختلف 

گازرسانی ناحیه قروه بازدید به عمل آوردند.
فعله گری در جلسه ای که با کارکنان ناحیه قروه برگزار شد گفت : مردم داری و 
تکریم ارباب رجوع ، باید در راس امورات کاری همه ما قرار گیرد  و باید دستیابی 
به اهداف تحول و تعالی سازمانی در زمینه رضایت ارباب رجوع جزء اصول اولیه 

کاری ما باشد.
وی افزود :  یکی از ضرورت های اخلاق مسلمانی و معاشرت اسلامی »مردم 
داری« است، یعنی با مردم بودن، برای مردم بودن، در خدمت دیگران بودن 
و این امر جز در سایه همراهی و همدردی و همگامی کارکنان عزیز و شریف 

شرکت گاز استان کردستان محقق نخواهد شد.
مدیر عامل شرکت گاز استان کردستان شــهروندمداری را از اصول اصلی و 
اساسی سازمان ها عنوان کرد و اظهار داشت : رعایت حقوق شهروندی و انجام 
به موقع خدمات درخواستی مشترکین و ارباب رجوع از اصول مهم شرکت گاز 
استان است و از همه همکاران درخواســت می گردد تا با سعه صدر و سرعت 
عمل و با رعایت قوانین و مقررات جهت انجام درخواستهای مردم و مراجعین 

اقدام نمایند.
وی تصریح کرد: با تلاش و همت وافری که توسط پرسنل خدوم و زحمت کش 
شرکت گاز استان صورت گرفته تعداد ۵ شهر و ۱۲۳ روستای شهرستان قروه 
از نعمت گاز طبیعی برخوردار و ضریب نفوذ گاز در جمعیت شهری و روستایی 
این شهرستان ۱۰۰ درصد است و اولین شهر استان کردستان است که بطور 

کامل شهرستان سبز می باشد .
وی بیان داشت: جمع کل شــبکه های اجراء شده در شهرستان قروه ۱۰۰۵ 
کیلومتر می باشد که ۳۱8 کیلومتر در شهرها و ۶8۷ کیلومتر در روستاها اجراء 

شده است .

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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اسلامشهر

تصویبلایحهتأمیناعتبارتکمیلمترویتهران-اسلامشهرازمحلاوراقمشارکت
اسلامشهر- میرخلیل شیدایی     در چهل و هشتمین جلسه رسمی شورای 
اسلامی شهر لایحه تأمین اعتبار جهت تکمیل متروی تهران-اسلامشهر از محل 

انتشار اوراق مشارکت سال ۱4۰۲ به تصویب رسید.
در چهل و هشتمین نشست رســمی شــورا که باحضور اکثریت اعضاء ، شهردار 
اسلامشهر ، مدیران شــهری و اصحاب رسانه برگزار شــد، محمد مهدی سلیمی، 
رئیس شورای اسلامی شهر ضمن عرض تسلیّت بمناســبت گرامیداشت سالروز 
ارتحال ملکوتی معمار کبیر انقلاب اسلامی حضرت امام خمینی)ره( و قیام خونین 
۱۵ خرداد که در تاریخ کشور و جهان اثرگذار بوده اظهار داشت: مقام معظّم رهبری 

)مدظله العالی( هر ساله در ۱4 خردادماه مسائل اساسی و راهبردی را با توجه به شرایط 
موجود در نظام بین الملل مطرح و ویژگی های امام راحل که می تواند برای فهم بهتر 

مسائل و اتخاذ تصمیمات درست مسئولان مثمر ثمر باشد را تبیین می کنند.
وی افزود: مقام عظمای ولایت در روزهای اخیر مسائل بسیار مهمی را به نخبگان و 
مسئولان مطرح فرمودند، که یکی از آنها افزایش ایمان و امیدواری در بین مردم است، 
بارها در صحن شورا هم عنوان شده که هر عملی که موجب برهم زدن آرامش روانی 

مردم و کاهش سطح امیدواری شهروندان شود، مضموم بوده و اشکال دارد.
رئیس شورای اســلامی شــهر با تأکید بر اینکه مردم بصیر و فهیم انقلاب اسلامی 

با تمام هجمه های دشمن در این ســال ها اصالت خود را حفظ کرده و پای انقلاب 
و نظام ایستاده اند، تأکید کرد: با همین دو مولفه ایمان و امیدواری به سراغ ادامه کار 
و خدمتگزاری به مردم می رویم و از شــهردار هم می خواهیم در جلســه با مدیران 
سازمان ها و مناطق شــهری این موضوع را یادآوری کند تا با وحدت رویه و همدلی 

مسائل و مشکلات را برطرف سازیم.
همچنین لایحــه دو فوریتی تأمین صدور مجوز در خصــوص تأمین اعتبار جهت 
تکمیل قطعه اول، فاز یک مترو تهران-اسلامشهر از محل انتشار اوراق مشارکت سال 

۱4۰۲ به تصویب رسید.

اردبیل

کرمانشاه-حسنافخارزاده   مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان 
کرمانشاه از تاسیسات برقی مرز خسروی بازدید بعمل آورد.

مهندس مرادی مدیرعامل شرکت به همراه دکتر رضا داودی مدیرعامل شرکت 

آب و فاضلاب استان کرمانشاه در بازدید از تأسیســات آب و برق مرز خسروی به 
بررسی وضعیت امکانات آب و برق جهت خدمات دهی به زائران اربعین حسینی 

پرداخت.

مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشــاه در این بازدید شرایط و 
وضعیت برق و همچنین امکانات مورد نیاز بــرای ارتقای وضعیت قرارگاه اربعین 

حسینی وزارت نیرو جهت خدمات رسانی به زائران را مورد بررسی قرارداد.

بازدیدمدیرعاملشرکتتوزیعنیرویبرقکرمانشاهازتأسیساتبرقمرزخسروی
کرمانشاه



تسهیلات بانک های خصوصی را هیات مدیره 
مصوب می کند

رئیس شورای عالی کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی اظهار 
کرد: تســهیات پرداختی به کارمندان بانک های خصوصی بر اساس 

مصوبه  هیات مدیره ی این بانک ها است.
کورش پرویزیان، رئیس شــورای عالــی کانون بانک ها و مؤسســات 
اعتباری خصوصی در برنامه تلویزیونی اظهار کرد: تسهیات پرداختی 
به کارمندان بانک های خصوصی بر اســاس مصوبــه ی هیأت مدیره ی 

این بانک ها است.
گفتی است بر اســاس قانون بودجه امســال بانک مرکزی موظف شده 
اســت تا پایان فروردین آئین نامه پرداخت تســهیات بــه کارمندان 
بانک ها را تدوین و به شــبکه بانکی اباغ کند؛ آئین نامه ای که با وجود 
گذشــت حدود ۵۰ روز از پایان مهلت آن هنوز به شــبکه بانکی اباغ 

نشده است.
همان طور رئیس شــورای عالی کانون بانک ها و مؤسســات اعتباری 
خصوصی اعام کرده است بانک های خصوصی بر مبنای مصوبه هیأت 
مدیره خود به کارکنان تســهیات پرداخت می کنند؛ هیأت مدیره ای 

که خودشان از کارمندان و احتمالاً متقاضیان وام خواهند بود.
این سازوکارهای تبعیض آمیز در روزها اخیر تذکر رئیس جمهور را هم 
به همراه داشته و ابراهیم رئیســی ضمن مخالفت با هرگونه رویه خاف 
عدالت و تبعیض آمیز، وزیر اقتصاد و رئیس بانک مرکزی را مأمور کرده 
چنانچه آئین نامه ای وجود دارد که برای کارکنان بانک ها تســهیات 
ویژه و غیرمتعارفی در نظر گرفته، مورد بازبینی و اصاح قرار گرفته و به 

مردم اطاع رسانی شود.

ابلاغیه بانک مرکزی به شبکه بانکی
بانک ها و موسسات اعتباری موظف به انتشار 

مصوبات هستند
بانک مرکزی در بخشــنامه ای به شــبکه بانکی لزوم اطاع رســانی 
مقررات و شفافیت و دسترسی آزاد به اطاعات عمومی که موجد حق و 

تکلیف برای عموم باشد را اباغ کرد.
 به نقل از بانک مرکزی، در این بخشــنامه تاکید شــده است، در اجرای 
تکالیف مقرر در قانون انتشــار و دسترســی آزاد بــه اطاعات مصوب 
ســال ۱۳۸۷ و ضوابط اجرایی آن و قانون ارتقا ســامت اداری و مقابله 
با فساد مصوب ســال ۱۳۹۰ و با عنایت به تعاریف مقرر در ماده نخست 
قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطاعات و ماده )۲( قانون ارتقا سامت 
اداری و مقابله با فســاد از حیث دایره شمول آن نســبت به مؤسسات 
عمومی و خصوصی از جمله بانک ها و مؤسســات اعتبــاری غیربانکی 
دولتی و خصوصی، بدین وســیله تصویر نامه شماره ۱۹۱۵۷ /۶۲ مورخ 
۱۰/ ۰۲/ ۱۴۰۲  وزیر محترم امور اقتصادی و دارایی متضمن اهم احکام 
و تکالیف مقرر برای بانک ها و مؤسســات اعتبــاری غیربانکی در این 

خصوص، اباغ می شود. بر این اساس:

۱ - بانک ها و مؤسســات اعتباری غیربانکی مشمول تعاریف مندرج در 
ماده )۱( قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطاعات، مکلف به انتشار کلیه 
مصوبات، دستورالعمل های اجرایی، بخشنامه ها، اباغیه ها، اطاعیه و 
…که واجد حق و تکلیف برای عموم باشــد، در سامانه های اختصاصی 
خود می باشــند. )مواردی که دارای طبقه بندی می باشد از شمول این 

حکم مستثنی است(.
۲ - بانک ها و مؤسســات اعتباری غیربانکی مشــمول تعاریف مندرج 
در ماده )۱( قانون انتشــار و دسترســی آزاد به اطاعات، مکلفند ذیل 
کلیه مصوبات، دســتورالعمل های اجرایی، بخشــنامه ها، اباغیه ها، 
اطاعیه ها و …، یک رونوشت با عنوان معاونت تدوین، تنقیح و انتشار 
قوانین و مقررات معاونت حقوقی ریاست جمهوری جهت بارگذاری در 

سامانه ملی قوانین و مقررات کشور داشته باشند.
۳ - بانک ها و مؤسســات اعتبــاری غیربانکی مشــمول مکلفند کلیه 
اقدامات لازم در راســتای تحقــق اهداف و اجــرای قانون انتشــار و 
دسترســی آزاد به اطاعــات، آئین نامه ها و شــیوه نامه های مربوط به 
آن به منظور دسترســی عمومی به اطاعاتی کــه موجد حق و تکلیف 
برای عموم باشــد، از جمله ایجاد زیرساخت های مربوط و …را معمول 

نمایند.
در پایان این بخشــنامه آمده اســت ضمن اباغ مراتب به قید تسریع و 
با لحاظ مفاد بخشنامه شــماره ۱۴۹۱۵۳     /۹۶ مورخ ۱۶/ ۰۵/ ۱۳۹۶  به 
تمامی واحدهای ذی ربط بانک ها و مؤسســات اعتبــاری غیربانکی بر 

حسن اجرای آن نظارت دقیق به عمل آید.

 اصلاح نظام کارمزد از مصادیق عدالت 
در پرداخت 

 در مدل جدید کارمــزد تراکنش خرید، همــه ذی نفعان یک تراکنش 
یعنی بانک صادرکننده کارت، بانک پذیرنده )حساب پشت کارتخوان( 
و پذیرنده )فروشگاه(، کارمزد پرداخت می کنند که این موضوع یکی از 

مصادیق ایجاد عدالت در پرداخت کارمزد است.
 مطابق قانون پولی و بانکی کشــور، بانک مرکزی تنهــا مرجع تعیین 
میزان حداقل و حداکثر کارمزد دریافتی و پرداختی بانک ها و نظارت بر 
آنها است. بیش از ۱۱ سال بود که تغییری نداشت و سرانجام در سال ۹۹ 
با اصرار بانک های مبنی بر افزایش نــرخ این کارمزد بانک مرکزی اقدام 
به افزایش آن کرد و ۱۷ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۲ پس از سه سال از اباغ 
آخرین بخشــنامه در این باره با توجه به تغییر سطح عمومی قیمت ها و 
شــرایط کان اقتصادی انواع و حداکثر میــزان کارمزد خدمات بانکی 

ریالی و الکترونیکی را به روزرسانی کرد.
بخشــنامه اصاح نظام کارمزد که ۱۷ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۲ از سوی 
بانک مرکزی اباغ شد و از روز ۲۱ خردادماه ۱۴۰۲ در صنوف منتخب 

اجرایی می شود.
بر این اســاس دارندگان دســتگاه های کارتخوان بخشــی از کارمزد 
تراکنش های خود را پرداخت خواهند کرد؛ یعنی دارندگان دستگاه ها 
به ازای هر تراکنش از ۱۲۰ تومان تا حداکثر سقف تعیین شده کارمزد 

پرداخت کنند.
مطابق دســتورالعمل جدید حداقل کارمزد در تراکنش های ۶۰۰ هزار 
تومان برابر ۱۲۰ تومــان و برای تراکنش های بالاتــر به صورت پلکانی 

افزایش خواهد یافت.
همچنیــن برابر این بخشــنامه همچنین تا اطاع ثانــوی پذیرندگان 
صنف نانوایی و سوپرمارکت از پرداخت کارمزد مستثنا شده  و سهم این 

صنوف همچنان توسط بانک پذیرنده پرداخت خواهد شد.
در بحث توزیع عادلانــه کارمزد در میان اصنــاف در طرح اصاح نظام 
کارمزد، پیش بینی می شــود ۷۸ درصد از کل پایانه ها کمتر از دو هزار 

تومان در روز کارمزد پرداخت کنند.

وگاه ۱۵۰۰ مگاواتی  هر یک ساعت فعالیت نیر
۶ میلیارد تومان هزینه دارد

ســمیرا ربیع  برای هر یک ســاعت فعالیت نیروگاه ۱۵۰۰ مگاواتی 
حدود ۱۲۰ هزار دلار معادل ۶ میلیارد تومان هزینه می شــود و بر این 
اســاس در هر کشــوری با اجرای طرح های مدیریت مصــرف و صرفه 
جویی از احداث یک نیــروگاه مازاد با توان تولیــد ۱۲۰۰ مگاوات برق 

جلوگیری می شود.
 با صرفه جویی در صنعت برق ذخیره مالی مناســبی صورت می گیرد، 
به طوری که از ۱.۵ میلیــارد دلار هزینه احداث نیروگاه، با احتســاب 
ساعات فعالیت مفید این نیروگاه به صورت سالانه حداقل ۷۰۰ میلیون 
دلار معادل ۳۵ هزار میلیــارد تومان در این کشــور صرفه جویی رقم 

خواهد خورد.
بر اســاس همین اصل مهم در بســیاری از کشــورهای جهان شاهد 
مدیریت مصرف برق در کل طول ســال به ویژه در ایــام اوج بار مصرف 
هســتیم و دولت ها تاش می کنند با روش های مختلــف از جمله ارائه 
پاداش و یا جریمه شــهروندان خود را به صرفه جویی در مصرف انرژی 

برق ترغیب کنند.
به طور مثال در کشــور آمریکا که ســالانه ۱۵ تا ۲۰ دوره اوج مصرف 
وجود دارد، در ایام اوج مصرف تعرفه برق تا ســه برابر قیمت تمام شده 
)۱۰ ســنت برای هر کیلو وات ســاعت( افزایش می یابد تا از این طریق 
اولاً تاش شود مصرف مشــترکان کاهش پیدا کند و ثانیاً مشترکان پر 
مصرف هزینه بیشــتری بابت مصرف برق پرداخت کنند تا شرکت های 

تولید کننده برق متضرر نشوند.
موضوع دریافت قیمت تمام شــده تولید برق از مشترکان )هر کیلووات 
ســاعت ۵۰۰۰ تومان( و جریمه مشــترکان پر مصرف در بســیاری از 
کشورهای جهان در حالی اســت که در ایران اســتراتژی ارائه پاداش 
با هدف ترغیب مشــترکان به صرفه جویی مورد تأکید اســت و تاش 
می شود از این مســیر مشــترکان بخش خانگی مصرف خود را کاهش 

دهند.
در همین راستا در دو ســال اخیر موضوع مدیریت مصرف برق از طریق 
ارائه پاداش در کنار ســایر برنامه ها مورد تأکید و توجه ویژه قرار گرفت 
و در تابستان سال گذشــته ارائه پاداش ۴ برابری و در سال جاری طرح 

ارائه پاداش ۲۰ برابری صرفه جویی بخش خانگی به اجرا در آمد.
اجرای این طرح و طرح های مشــابه در بخش های دیگــر از آن جهت 
اهمیت دارد که بدانیم ظرفیــت عملیاتی تولید برق ایــران در اوج بار 
چیزی حدود ۶۰ هزار مگاوات است و اگر مدیریت مصرف در این رابطه 
صورت نگیرد، برای جلوگیری از خاموشــی و به تبع آن تأمین نیازهای 
مازاد به ده ها میلیارد دلار اعتبار و ســاخت چندین نیروگاه جدید نیاز 
اســت که نه به لحاظ اقتصــادی و نه به لحاظ زیســت محیطی توجیه 
منطقی ندارد.در مقابل مشــارکت شــهروندان در اجــرای طرح های 
مدیریت مصرف و صرفه جویی نه تنها به واسطه سوخت مورد نیاز کمتر 
در نیروگاه ها پیامدهای مثبت زیست محیطی به همراه دارد، همچنین 
به واسطه کاهش نیاز کشــور به احداث نیروگاه جدید به اقتصاد کان 

کشور کمک شایانی می کند.

در این حالت و با فــرض کاهش ۴ درصدی مصرف بــرق تنها در بخش 
خانگی امکان صرفه جویــی ۱۲۰۰ مگاوات برق معــادل ظرفیت یک 
نیروگاه. ۱۵۰۰ مگاواتی ایجاد خواهد شد که معنای دیگر آن بی نیازی 
از احداث نیروگاهی مازاد بــه ارزش حدودی یک و نیــم میلیارد دلار 

خواهد بود.

نیروگاه های کشور آماده گذر از تابستان
صنعت برق حرارتی در طول ســال ۱۴۰۱ عاوه بــر احداث واحدهای 
نیروگاهی جدید برنامه ارتقای ۱۰۳۵ مگاواتی توان عملی نیروگاه های 
موجود را در دســتور کار قرار داده بود که این مهم در موعد مقرر محقق 
شد. در پروسه اجرای این برنامه فرایند ارتقای واحدهای گازی به روش 
Maptune + EMS منجر به افزایــش ۴۸۱ مگاواتی توان عملی ۱۷۱ 

واحد نیروگاهی شد.
همچنیــن در این مــدت نصب سیســتم خنک کاری هــوای ورودی 
توربین های گازی به روش مدیا ارتقــای ۱۵۰ مگاواتی توان ۱۰ واحد 
نیروگاهی را به دنبال داشته اســت. از دیگر پروژه های پیش بینی شده 
در این بخش افزایش تــوان واحدهای گازی بــه روش IGV+بوده که 
پیاده ســازی این طرح موجب ارتقــای ۱۳۶ مگاواتی تــوان ۴۷ واحد 
نیروگاهی شد. از سوی دیگر طی یک ســال اخیر ارتقای ۱۲۶ مگاواتی 
توان عملی ۴۴ واحد نیروگاهی نیز از طریق افزایش تولید بلوک سیکل 

به روش HRSG additional firing پیاده سازی شده است.
 از ســوی دیگر در این مدت نصب سیســتم خنک کاری هوای ورودی 
توربین های گازی به روش تراکم مرطوب موجب افزایش ۹۰ مگاواتی 
شــش واحد نیروگاهی شــده و ارتقای توربین های گازی به روش های 
MAP۲B، CT۶۰ در این بازه زمانی ارتقای ۱۳۰ مگاواتی توان عملی 

هشت واحد نیروگاهی را در پی داشته است.
همچنین از ابتدای مهرماه ســال گذشــته به منظور تامین برق پایدار 
پیک تابســتان امســال حدود ۱۰۷ هزار مگاوات برنامه تعمیراتی در 
دستور کار قرار گرفت که تاکنون ۶۲ هزار مگاوات از این برنامه آغاز شد 
که در حال حاضر ۵۲ هزار و ۵۰۰ مگاوات از برنامه شــروع شده در این 
بخش به پایان رسیده اســت. از میان برنامه های تعمیراتی آغاز شده در 
این مدت حدود ۴۰۱۶ مگاوات مربوط به تعمیرات اساســی واحدهای 
بخاری، ۷۵۸۸ مگاوات مربوط به تعمیرات اساســی واحدهای گازی، 
۲۰ هزار و ۸۱۳ مگاوات مربوط به تعمیرات دوره ای واحدهای بخاری، 
۲۷ هزار و ۹۹۷ مگاوات مربوط به اتاق احتراق و ۱۵۸۶ مگاوات مربوط 
به بازدید مســیر داغ بوده اســت.طبق اعام ناصر اســکندری، معاون 
راهبردی تولید شــرکت مادرتخصصی برق حرارتی، ۹۷ درصد برنامه 
تعمیرات نیروگاهی به اتمام رســیده اســت و مابقی نیز طی روزهای 
آینده تکمیل می شــود، بیش از ۸۰۰۰ میلیارد تومــان برای تعمیرات 

نیروگاه های دولتی هزینه شده است.
راندمان فعلی نیروگاه ها ۳۹.۱ درصد اســت که مطابــق برنامه ریزی 
های صورت گرفته تا پایان ۱۴۰۲ به ۳۹.۲ درصد خواهیم رسید با این 
حال موضوع صرفه جویی اهمیت زیــادی دارد که باید مورد توجه همه 
مشــترکان قرار بگیرد چراکه ضمن حفظ ســرمایه ملی به موضوعات 

محیط زیستی نیز توجه می شود.
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تفاوت مالیات اصناف و کارکنان دولت چقدر است؟

کارت  به  کارت کنید تا مالیات ندهم!

محمدحسین سیف اللهی مقدم  دولت با وضع 
مالیات بــر کارتخوان ها دنبــال افزایش درآمد 
مالیاتی بــود اما این روزها شــاهد افزایش کارت 
به کارت به جای اســتفاده از دســتگاه های پوز 

هستیم.
 در ســالیان اخیر همــواره لزوم تحقــق عدالت 
مالیاتی در کشور توســط کارشناسان و مقامات 
اقتصادی، مطرح شــده اســت؛ به عبارت دیگر، 
تمامی افراد جامعــه با یکدیگر برابر بــوده و باید 
طبق قانون، متناســب با درآمدهای اکتســابی، 

مالیات خود را پرداخت نمایند.
بــه طــور کلــی در ســاختار فعلی حاکــم بر 
مالیات ســتانی کشــور، مالیات بر درآمد شامل 
۲ گروه حقوق بگیر و مشــاغل می شــود، بررسی 
شواهد نشــان می دهد هرچند وصول درآمدهای 
مالیاتی از محل درآمد مشــاغل، زحمت بسیاری 
از ســازمان امور مالیاتی می طلبد و دردسرهای 
زیادی را در سالیان گذشــته بوجود آورده است 
اما مروری بــر عملکرد مالیاتی در ۹ ماهه ســال 
گذشته نشان می دهد همچنان بیش از ۶۴ درصد 
از مجموع مالیــات بر درآمد را قشــر حقوق بگیر 
یعنی کارمندان دولت و کارکنان بخش خصوصی 

پرداخته اند.
سید محمدهادی سبحانیان، رئیس سازمان امور 
مالیاتی کشــور به تازگی در توئیتر نوشته است: 
طبق اطاعات واصله از ادارات مالیاتی سراســر 
کشور، مشــوق های ســال جاری برای مشاغل و 
اصناف مبنی بر پرداخت مالیــات مقطوع بدون 
الزام به تســلیم اظهارنامه یا ارائه اسناد و مدارک، 
و با تقسیط ۴ ماهه مورد اســتقبال قرار گرفته، تا 
پایان مهلت قانونی اســتفاده از این مزایا دو هفته 

بیشتر باقی نمانده است.
این در حالی اســت کــه مالیات بر درآمد قشــر 
حقوق بگیر پیش از دریافت حقــوق، از صاحبان 
اخذ شــده و از حقوق آنها کســر می شود. سال ها 
غفلت از لزوم اخذ درآمدهای مالیاتی از مشــاغل 
باعث شــده اســت که حتی در اصل این موضوع 
نیز تردید شود. موضوعی که در اقتصادهای برتر 
جهان امری پذیرفته شــده است و برای متخلفان 
جرایم سنگینی نیز در نظر گرفته شده، اما بررسی 
قانون بودجــه نشــان می  دهد، تحقــق عدالت 
مالیاتی در کشــورمان، حداقل در سال جاری نیز 

دور از دسترس است.

بودجه 1402 و مالیات بر حقوق
بــر اســاس لایحــه بودجــه ســال ۱۴۰۲، 
مالیات بردرآمد حدود ۱۵ درصد از کل درآمدهای 
مالیاتی را به خود اختصاص داده است و مهم ترین 
اجــزای مالیات بردرآمــد نیز، مالیات مشــاغل، 
مالیات بــر حقــوق کارکنان بخــش عمومی و 

خصوصی را شامل می شود.
نکتــه جالب توجــه در این خصوص بــه درصد 
افزایش درآمدهــای مالیاتی این حــوزه مربوط 
می شــود به بیانی مطابق با قانون بودجه ســال 
۱۴۰۲، مالیات حقــوق کارکنان بخش عمومی و 
خصوصی )قشــر حقوق بگیر( به ترتیب ۲۶ و ۶۸ 
درصد رشد داشــته اســت، اما در مقابل، میزان 
درآمدهای دولت از محل مالیات بر مشــاغل تنها 
۲۲ درصد رشــد را نشــان می دهد؛ این در حالی 
اســت که نگاهی به درآمدهای مالیاتی کشور در 
۹ ماهه ابتدایی سال ۱۴۰۱ و مقایسه آن با میزان 
مصوب، اثبات می کند که مالیات ســتانی از قشر 
حقوق بگیر به مراتب بیشــتر از مشــاغل صورت 

گرفته است.

آمارها نشــان می دهد کــه میــزان درآمدهای 
مالیاتی از محل درآمد کارکنان بخش عمومی در 
۹ ماهه ابتدایی ســال ۱۴۰۱، بیش از ۹۱ درصد 
رشد داشــته که میزان مصوب آن ۲۰ درصد بوده 
است؛ در مقابل میزان درآمدهای مالیاتی از محل 
درآمد مشاغل تنها ۸۲ درصد رشد داشته که این 
میزان حدود ۱۵ درصد کمتر از میزان پیش بینی 
شده بوده اســت. مرور این آمارها نشان می دهد 
که تاش های دولت همچنان به ســمت وصول 
درآمدهای راحــت تر یعنی اخذ مالیات از قشــر 
حقوق بگیر سوق پیدا می کند و درآمدهای برخی 
مشاغل -که اتفاقاً تناسب پذیری بیشتری با نرخ 

تورم دارند- از تور مالیاتی دولت مصون هستند.
در خصوص مالیات بر مشــاغل بایــد گفت که با 
توجه به تخمین تورم ۳۰ الــی ۴۰ درصدی برای 
سال ۱۴۰۲، مشخص نیســت که با کدام منطق 
و استدلال، مالیات مشــاغل حتی از نرخ تورم نیز 
رشد کمتری داشته است؛ با وجود این آمار و ارقام، 
همچنان برخی از کســبه به دنبال فــرار مالیاتی 
هســتند که تاش های آنها به وضوح قابل رؤیت 
است.بررسی بازارهای سطح شهر حکایت از این 
دارد که با وجود حمایت شدید دولت و نمایندگان 
مجلس از کســبه، اما برخــی از افــراد هنوز نیز 
به دنبال فــرار مالیاتی و عــدم پرداخت مالیات 
هستند.بازدید میدانی مهر )به صورت نامحسوس 
خریدهایی از مجتمــع تجاری حوالــی خیابان 
میرداماد و خیابان جمهوری صورت گرفته است( 
نشــان می دهد که برخی از فعالان بازار با ذکر این 
نکته که چــرا باید مالیات دهند، شماره حســاب 
خود یــا برخی از اعضــای خانــواده را در اختیار 

مشتری قرار می دهند.
یکی از فروشندگان دراین خصوص اعام داشت: 
»هر چه می فروشــیم و ســود داریم، باید مالیات 
بدیم، پول از ما می گیرند به کارکنان خودشــان 

حقوق میدن، به من چه؟!«
برخــی از متخلفان حتی پا را فراتر گذاشــته و به 
ابتکارات و ابداعاتی در زمینه فرار مالیاتی دســت 
یافته اند که به طور مثال می توان به عدم استفاده 
از دســتگاه های پوز و اســتقرار دســتگاه های 
خودپرداز غیرنقدی اشــاره کرد، به گونه ای که در 
بسیاری از مجتمع های تجاری و یا کلینیک های 
درمانی شــاهد نصب این دســتگاه ها هســتیم؛ 
موضوعی کــه البتــه واکنش سرپرســت دفتر 
بازرســی، مبارزه با فــرار مالیاتی و پول شــویی 
ســازمان امور مالیاتی را هم در پی داشــته است. 
وحید عزیزی در این رابطــه می گوید: »هرگونه 
مبادلــه به حســاب از طریق کش لــس به مانند 
کارت خوان ها بوده و مبالغ واریزی به حساب افراد 
واریز می شــود، در نتیجه کش لــس ابزاری برای 

فرار مالیاتی نیست«.

وقتی طلافروشان کمتر از کارمندان مالیات 
می دهند!

نکته عجیب اینجاست که برای هر یک از صنوف، 
ضریب مالیاتــی خاصی در نظر گرفته شــده، از 
ســوی دیگر در قوانیــن رســمی، معافیت های 
مالیاتی نیز برای کسبه لحاظ شــده است، با این 
اوصاف مشخص نیست که چرا برخی از افراد خود 

را نسبت به سایر افراد جامعه جدا می بینند؟
از اساســی ترین اقدامــات لازم بــرای رشــد 
درآمدهای مالیاتی و تحقق عدالت در این بخش، 
جلوگیری از فرار مالیاتی است، مطابق با گزارش 
سازمان مالیاتی، در سال ۱۴۰۰، متوسط مالیات 
ابرازی مشاغل طافروشــی، نمایشگاه ماشین، 

فروشــگاه های موبایل، بین ۲ - ۷ تا ۶ - ۷ میلیون 
بوده است، این در حالی اســت که یک کارمند یا 
کارگر با حقوق ماهی ۱۰ میلیــون تومان، ۸ - ۶ 

میلیون تومان مالیات پرداخته کرده است.
مالیاتی که پیش از پرداخــت حقوق، از نیروهای 
بخش خصوصی و دولتی کســر شــده است؛ اما 
برخی از فعالان اقتصادی حتی در موعد ســالانه 
خود نیز مالیات نــداده و با تکنیک های مختلف از 

پرداخت آن فرار کرده اند.

تفاوت مالیات اصناف و کارکنان دولت 
چقدر است؟

در کشــور بیش از ۵ میلیون واحد صنفی مشغول 
به فعالیت اســت و ازآنجایی که در بودجه ســال 
۱۴۰۲، درآمدهــای مالیاتی این حــوزه حدود 
۴۱ هزار میلیارد تومان برآورده شــده است، لذا 
می توان گفت به طور متوســط بازاریان کمتر از ۸ 

میلیون تومان مالیات پرداخت می کنند.
این درحالی که است که کارمندان بخش دولتی، 
به طور متوسط باید ســالانه در حدود ۱۲ میلیون 
تومان مالیات پرداخت می کنند، مالیاتی که البته 

پیش از پرداخت حقوق کسر می شود!

تحقق عدالت مالیاتی چه زمانی میسر 
می شود؟

با وجود اینکه در قانون بودجه سال ۱۴۰۰، حکم 
مربوط به شناســایی حســاب فروش درج شده 
بود؛ اما برخی از بازاریان از انجام آن ســرباز زدند، 
از ســوی دیگر تفکیک حســاب های شخصی و 
تجاری نیز به عنوان یکــی از اصلی ترین راهکاری 
جلوگیــری از فرار مالیاتی شــناخته می شــود، 
همچنان باتکلیف مانده و مشــخص نیست چه 

زمانی تعیین تکلیف خواهد شد.
از ســوی دیگر، تکمیــل و اجرای دقیــق قانون 
»پایانه های فروشگاه و ســامانه مودیان« نیز در 
شناســایی متخلفین مالیاتی تأثیر بسزایی دارد، 
باوجوداینکه مسئولان ســازمان مالیاتی، پایان 
ســال ۱۴۰۲، را زمان تکمیل این ســامانه اعام 
داشته اند، اما شــواهد بیانگر آن اســت که هنوز 
صدور صورت حساب الکترونیک به عنوان یکی از 
الزامات قانون ســامانه مودیان تحقق پیدا نکرده 
است.مســئله دیگری که باید به آن اشاره کرد، به 
چندشــغله بودن برخی از افراد )کارکنان دولتی، 
پزشــکان، وکا، بازاریان و…( مربوط می شود، 
 PIT درواقع مالیات بر مجموع درآمد موســوم به
در کشــور اجرا نمی شــود و همین امر نیز تحقق 
عدالت مالیاتــی را با چالش بزرگــی همراه کرده 

است.
به بیان دیگر، اگر در رویکرد مالیات ستانی، تمامی 
منابع درآمدی افراد به صــورت یکپارچه تجمیع 
شود و با درنظرگرفتن برخی از معافیت ها، مالیات 
به صورت دقیق محاســبه و کسر شــود، عدالت 

مالیاتی حکم فرما خواهد شد.
از سوی دیگر با تحقق عدالت مالیاتی، بار مالیاتی 
کشور از روی شرکت های تولیدی کاسته خواهد 
شد و در نهایت ســرمایه مردم به جای حضور در 
بازارهای غیرمولد به ســمت تولید ســوق داده 

می شود.
در نهایت باید گفت که ســازمان امــور مالیاتی و 
دیگر نهادهای نظارتی نســبت به فــرار مالیاتی 
بی توجه بوده انــد، درصورتی که بــرای یکبار به 
شــکل جدی با متخلفان مالیاتی برخورد شــود، 
دیگر شــاهد این حجم از بی عدالتی در پرداخت 

مالیات نخواهیم بود.

سپه

بانک ســپه بر اســاس گزارش 
ســالانه اقتصادی شبکه شاپرک 
موفق به کسب بالاترین اختاف 
مثبت سهم تعدادی بین سالهای 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ و رتبــه دوم در 
بیــن ۳۲ بانک و موسســه مالی 

اعتبــاری پذیرنــده تراکنــش 
های شــبکه پرداخــت در تعداد 

تراکنش ها شد.
بــه گــزارش اخباربانــک، این 
بانک با کســب اختــاف مثبت 
بالاتریــن  درصــدی   ۴.۶۱

اختــاف مثبت ســهم تعدادی 
بیــن ســالهای ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ 
و بیشــترین اختــاف تعدادی 
مثبــت بــرای ابــزار کارتخوان 
فروشگاهی را بدست آورد. بانک 
ســپه همچنین با کســب سهم 

۱۴.۷۳ درصدی از بــازار بانک 
هــای پذیرنده برحســب تعداد 
پرداخت  شــبکه  تراکنش های 
در ســال ۱۴۰۱ ، در جایگاه دوم 
و در زمره ســه بانک برتر کشور 

قرار گرفت.

کسب رتبه برتر بانک سپه در تعداد تراکنش های شبکه پرداخت در سال ۱۴۰۱
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